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skupnosti. Zdaj je tudi bolj 
jasno, zakaj so občine po-
datke o tem, koliko denarja 
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čevito skrivale in prikrivale. 
Zato, ker domnevno daja-
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Občino Hajdina smo naslovili 

vprašanje, po kakšni metodo-

logiji in na kakšni zakonski 

osnovi DEM-u zaračunavajo 

NUSZ. »NUSZ za zavezanca 

DEM zaračunavamo na pod-

lagi 12. člena Odloka o nado-

mestilu za uporabo stavbnega 

zemljišča v občini Hajdina,« so 

pojasnili. V citiranem členu je 

zapisano, da se število točk za 

nezazidana stavbna zemljišča 

določi glede na vrsto dejavno-

sti oziroma namen uporabe. 

Območje za stanovanjsko gra-

dnjo se točkuje z 10, območje 

za poslovno-proizvodno gra-

dnjo s 50 točkami. Tretja po-

stavka, navedena v tem členu: 

»Površine iz rezervacije pro-

stora, ki niso namenjene za 

gradnjo objektov energetske 

infrastrukture« se točkuje s 

500 točkami. Po naši domnevi 

gre torej za postavko, ki bi lah-

ko bila definirana izključno za 

obdavčitev zemljišč, katerih 

lastnik je DEM. Sploh pa je 

tjina letnih prihodkov, ki jih je 

DEM ustvaril v letu 2013. Le-ti 

so znašali 75 milijonov evrov, 

družba pa je ustvarila 12 mili-

jonov evrov čistega dobička, 

kar je sicer več kot v letih 2011 

in 2012. 2011 je dobiček iz po-

slovanja znašal nekaj manj kot 

10,5 milijona evrov in 2012 

7,3 milijona evrov.

Obračunavanje 
NUSZ za kanal 
(in jezero) v 
nasprotju z 
ustavo

Področje obračunavanja 

NUSZ v primeru zavezanca 

DEM je po podatkih, ki smo 

jih zbrali in pregledali, precej 

nejasno. Sploh ni jasno, zakaj 

so nekatere parcele, ki niso 

stavbne, zajete v obračuna-

vanje NUSZ. Pod drobnogled 

smo vzeli območje občin Spo-

dnjega Podravja, nizvodno od 

Maribora. Najprej je presene-

tilo dejstvo, da DEM NUSZ-ja 

ne plačuje občini Ormož. Na 

občini Ormož so nam pojasni-

li, da te dajatve ne zaračunava-

jo zaradi odločitve ustavnega 

sodišča leta 2003. Občina 

Ormož je namreč v odloku 

o NUSZ definirala območje 

za energetsko izkoriščanje 

voda kot območje stavbnih 

zemljišč, za katera se plačuje 

NUSZ. To območje v naravi 

predstavlja odvodni kanal HE 

Formin. Namero občine, da bi 

za kanal obračunavala NUSZ, 

je ustavno sodišče zaustavilo 

in odlok v delu, ki je defini-

ral možnost zaračunavanja te 

dajatve, razveljavilo. Sodišče 

med drugim svojo odločitev 

utemeljuje s tem, da je lokalni 

skupnosti za izpad dohodka 

iz naslova NUSZ zagotovljen 

drugi vir financiranja, in sicer 

delež koncesijske dajatve. Za-

stavilo se je vprašanje, za ka-

tera zemljišča oziroma nepre-

mičnine potemtakem dajatev 

NUSZ obračunavajo preostale 

obdravske občine. Pet občin: 

Starše, Hajdino, Ptuj, Markov-

ce in Gorišnico smo zaprosili 

za parcelne številke, za katere 

DEM-u obračunavajo NUSZ. 

Ko smo parcele poiskali v na-

ravi, se je o upravičenosti, da 

ne rečemo zakonitosti, zara-

čunavanja NUSZ sprožil plaz 

vprašanj.

Obdavčitev glede 
na »izjemne 
ugodnosti v zvezi 
z ustvarjanjem 
dohodka«

Začeli bomo pri občini 

Hajdina, ki je lani DEM-u za-

računala pol milijona evrov 

dajatve NUSZ. Gre za obdav-

čitev treh parcel v Slovenji 

vasi, ki ležijo na levem bregu 

dravskega kanala, v naravi so 

to novi kartodrom in zemlji-

šča ob njem, skupna površi-

na zemljišč je nekaj manj kot 

19,5 hektarja. Površine so po 

namenski rabi definirane za 

oddih in rekreacijo. Obdav-

čitev po kvadratnem metru 

zemljišča znaša 2,5 evra. Gre 

za relativno visok znesek, ob 

dejstvu, da območje v naravi 

predstavlja več ali manj zara-

ščeno kartodrom stezo, pro-

dišče in vodne površine. Na 

Zakaj so občine podatke prikrivale
Lani, pred bližajočo se obletnico poplav, ki so prizadele 

celotno Dravsko dolino, nas je zanimalo, koliko denarja 
DEM letno nakaže v občinske blagajne petih občin ob Dra-
vi (Hajdina, Ptuj, Markovci, Gorišnica in Ormož). Občine so 
na naša novinarska vprašanja v zvezi s tem sicer odgo-
vorile, vendar se je med preverjanjem podatkov izkazalo, 
da nam nekatere niso posredovale popolnih informacij. 
Občini Markovci in Ptuj sta nam podali samo zneske, ki 
sta jih prejeli iz naslova koncesij, Hajdina pa znesek, ki ga 
je prejela iz naslova NUSZ. Po drugem poizvedovanju smo 
prejeli še manjkajoče podatke. Ob tem se nam je povsem 
upravičeno zastavilo vprašanje, zakaj občine podatke skri-
vajo in zakaj z njimi v javnosti ne bi želele operirati. Do 
delnega odgovora smo prišli med pripravo članka, ki ga 
objavljamo danes.
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Najprej je treba živeti
Dijakom so na počitniškem kole-

darju ostali še trije dnevi, študenti 

imajo pred sabo še mesec dni počitnic. 

Brezskrbnih, ne upam reči. Travma-

tično je bilo letošnje poletje predvsem 

za bodoče bruce, ki iščejo odgovor na 

vprašanje, ali bodo čez en mesec že lahko postlali po-

steljo v študentskem domu ali pri zasebniku za ra-

zumno ceno. Za posteljo se cena v Ljubljani giblje od 

100 pa vse do 300 evrov. Ob tem pa se jim verjetno 

poraja tudi vprašanje, ali bodo med srečnimi dobi-

tniki državne, kadrovske ali Zoisove štipendije. Sle-

dnje so za mnogokoga letos še posebej trd oreh. Saj 

morajo dijaki, ki bodo oktobra sedli v klopi fakultet, 

in študenti, ki bodo nadaljevali študij na višji stopnji, 

imeti v rokah dokaz o izjemnem dosežku, ob tem pa 

seveda tudi ustrezno povprečje ali uvrstitev med pet 

odstotkov najboljših v generaciji.

Novi pogoji za pridobitev Zoisove štipendije so bili 

sprejeti lansko leto, ampak ker večina dijakov in 

študentov spletne strani Javnega zavoda za razvoj 

kadrov in štipendij ali Uradnega lista ne klika tako 

pogosto kot 24ur.com ali druge spletne portale, je ta 

informacija do ušes mnogih prišla šele tik pred pole-

tjem, ko je za udeležbo na tekmovanjih in za pisanje 

znanstvenih člankov prepozno. Seveda so na zavodu 

zgroženi ob misli, da zoisovi štipendisti v prostem 

času ne pišejo strokovnih člankov in ne dosegajo 

prvih mest na državnih tekmovanjih ter pravijo, da 

mora biti doseganje izjemnih dosežkov v interesu zo-

isovih oziroma nadarjenih štipendistov. Seveda. Ob 

študijskih in dijaških obveznostih, ob študentskem 

delu, ki mnogim omogoča preživetje ali doprinese 

bistvene delovne izkušnje, naj štipendist še tekmuje 

na državni, mednarodni ravni, se poglablja v znan-

stvene teorije zato, da bo prejel 140 evrov mesečne 

štipendije.

Drži. Vsak evro šteje, vsak cent šteje. Vendar človek 

mora najprej živeti.
Mojca Vtič

Uvodnik

Podravje � DEM za nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč plačuje astronomsko visoke zneske

Kako se podravski energetski 
Zneski, ki jih DEM na le-

tni ravni izplača občinam in 

državi, so vrtoglavi. Skupni 

znesek koncesijske dajatve 

za izrabo vodnih virov je lani 

znašal 14,5 milijona evrov. 

Od tega so občine prejele 8,7 

in država 5,8 milijona evrov. 

Poleg tega občine vsakole-

tno prejemajo še poseben 

finančni bombonček. DEM-u 

zaračunavajo nadomestilo za 

uporabo stavbnih zemljišč 

(NUSZ), ki pa ga nekatere v ta-

kšni obliki in obsegu po naših 

domnevah zaračunavajo ne-

upravičeno oz. brez ustrezne 

zakonske podlage. Skupna 

vrednost NUSZ, ki ga je DEM 

v letu 2013 izplačal občinam, 

je znašala nekaj manj kot 3,3 

milijona evrov. Poleg našte-

tega DEM državi plačuje še 

dajatve za varstvo okolja: za 

vodna povračila in ekološko 

sanacijo. Za vodna povračila 

so odvedli 6,8 milijona evrov 

in za ekološko sanacijo dobrih 

611.000 evrov. Skupni znesek 

vseh naštetih dajatev znaša 

25,2 milijona evrov, kar je tre-

Obveznost DEM za plačilo NUSZ v 
letu 2013
Občina NUSZ (€)
Dravograd 273.084

Vuzenica 92.326

Muta 42

Radlje ob Dravi 160.657

Podvelka 241.171

Lovrenc na Pohorju 1.422

Ruše 11.251

Selnica ob Dravi 115.692

Maribor 956.471

Starše 501.558

Hajdina 507.254

Ptuj 96.725

Markovci 112.608

Gorišnica 220.068

Šentilj (mHE Ceršak) 360

Skupaj 3.290.696
Vir: DEM

V prispodobi bi lahko zapisali: Dravske elektrarne Maribor (DEM) niso samo kokoš, ki nese zlata jajca, temveč so tudi kokoš, ki jo poskuša vsak 
na svoj način oskubiti. Od lastnika – Holdinga slovenskih elektrarn HSE – do države in lokalnih skupnosti. Zdaj je tudi bolj jasno, zakaj so občine 
podatke o tem, koliko denarja na letni ravni prejmejo od DEM, nedavno še tako krčevito skrivale in prikrivale. Zato, ker domnevno dajatev NUSZ 
zaračunavajo kar malo na pamet in prilagojeno (prirejeno) oziroma v skladu z nekim internim dogovorom, sklenjenim pred približno desetimi leti.

Zlatoličje: NUSZ 2013 - 5

Formin: NUSZ 2013 - 22



vprašanje, ali takšna definici-

ja postavke pravno-formalno 

vzdrži. Ko smo upravo občine 

Hajdina povprašali, ali za DEM 

velja posebna obdavčitev, so 

to zanikali in pojasnili, da so 

tako zazidana kot nezazidana 

stavbna zemljišča po posame-

znih dejavnostih obremenje-

na z dodatnim številom točk 

glede na izjemne ugodnosti v 

zvezi z ustvarjanjem dohodka 

v gospodarskih dejavnostih. 

Torej, posebej niso obdavče-

na, so pa obdavčena glede 

na »izjemne ugodnosti v zve-

zi z ustvarjanjem dohodka«. 

Občinsko vodstvo smo še 

povprašali, ali tudi drugim 

lastnikom nepremičnin, ki so 

po namenski rabi definirana 

za oddih in rekreacijo, zara-

čunavajo tako visoko dajatev 

NUSZ. Odgovor se glasi: »Na 

območju občine Hajdina se za 

nepremičnine, ki so po dejan-

ski rabi za oddih in rekreacijo, 

ne plačuje dajatev NUSZ.«

Smo pa prišli še do ene zani-

mive ugotovitve. V primerjavi 

z letom 2012 je lani občina 

Hajdina DEM-u zaračunala 

za okrog 300.000 evrov višji 

NUSZ. »Zakonsko« podlago za 

to si je ustvarila s spremembo 

odloka konec leta 2012.

Ormož dajatve 
ne sme 
zaračunavati, Ptuj 
lahko?

Nadaljujemo na območju 

mestne občine (MO) Ptuj. 

Letni znesek, ki ga je MO Ptuj 

DEM-u za NUSZ zaračunala 

lani (96.700 evrov), sicer ni 

tako visok kot v primeru Haj-

dine. Ni pa niti zanemarljivo 

nizek, ob dejstvu, da je ptujska 

občina obdavčila površine, ki 

jih domnevno naj ne bi sme-

la (če sklepamo po odločitvi 

ustavnega sodišča v primeru 

občine Ormož iz leta 2004). 

MO Ptuj obračunava NUSZ 

za del Ptujskega jezera ter del 

priobalnega pasu na levem in 

desnem bregu Ptujskega je-

zera – za območje, kjer ležita 

drenažna jarka. V vseh treh 

primerih gre za vodna zemlji-

šča, ki domnevno z NUSZ ne 

bi smela biti obdavčena, saj 

je občina nadomestno upra-

vičena do koncesije. Poleg 

tega se NUSZ zaračunava za 

zazidana in nezazidana stavb-

na zemljišča, ne pa za kmetij-

ska ali vodna zemljišča. Zakaj 

NUSZ obračunavajo za vodna 

zemljišča, so na MO Ptuj poja-
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Vsaka občina bi zlato jajce … 
Izhajajoč iz podatkov, ki smo jih uspeli zbrati med pripra-

vo članka, občine dajatev NUSZ za lastnike nepremičnin, 
ki se ukvarjajo z določenimi gospodarskimi dejavnostmi, 
obračunavajo izredno visoko. Obračun ni toliko odvisen 
od vrednosti točke, ki je na območju občine za vse zave-
zance enaka, temveč od števila točk, po katerih se neka 
nepremičnina ovrednoti. Število točk za vrednotenje je v 
občinskih odlokih predpisano različno, odvisno od klasifi-
kacije poslovne dejavnosti lastnika nepremičnine in tudi 
od namembnosti nepremičnine oz. zemljišča. Energetska 
dejavnost oz. nepremičnine, ki jih ima v lasti podjetje, ki se 
ukvarja z energetiko, se načeloma točkujejo zelo visoko. 
Prav tako se visoko ali pa celo dodatno točkujejo nepre-
mičnine za dejavnost bančništva, zavarovalništva, poštne-
ga prometa, telekomunikacij, upravnih dejavnosti, skladi-
ščenja in prodaje naftnih derivatov in plina, pridobivanja 
rudnin (gramoznice) … Gre za dejavnosti, ki so načeloma 
precej dobičkonosne in jih zato občine najbrž tudi bolj ob-
davčijo oziroma elegantno pristavijo še svoj piskrček, da 
se v njega steče nekaj dragocenih cekinov. Kot so nam 
pojasnili na občinah Ptuj in Hajdina, se občina pač polasti 
»izjemnih ugodnosti v zvezi z ustvarjanjem dohodka«. Še 
sreča, da je večina podjetij, ki se ukvarjajo z zgoraj našte-
timi dejavnostmi državnih in si občine na njihovih plečih 
te izjemne ugodnosti lahko privoščijo. Postavite se v vlogo 
podjetnika zasebnika. Le kateri bi pristal na to, da občina 
zgolj zanj in izjemoma določi pravila, po katerih ga bo ob-
davčila. Reakcija ne bi bila nič kaj mirna. Najbrž.

Mojca ZemljaričK
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gigant pusti odirati občinam

Foto: MZ

Občini Starše in Gorišnica 
DEM-u nadomestilo za uporabo 
stavbnih zemljišč zaračunava-
ta za območje hidroelektrarn
Zlatoličje in Formin.

Foto: MZ

Občina Hajdina za zemljišče na levem bregu dravskega kanala, ki je v lasti DEM in na katerem je 
med drugim novi kartodrom, zaračunava vrtoglavo visok znesek NUSZ. 

Realizirano plačilo NUSZ v letu 2013
Občina Skupni znesek

NUSZ (€)
Od tega

vplačal DEM (€)
Starše 626.525 501.558
Hajdina 689.458 507.254
Gorišnica 347.578 220.068
Markovci 289.750 112.608
Ptuj 2.434.726 96.725

Vir: občine in DEM

snili: »Zemljišča so namenjena 

proizvodnji električne ener-

gije, ki je tržna dejavnost.« Na 

našo tezo, da Ormož NUSZ za 

vodna zemljišča po odločbi 

ustavnega sodišča ne sme za-

računavati, MO pa torej to da-

jatev zaračunava, so v ptujski 

Mestni hiši odgovorili: »Od-

ločba Ustavnega sodišča RS 

se nanaša samo na izločitev 

vodnih objektov in naprav, 

ki so na vodnih zemljiščih, ki 

imajo poseben pravni režim, 

opredeljen v Zakonu o vo-

dah.« A v sodbi v primeru ob-

čine Ormož med drugim piše: 

»Ustavno sodišče je odločilo, 

da je lokalni skupnosti za iz-

pad prihodka iz naslova NUSZ 

pod površino akumulacijske-

ga jezera zagotovljen drugi vir 

financiranja, in sicer v obliki 

deleža od plačil za koncesijo 

na vodi kot naravnem viru.«

Zanimalo nas je, po kakšnih 

kriterijih MO Ptuj zavezancu 

DEM zaračunava NUSZ – ali 

je to glede na dejavnost, ki jo 

opravljajo. In od česa je odvi-

sna vrednost izračuna NUSZ 

v primeru DEM. »Nadome-

stilo za uporabo stavbnega 

zemljišča določi občina sama 

v skladu z dogovorom o uskla-

jevanju meril in območij, na 

katerih se plačuje nadomesti-

lo, pri čemer se upoštevajo 

zlasti: opremljenost stavbne-

ga zemljišča s komunalnimi in 

drugimi objekti in napravami 

ter možnost priključitve za te 

objekte in naprave; lega in na-

membnost ter smotrno izko-

riščanje stavbnega zemljišča; 

izjemne ugodnosti v zvezi s 

pridobivanjem dohodka v go-

spodarskih dejavnostih. Gle-

de na ta merila se zemljišča 

razvrstijo v tri cone za stano-

vanjske in tri cone za poslov-

ne namene,« se glasi odgovor 

MO Ptuj. Zemljišča, o katerih 

govorimo (del jezera in prio-

balni pas), pa niti niso v lasti 

DEM, temveč v lasti Republike 

Slovenije, Ministrstva za kme-

tijstvo in okolje. Zakaj DEM 

plačuje NUSZ za zemljišča, ki 

niso v njegovi lasti? »Na podla-

gi 62. člena Zakona o stavbnih 

zemljiščih in 3. člena Odloka 

o nadomestilu za uporabo 

stavbnih zemljišč MO Ptuj 

mora NUSZ plačati neposre-

dni uporabnik zemljišča, to je 

imetnik pravice razpolaganja, 

koncesionar, najemnik, zaku-

pnik, imetnik stanovanjske 

pravice …«

MO Ptuj DEM-u NUSZ zara-

čunava še za 30 arov zemljišča 

pri podjetju Kager na desnem 

bregu jezera. V tem primeru 

gre za stavbno zemljišče.

Tudi Markovci 
obdavčili vodna 
zemljišča

Dobrih 112.000 evrov letne 

dajatve NUSZ DEM-u zaračuna 

tudi občina Markovci. Podob-

no kot MO Ptuj tudi občina 

Markovci NUSZ zaračunava za 

približno 3,5 hektarja vodnih 

zemljišč, kar je sicer ustavno 

vprašljivo. Gre za območje na 

desnem bregu stare struge, 

takoj nizvodno pod zaporni-

cami, ter del območja na le-

vem bregu, prav tako tik pod 

zapornicami. Zemljišča na 

desnem bregu so zaraščena, v 

naravi je to večinoma gozd, na 

tem zemljišču leži tudi mala 

hidroelektrarna. Zanimivo je, 

da za objekt na zapornicah, ki 

se dejansko lahko šteje kot po-

slovni in leži na stavbnem ob-

močju, pa občina NUSZ DEM-

u ne zaračunava. Obračunava 

pa dajatev za parcele, ki so 

sicer v lasti DEM in so razdro-

bljene po naselju Markovci 

ter jih domačini uporabljajo 

kot del svojih dvorišč. Zemlji-

šča so stavbna, a je vprašanje, 

kako visoko so obdavčena z 

NUSZ. Najbrž ne po enaki vre-

dnosti kot zemljišča fizičnih 

oseb. Tudi na občini Markovci 

smo iskali odgovore na vpra-

šanja. Sporočili so nam, da 

v tako kratkem času (enega 

delovnega dneva) ni možno 

dati odgovorov na postavljena 

vprašanja, saj je zadeva za na-

tančen pregled zelo obsežna. 

Tako nam tudi ni uspelo izve-

deti, ali so DEM-ove nepremič-

nine z NUSZ obremenjene 

glede na dejavnost, s katero 

se podjetje ukvarja. Glede na 

visoke zneske, ki jih je družba 

dolžna plačevati, bi naša teza 

domnevno lahko držala.

Še v občini Gorišnica in 

Starše. V teh dveh občinah 

ležita hidroelektrarni Formin 

in Zlatoličje. Občina Gorišni-

ca je DEM-u lani obračunala 

220.000 evrov NUSZ, občina 

Starše pa dobrega pol milijo-

na evrov. V obdavčitev je zaje-

to območje hidroelektrarn, za 

katero pa naj bi bila obdavči-

tev z NUSZ vseeno dopustna. 

Površino stavbnih zemljišč, 

izhajajoč iz odločitve ustavne-

ga sodišča, občine lahko ob-

davčijo z NUSZ. »Občina ima 

pravico do nadomestila na 

območju hidroelektrarne na 

območju stavbnih zemljišč, 

ne pa tudi od površine vodnih 

zemljišč,« je še navedeno v od-

ločbi ustavnega sodišča.

Področje zaračunavanja 

dajatev, o katerem pišemo, je 

izjemno zapleteno in komple-

ksno. Ureja ga več zakonov: 

o vodah, stavbnih zemljiščih, 

urejanju prostora, graditvi 

objektov, energetski zakon … 

Na lokalni ravni področje ure-

jajo odloki, ki pa morajo biti 

skladni tako z veljavno zako-

nodajo kot tudi z ustavo.
Mojca Zemljarič

01.000 €

0.000 €

NUSZ 2013: 507.000 €



Benedikt
Na območju občine je v 

prvem polletju letos bivalo 

2.646 občanov in občank, kar 

je pet manj kot konec lanskega 

leta. Sicer pa se je število obča-

nov od leta 2008 povečalo za 

119 .Ob tem se je lani v Bene-

dikt 35 ljudi več priselilo kot 

odselilo, medtem ko je leto 

prej občino zapustilo 16 ljudi 

več, kot se vanjo priselilo. Lani 

se je rodilo 27 občanov, kar je 

sedem več kot leta 2012, ko se 

je rodilo 20 otrok, umrlo pa je 

12 občanov.

Cerkvenjak
V Cerkvenjaku biva skupno 

2.015 občanov in občank, kar 

je 15 več kot leto prej, a 45 

manj kot pred šestimi leti. 

Lani se je rodilo 22 otrok, 

dva več kot leto prej, umrlo 

pa je 26 ljudi. V letu 2013 se 

je več ljudi v občino priselilo 

kot odselilo, in sicer je razli-

ka znašala 13, leta 2012 pa je 

bila razlika negativna kot tudi 

prejšnja leta. 

Cirkulane
Občina Cirkulane je imela 

v letošnji prvi polovici leta 

Občina/leto 2008 2014
Število prebivalcev

Benedikt 2345 2464
Cerkvenjak 2060 2015
Cirkulane 2278 2343
Destrnik 2671 2609
Dornava 2942 2892
Gorišnica 3895 4002
Hajdina 3720 3732
Juršinci 2369 2391
Kidričevo 6604 6595
Lenart 7800 8224
Majšperk 4071 3932
Makole 2058 2023
Markovci 3984 3987
Ormož 12723 12419
Podlehnik 1922 1856
Poljčane 4490 4469
Ptuj 23651 23229
Slovenska Bistrica 24363 25176
Starše 4050 4089
Sveta Ana 2384 2330
Sveta Trojica v Slov. goricah 2215 2087
Sveti Andraž v Slov. goricah 1222 1164
Sveti Tomaž 2104 2071
Trnovska vas 1320 1348
Videm 5514 5562
Zavrč 1526 1773
Žetale 1357 1335
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Podravje � V dvanajstih občinah več, v petnajstih manj prebivalcev

Največji padec na Ptuju, najve 
Ptuj

Na območju MO Ptuj se v obdobju od leta 2008 do 2014 
beleži negativni naravni prirastek (–422). Podatek so na MO 
Ptuj komentirali z besedami: »Stanje naravnega prirastka v 
občini je odraz splošnih družbenih razmer, pri čemer MO 
Ptuj ni nobena izjema. Za strokovno razlago o razlogih za 
takšno stanje bi potrebovali konkretno analizo in ustrezne 
strokovne podlage, za kar bi morali angažirati vrsto služb.«

Ormož

Negativen trend v naravnem prirastku se kaže tudi v ob-
čini Ormož. Od leta 2008 je število prebivalcev upadlo za 
304. Župan Alojz Sok: »Naravni prirastek je negativen na 
območju celotne severovzhodne Slovenije. Glavna vzroka 
sta po mojem mnenju vsaj dva. Kot prvo zelo nizka natalite-
ta, ki je sicer značilna za vso državo in tudi Evropo, ter manj-
ša povprečna življenjska doba na severovzhodu kot v pre-
ostalem delu Slovenije. In kot drugo, odseljevanje mladih, 
ker ni služb. Slednje je sicer problem celotne Slovenije, ker 
nam odhajajo izobraženi mladi kadri. Na kmetijsko-podežel-
skih območjih, kot je ormoško območje, pa je ta problem 
še nekoliko večji. Kot opažam, je skrb za skladni regionalni 
razvoj v obdobju zadnjih nekaj let povsem zamrla. Še več, 
za regionalni razvoj namenjena evropska sredstva se dode-
ljujejo območjem, ki so v slovenskem merilu nadpovprečno 
razvita. Slovenska država tako razvojnih razlik ne zmanjšu-
je, kar je cilj Evropske unije, ampak povečuje. To bo imelo za 
posledico še večji odliv mladih. In tisto, kar tudi zelo skrbi, 
je, da, Slovenija z zapostavljanjem severovzhoda ne more 
doseči večje prehranske neodvisnosti. Vse več je kmetij z 
ostarelimi kmetovalci, kmetuje se le še zaradi subvencij, 
kar pa je slaba naložba za prihodnost.«

Sveta Trojica

Kot je pojasnil župan občine Sveta Trojica v Slov. goricah 
Darko Fras, je glavni razlog za negativni prirast prebival-
cev v občini izločitev dela naselja Zg. Porčič in priključitev 
slednjega k naselju Sp. Porčič, ki je v Občini Lenart. »Spre-
memba se je zgodila v letu 2010 in takrat se je zmanjšalo 
število prebivalcev za več kot je prikazan negativni trend 
v tem obdobju,« je pojasnil župan Fras in še dejal: »Drugi 
razlog pa je v izredno neugodni starostni strukturi prebival-
stva v naši občini (velik delež starejših), kar pa je gotovo 
posledica neenakomernega razvoja v preteklosti, katerega 
posledica je bilo odseljevanje mladih. Ob nastanku občine 
smo imeli recimo veliko premalo in staro šolo, telovadnico, 
v vrtcu prostora komaj za nekaj več kot dvajset otrok, ne-
ustrezna zunanja igrišča, itd… Tudi komunalna oprema je 
zelo zaostajala. Od nastanka občine do danes je bilo na 
tem veliko postorjenega: prenovljena in dograjena osnovna 
šola, večnamenska športna dvorana, nova šolska igrišča, 
izgrajeni kanalizacija in dve čistilni napravi, vodovod, cevna 
kanalizacija za optično širokopasovno omrežje, itd… Še ve-
dno pa nam ni uspelo spodbuditi gradnje večstanovanjskih 
objektov, predvsem tudi zato, ker so vsa zemljišča, ki bi bila 
primerna za tako gradnjo, v zasebni lasti.«

Čeprav se širše spodnjepodravsko in bistriško območje ne more pohvaliti s posebno lepo demo-
grafsko sliko, pa je vendar razveseljujoče dejstvo (vsaj po zadnjih podatkih Statističnega Urada 
RS), da je število prebivalcev v zadnjih osmih letih v vseh 27 vključenih občinah nekoliko poraslo, 
in sicer za 481 duš. Skupaj je tako na omenjenem območju julija letos živelo 136.119 ljudi. Zani-
mivo pa je, da se je število občanov najbolj znižalo v MO Ptuj, v Ormožu, pa tudi v Majšperku in Sv. 
Trojici v Slovenskih goricah. Na drugi strani so občine Slovenska Bistrica, Zavrč in Lenart, pa tudi 
Benedikt in Gorišnica, kjer se lahko danes pohvalijo s precej več občani kot leta 2008.

2.343 prebivalcev, konec lan-

skega leta 2303, od leta 2008 

pa se je število občanov in 

občank povečalo za 65. V 

občino, ki je od ustanovitve 

leta 2006 le pred štirimi leti 

zabeležila negativni selitveni 

prirast, se je lani priselilo 31 

ljudi več kot odselilo. V minu-

lem letu se je rodilo 24 otrok, 

predlani pa dva več.

Destrnik
Občina v Slovenskih gori-

cah letos šteje 2.609 občanov 

in občank, kar je 62 manj kot 

leta 2008 in šest manj kot 

lani. V letu 2013 se je rodilo 

30 otrok, leto prej 26. Prav 

tako leta 2012 se je 50 ljudi 

več odselilo kot priselilo, lani 

pa se je trend obrnil in se je 

na Destrnik 

priselilo 23 

več občanov 

in občank, 

kot jo za-

pustilo.

Hajdina
3.732 prebivalcev je štela 

občina Hajdina v prvi polovi-

ci letošnjega leta, štiri več kot 

lani, ko se je v občini rodilo 43 

otrok. Zadnja štiri leta je seli-

tveni prirast na območju Haj-

dine negativen, tako se je lani 

18 prebivalcev več izselilo kot 

priselilo.

Juršinci
Občino, znano po trsničar-

stvu, je letos oblikovalo 2.391 
prebivalcev, 22 več kot pred 
šestimi leti. Lani se je v Juršin-
cih rodilo 28 otrok, v občino 
pa se je 11 ljudi več priselilo 
kot odselilo. Pozivni trend pri-
seljevanja je zabeležen tudi v 
večini let od leta 2004.

Kidričevo
V občini Kidričevo je letos 

bivalo 6.595 prebivalcev, kar 
je 24 manj kot lani. Ob tem je 
leta 2013 in 2012 kidričevska 
občina zabeležila negativen 
selitveni prirast, saj se je sku-
pno 62 ljudi več odselilo kot 
priselilo. Lani se je v občini 
rodilo 61 otrok, šest manj kot 
leto prej.

Lenart
V občini, ki je središče Slo-

venskih goric, je v letošnji 

prvi polovici leta bivalo 8.224 

Dornava
Dežela lükarjev je tudi ena 

izmed občin Podravja, v kate-

ri letos biva manj občanov in 

občank kot prejšnja leta. Letos 

Dornava šteje 2.892 prebival-

cev, kar je 24 manj kot lani in 

50 manj kot leta 2008. Samo v 

zadnjih dveh letih se je iz ob-

čine izselilo 62 ljudi več kot 

priselilo. Ob tem so Dornav-

čani lani zabeležili 26 rojstev, 

predlani tri manj.

Gorišnica
Občino Gorišnica, ki se 

razteza med ravninskim 

poljskim in haloškim gri-

čevnatim svetom, obli-

kujeta 4.002 občana. To 

je 34 manj kot lani, a 107 več 

kot leta 2008. V Gorišnici se 

je lani rodilo 38 otrok, leto 

prej 33. Omenjena občina je 

večino let v minulem desetle-

tju beležila pozitiven selitveni 

prirast, lani pa se je ta trend 

obrnil, saj se je iz občine izse-

lilo 15 ljudi več kot priselilo.
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čji porast v Slovenski Bistrici
leto prej 10. Po številu prebi-

valcev najmanjša občina pa je 

lani zabeležila pozitiven seli-

tveni prirast, saj se je 17 ljudi 

več priselilo kot odselilo, to pa 

pomeni, da se je na 1000 ljudi 

14,8 več priselilo kot odselilo.

Sveti Tomaž
V Tomažu je lani bivalo 

2071 občanov in občank, 30 

manj kot lani. Na območju ob-

čine se je lani rodilo 18 otrok, 

šest več kot leto prej. Medtem 

ko je bil selitveni prirast v le-

tih 2011 in 2012 pozitiven, se 

je lani 35 ljudi več izselilo kot 

priselilo.

Trnovska vas
Na območju občine je v le-

tošnji prvi polovici leta bivalo 

1.348 ljudi, dva človeka 

več kot lani, ko se je ro-

dilo 14 otrok, leta 2012 

pa 23. Selitveni prirast je 

negativen pred-

znak pridobil 

z letom 2012, 

skupno se je iz 

občine izselilo 

devet občanov 

in občank več kot priselilo.

Videm
Občina Videm je letos šte-

la 5.562 prebivalcev, 18 manj 

kot lani. Ob tem se je v zadnjih 

dveh letih iz občine izselilo 68 

več ljudi kot priselilo. Lani se 

je na območju občine rodilo 

53 otrok, dva manj kot leto 

prej.

Zavrč
Občina Zavrč je imela lani 

med vsemi zajetimi občina-

mi najvišji pozitiven selitveni 

prirast – 27 ljudi več se je pri-

selilo kot izselilo, kar pomeni 

15 ljudi na 1.000 prebivalcev. 

Leta 2012 pa je imela občina 

najbolj pozitiven skupni se-

litveni prirast med vsemi slo-

venskimi občinami, in sicer 

46,7 na 1.000 prebivalcev. 

Število občanov pa se je kljub 

prej omenjenim številkam le-

tos zmanjšalo, saj je v prvi po-

lovici leta na območju Zavrča 

bivalo 1.773 ljudi, 29 manj kot 

konec lanskega leta, a 247 več 

kot leta 2008. Lani se je na ob-

močju občine rodilo 11 otrok, 

sedem manj kot leta 2012.

Žetale
Haloška občina šteje 1.335 

prebivalcev, kar je devet manj 

kot lani in 22 manj kot pred 

šestimi leti. Lani se je v Žeta-

lah rodilo osem otrok, leto 

prej 17. Selitveni prirast pa je 

bil v žetalski občini lani pozi-

tiven, saj so se štirje ljudje več 

priselili kot odselili, za razliko 

od leta prej, ko je občino za-

pustilo 11 ljudi več kot se jih 

je priselilo.
Monika Levanič, Mojca 

Zemljarič, Mojca Vtič

prebivalcev, kar 

so 104 več kot lani in 

kar 424 več kot leta 2004. Prav 

tako je občina skoraj desetle-

tje beležila pozitiven prirast, 

samo lani se je v občino pri-

selilo 74 ljudi več kot izselilo. 

Leto prej pa se je 11 ljudi več 

izselilo. Leta 2013 se je v ob-

čini rodilo 84 otrok, kar je 17 

manj kot leto prej.

Majšperk
Občina Majšperk šteje 

3.932 prebivalcev oziroma 

44 manj, kot je štela ob koncu 

lanskega leta ali 139 manj kot 

pred slabim desetletjem. Lani 

se je v Majšperku rodilo 34 

otrok, leto prej 45. Majšperška 

občina je v zadnjih štirih letih 

tudi beležila negativen selitve-

ni prirast, saj se je lani izselilo 

56 ljudi več kot priselilo, v šti-

rih letih pa skupno 178.

Makole
Občina na zahodnem robu 

Haloz je kot številne druge ob-

čine lani zabeležila negativen 

selitveni prirast, in sicer se je 

iz Makol 20 ljudi več izselilo 

kot priselilo. Se je pa število 

prebivalcev v primerjavi z lani 

povečalo za 15, tako je letos v 

občini Makole bivalo 2013 ob-

čanov, kar je 35 manj kot pred 

šestimi leti. Lani se je rodilo 

15 otrok, leto prej 25.

Zavrč

Na območju občine Zavrč je naravni prirastek v imeno-
vanem obdobju pozitiven. Število prebivalcev se je pove-
čalo za 247. »Eden od osnovnih razlogov za to je zagotovo 
lega občine na obmejnem območju. Menimo, da je porast 
števila prebivalcev v naši občini posledica zakonodaje. 
Delovno-pravna zakonodaja zahteva, da imajo tuji delavci 
zaradi zaposlitve v Sloveniji urejeno tudi prebivališče v Slo-
veniji. Nadalje so si lastniki počitniških hišic na našem ob-
močju zaradi davka na nepremičnine uredili prebivališče 
na naslovu njihovih nepremičnin, torej vikendov,« so trend 
demografske rasti komentirali na občini Zavrč.

Slovenska Bistrica

Slovenjebistriški župan Ivan Žagar je kot razlog za po-
večanje števila prebivalstva v občini Slovenska Bistrica 
navedel kakovostne bivanjske razmere. Pojasnil je, da ima 
občina urejeno infrastrukturo tako na področju predšolske 
vzgoje, osnovnošolskega in srednješolskega izobraževa-
nja kot tudi na področju športa. Seveda pa je en izmed 
razlogov tudi gospodarski razvoj v občini, še posebej v 
času konjunkture, je dodal Žagar. Ob tem pa je župan iz-
postavil ugodno lego mesta. Slednje je namreč ob avtoce-
sti, na sredi med večjima mestoma Celje in Maribor, hkrati 
pa leži ob vznožju zelenega Pohorja. »Mesto je varno, je 
simpatično in bogato z društvenim življenjem in kulturnim 
dogajanjem, za kar gre zasluga vsem tukaj živečim,« je še 
povedal župan.

Lenart

Po besedah župana Janeza Krambergerja je porast pre-
bivalcev v občini povezan z bližino avtoceste in Maribora. 
»Prav tako je v zadnjih letih bilo zgrajeno več stanovanjskih 
objektov, ki privabijo mlade družine. Na območju Lenarta 
in Voličine je tudi veliko individualnih stanovanjskih gra-
denj. Pomembno je tudi naravno okolje, ki je povezava 
mestnega in podeželskega okolja. Vsekakor pa k temu 
prispeva tudi urejeno varstvo za predšolske otroke (ure-
jen nov vrtec) in kvalitetno osnovnošolsko izobraževanje,« 
je pojasnil župan Kramberger in še dodal: »Žal pa država 
občinskemu proračunu ne zagotovi finančne izravnave v 
skladu s številom prebivalcev v Občini, kot ga kažejo sta-
tistični podatki.«

Ormož
V prleški občini je letos 

bivalo 12.419 občanov in ob-

čank, kar je 88 manj kot lani in 

304 manj kot leta 2008, ko so 

v Ormožu prvič od leta 2004 

zabeležili negativen selitveni 

prirast. Lani se je 56 ljudi več 

izselilo kot priselilo. Naspro-

tno se je v lanskem letu pove-

čalo število rojstev v primerja-

vi z letom prej. Leta 2013 se je 

rodilo 113 otrok, leta 2012 pa 

108.

Podlehnik
1.856 ljudi je v prvi polovici 

leta bivalo v Podlehniku, ko-

nec lanskega leta 1854. V ob-

mejni občini se je lani rodilo 

16 otrok, leto prej štirje manj. 

Ob tem je bil lani selitveni pri-

rast negativen, kot skoraj celo 

desetletje, saj se je osem ljudi 

več izselilo kot priselilo.

Poljčane
Občina pod Bočem šteje 

4.469 prebivalcev, 31 manj 

kot lani, ko se je v Poljčanah 

rodilo 36 otrok, leta 2012 pa 

11 več. Selitveni prirast je bil 

leta 2008 do predlani poziti-

ven, lani pa se je 16 ljudi več 

izselilo kot priselilo.

Ptuj
Mestna občina Ptuj šteje 

23.229 prebivalcev, 93 manj 

kot lani in 422 manj kot leta 

prirast zadnji dve leti negati-

ven, tako se je lani 65 ljudi več 

izselilo kot priselilo.

Središče ob Dravi
Občina je v prvi polovici le-

tošnjega leta štela 2.059 prebi-

valcev, 19 manj kot lani. Zadnji 

dve leti je tudi selitveni prirast 

negativen, skupno se je 68 lju-

di več izselilo kot priselilo. Se 

je pa lani rodilo 19 otrok, kar 

je eden več kot leto prej.

Sveta Ana
V občini Sveta Ana biva 

2.330 ljudi, kar je 13 manj kot 

lani. Selitveni prirast je zadnja 

štiri leta negativen, tako se je 

skupno 55 ljudi več izselilo 

kot priselilo. Lani se je na ob-

močju občine rodilo 27 otrok, 

leta 2012 28.

Sveta Trojica 
v Slovenskih 
goricah

Občino je letos oblikovalo 

2.087 prebivalcev, kar je se-

dem več kot lani, 128 manj 

kot pred šestimi leti. Lani se je 

sedem ljudi več izselilo iz ob-

čine kot priselilo, kar pomeni, 

da je občina lani zabeležila ne-

gativen selitveni prirast, prav 

tako leto prej. Sicer pa se je v 

občini lani rodilo 13 otrok, tri-

je manj kot leta 2012.

Sveti Andraž 
v Slovenskih 
goricah

Občina šteje 1.164 prebival-

cev, kar pa je 13 več kot konec 

lanskega leta. Lani se je na ob-

močju občine rodilo 15 otrok, 

Markovci
Markovska občina šteje 

3.987 prebivalcev, 60 manj 

kot konec lanskega leta. Pred-

znak selitvenega prirasta je 

odvisen od leta, tako se je 

predlani v občino pet ljudi 

več priselilo kot odselilo, lani 

pa je občino 40 ljudi več 

zapustilo. Sicer pa se je 

v občini lani rodilo 51 

otrok, kar je šest več kot 

predlani.

2008. Lani se je občanom Ptu-

ja rodilo 195 otrok, 41 manj 

kot leta 2012. Selitveni prirast 

je zadnjih pet let negativen, 

samo lani se je 105 ljudi več 

izselilo kot priselilo.

Slovenska 
Bistrica

Občina z največ prebivalci 

med obravnavanimi občina-

mi šteje 25.176 občanov in 

občank, kar je sedem več kot 

lani, a 813 več kot leta 2008. 

Lani se je na območju obči-

ne rodilo 262 otrok, leto prej 

276. Presenetljivo je selitveni 
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Zakaj nepričakovano? KAD 

in MDS sta namreč v minulem 

obdobju na zasedanjih skup-

ščine že nekajkrat predlagala 

nasprotne predloge in vsakič 

pri glasovanju izvisela. V sre-

do je bilo drugače. Delničarji 

so na predlog KAD-a izglaso-

vali sklep, s katerim so odprli 

pot za možnost ugotavljanja 

odškodninske odgovornosti 

uprave in nadzornega sveta 

pri vodenju nekaterih poslov 

v preteklosti ter s tem more-

bitnega oškodovanja družbe. 

V skladu s tem sklepom bo 

ljubljanska odvetniška družba 

Odvetniki Šelih & partnerji 

preučila možnosti za vložitev 

tožb zoper upravo in nadzor-

nike družbe. »V prvi fazi bo 

pooblaščena odvetniška druž-

ba pripravila mnenje in po-

ročilo o smiselnosti vložitve 

tožb. Nato se bomo delničarji 

ponovno srečali, se seznanili s 

poročilom odvetnika poobla-

Ptuj � Zasedanje skupščine Perutnine Ptuj

Pri glasovanju ne

»Načeloma bodo odpuščeni 

najprej začasno zaposleni, in 

to tam, kjer ni naročil. Raču-

nam pa, da se bo v doglednem 

času večina odpuščenih vrni-

la na delo, zato na odpuščanje 

ne gledam tako tragično. Se 

pa strinjam, da je to šok za 

delavce. Žal ne gre drugače,« 

je dejal direktor. Podjetje Eu-

rel, v katerem so zaposlene 

večinoma ženske, načrtuje 

in izvaja proizvodne procese 

polproduktov in tudi končnih 

produktov v panogi, za katero 

je značilno nestabilno povpra-

ševanje in kratka življenjska 

doba izdelkov. In ravno nesta-

bilnost panoge in ohlajanje 

nemškega trga, na katerem so 

bistveni partnerji podjetja, so 

pripeljali do odpuščanj.

Na pomoč bo 
treba poklicati 
Marsovce

Ob tem direktor podjetja, ki 

je leta 2004 prejelo nagrado 

Gazela, meni, da je treba na 

trenutno dogajanje pogledati 

s širšega zornega kota in ne 

zgolj s stališča trenutnih od-

puščanj. V prvi vrsti ga skrbi 

nekonkurenčnost slovenskih 

podjetij. »Tu bo v prihodnje 

zanesljivo več problemov in 

žal ne vidim rešitve, ker se za-

deve premikajo v popolnoma 

napačni smeri. Mi bi se šli so-

cialo, ne glede na to, kje bomo 

vzeli denar. Mi bi delili prej, 

kot ustvarimo! Če bo šlo tako 

naprej, bomo morali poklicati 

na pomoč Marsovce, da nam 

bodo oni posojali denar, ker 

nam drugi več ne bodo hote-

li,« je bil oster. Poudaril je, da 

ga tudi tuji partnerji nagovar-

jajo, naj preseli proizvodnjo 

v cenejše države. »To je skrb 

vzbujajoče. Naša politika pa 

še vedno sanja o prihodu tuj-

cev in investiranju pri nas. To 

zgodbo po mojih izkušnjah 

lahko kar pozabimo. Edino, 

kar se bo zgodilo, je to, da 

bodo tujci poceni pokupili 

naša dobra podjetja. To pa 

zame niso tuje investicije,« je 

povedal Kuzma. Na podlagi 

izkušenj, ki jih je pridobil v 

poslovanju s tujimi partner-

ji, je prepričan, da ti niti ne 

pomislijo, da bi investirali na 

območju Slovenije: »O naši 

Poljčane � Eurel bo odpuščal

Nujna razbremenit 
sicer bomo čez čas 

Foto: Črtomir Goznik

Grega Tekavec, MDS: »Banke upnice zahtevajo dokapitalizacijo Perutnine Ptuj in ne strateškega 
partnerja. Po oceni revizorjev, ki je po našem mnenju dokaj točna, bo v družbi potrebnih za 38 mili-
jonov evrov slabitev.«

Kidričevo � Iz Boxmarka usnjeni sedeži za 
Ferrari, Maserati, Lufthanso in Boeing

Zaradi nestabilne po-
litike (še) ne bodo 
gradili novega obrata
V podjetju Boxmark, kjer je skupaj s proizvodnim obratom v Otiškem Vrhu že 
blizu 2.000 zaposlenih, osvajajo najzahtevnejša tržišča na področju avtomobil-
ske, ladijske in letalske industrije v svetu; do nove vlade so nezaupljivi, od nje 
pa pričakujejo učinkovite spremembe.

Kot pojasnjuje direktor Mar-

jan Trobiš, so kljub krizi ob 

polletju dosegli načrtovane 

rezultate in jih na nekaterih 

segmentih celo presegli: »Lah-

ko se pohvalimo, da smo ob 

koncu julija rezultate poslo-

vanja, v primerjavi z enakim 

obdobjem lani, presegli za 7,2 

odstotka. Zato pričakujem, da 

bomo ob koncu leta dosegli, 

kar smo letos načrtovali.«

Nekateri menijo, da je 
kriza že mimo in da se je 
ponekod že začel ponoven 
vzpon, kako je pri vas?

»S krizo smo se soočili že v 

času njenega nastajanja in se 

takoj lotili ukrepov za omi-

litev posledic. Pri tem smo 

bili dokaj uspešni, saj nam je 

uspelo poiskati nove priložno-

sti pri širitvi poslovanja. Sicer 

sem prepričan, da nas bo vse 

skupaj kriza pestila še kar 

nekaj časa, zato bo še naprej 

treba iskati ukrepe za njeno 

omilitev.«

V avtomobilski industri-
ji vam je uspelo pridobiti 
tudi sodelovanje s Ferra-
rijem in Maseratijem. Ste 
uspeli še kje?

»Naša prizadevanja so se-

daj osredotočena na tržišče 

v Italiji, kjer smo imeli že več 

pogovorov s Fiatom, kaže, da 

bomo delali tudi za novo Alfo 

Romeo, pred 14 dnevi pa smo 

se pogovarjali tudi o naročilih 

za britanski Bentley, tako da 

širimo sodelovanje na eksklu-

zivnem segmentu v avtomo-

bilski industriji.«

S katerimi proizvajalci 
pa sodelujete na področju 

letalske industrije?
»Poleg že znanih doseda-

njih partnerjev nam je uspelo, 

da delamo za nemško Lufthan-

so. Končali smo tudi priprave 

na projekt Boeing 747/8, za 

šejka iz Arabskih emiratov, ki 

smo ga pripravljali leto dni. 

Slovenci smo lahko ponosni, 

da nam je uspelo skleniti po-

sle za opremo tega zelo kako-

vostnega, največjega letala na 

svetu. To je dokaz, da so naši 

izdelki zelo kakovostni, sicer 

ta posel ne bi uspel.«

Kaj pa področje ladjedel-
ništva?

»V začetku leta smo nastopi-

li na navtičnem sejmu v Mia-

miju, kjer smo navezali stike 

z mnogimi ladjedelniškimi 

podjetji, z nekaterimi sodelu-

jemo tudi prek posrednikov. 

Tako že izdelujemo sedeže za 

svetovne proizvajalce gliser-

jev, trajektov in celo za velike 

križarke, za nekatere pa opre-

mljamo tudi interier in pohi-

štvene elemente.«

Kako daleč pa je projekt 
proizvodnje vrtnega pohi-
štva, ki ste se ga lotili sku-
paj s Talumom?

»Vrtne sedeže iz Talumove 

alu konstrukcije, prepletene z 

Boxmarkovim vodoodpornim 

usnjem, smo že predstavili na 

navtičnem sejmu v Miamiju. 

Pridobili smo tudi več infor-

macij od potencialnih kup-

cev, o tem, kaj potrebujejo, 

nato pa smo se lotili razvoja in 

izdelave vzorčnega prototipa, 

ki smo ga ta mesec uspešno 

končali. To pomeni, da bodo 

septembra skupni izdelki že 

šli v prodajo. Pričakujemo, da 

bo ta uspešna, saj imamo po-

tencialne kupce.«

Kako pa je s projektom 
širitve proizvodnje v Kidri-
čevem, vrednim okoli pet 
milijonov evrov, ki ste ga 
načrtovali letos? Kje se za-
tika, da ga še niste začeli?

»Novogradnjo bi že lahko 

začeli, vendar sem zaradi ne-

ugodnih razmer in zapletene 

politične situacije v Sloveniji 

nekoliko skeptičen. Negoto-

vost se nadaljuje že nekaj let. 

Novi vladi, ki je šele v nastaja-

nju, za sedaj še ne zaupam v 

popolnosti. Pričakujem pa, da 

ne bo nadaljevala takega dela 

kot dosedanja vlada. Vsi priča-

kujemo, da bo razbremenila 

gospodarstvo, da bo sprejela 

učinkovite ukrepe za poveča-

nje možnosti zaposlovanja, da 

bo znižala davke in prispevke 

na plače ter da bo spremeni-

la zakon o delovnih razmer-

jih tako, da bomo imeli več 

možnosti pri zaposlovanju. 

Dvomim, da bo novi vladi to v 

kratkem uspelo, zato sem pre-

pričan, da bomo morali pa-

sove še bolj zategniti. In zato 

smo previdni z načrtovano 

novogradnjo, s katero bomo 

še malo počakali. In nismo 

edini, ki tako razmišljamo, 

tudi drugi investitorji si po-

stavljajo podobna vprašanja 

kot mi. Država mora vedeti, 

da se do investitorjev obnaša 

mačehovsko, sicer pa ostajam 

optimist in se pustim tudi pre-

senetiti.«

M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Direktor Marjan Trobiš ob VW beetleyu, ki so ga sodelavci Boxmarka preuredili in opremili s svojimi 
usnjenimi izdelki.

V poljčanskem podjetju Eurel, ki zaposluje približno 280 ljudi, bo brez 
dela predvidoma prihodnji teden ostalo okrog 20 zaposlenih. Razlog je 
poslovni, saj se je zmanjšalo povpraševanje po izdelkih podjetja. »Jesen 
je bila vedno naš boljši čas, kar se tiče naročil. Sedaj bo, kot je videti, 
najslabši,« je povedal direktor podjetja Štefan Kuzma.

Na sredinem zasedanju skupščine Perutnine Ptuj (PP) se je zgodilo nepri-
čakovano. Nasprotni predlogi sklepov, ki so jih vložili Kapitalska družba 
KAD in društvo Mali delničarji Slovenije (MDS), so bili s pomočjo pred-
stavnikov Perutninarske zadruge Ptuj (PZP) potrjeni.
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Kdo želi na Glaserjev stolček?
Kristjan Verbič, Vseslovensko združenje malih delničar-

jev: »Več kot očitno je, da ti večletni tako imenovani napadi 
KAD-a in MDS-ja na upravo in nadzornike PP gredo v smeri 
poseganja po organih upravljanja in nadzora. Seveda je 
to lahko popolnoma legitimno. Ker nam alternativa (op. 
a.,  kdo bi vodil in nadziral poslovanje) ni poznana, je to 
za družbo škodljivo. To nenehno javno problematiziranje 
Perutnininega poslovanja povzroča družbi poslovno ško-
do. Čeprav je poslovanje pozitivno, kar smo slišali tudi na 
skupščini. V Sloveniji je danes prava redkost, da družbe iz 
neposredne proizvodnje poslujejo uspešno in zagotavljajo 
delovna mesta. Nenehno problematiziranje poslovanja PP 
in sklicevanje skupščin zagotovo ustvarjata negativne mo-
mente. Ne samo pri dobaviteljih in kupcih, temveč tudi pri 
samem procesu vodenja družbe in pri zaposlenih. Gre za 
neodgovorne poteze lastnikov, ki lahko povzročijo destabi-
lizacijo poslovanja in tudi destabilizacijo v okolju. Vendarle 
gre za eno redkih slovenskih multinacionalk, ki je še v do-
mačih rokah.«

pričakovani preobrat

ev plačila prispevkov za inženirje, 
samo še krave in svinje pasli

Foto: Eurel

Podjetje Eurel je partner za podjetja priznanih blagovnih znamk BSH – Bosch Siemens Hausgeräte, 
Erni, Gaggenau Industrie.

strošek njihovega dela preve-

lik. Pa ne zato, ker oni preveč 

dobijo, ampak, ker gre državi 

preveč. Iz socialne kapice, ki 

je za inženirski (razvojni) ka-

der potrebna kot Sahara vode, 

in to med 2.300 in 4.500 evri 

plače bruto, se delajo po me-

dijih norca, in to predvsem 

tisti, ki še trafike niso vodi-

li in podjetja ali razvoja od 

znotraj še videli niso. Sanjajo 

pa socialno državo. Od kod? 

Socialne kapice res ne potre-

bujemo za visoke plače ban-

čnikov, politikov, direktorjev 

mercatorjev, raznih namišlje-

nih svetovalcev politikom in 

državi ipd., ampak za tiste 

inženirje, ki bodo razvili in 

ustvarili nove izdelke oz. po-

skrbeli za novo ustvarjeno 

vrednost, ne samo dodano. 

Dodana vrednost je večkrat 

velik blef, kar ni drugega kot 

goljufija. Potrebujemo novo 

ustvarjeno vrednost,« je bil 

oster Kuzma. 

Sociala da, a s 
čim jo financirati

Dodal je, da je to njegovo 

prepričanje plod vsakodnev-

nih izkušenj. Podjetje ima 

namreč dovolj projektov, 

je dejal, vendar jih ne more 

udejanjiti, saj nima dovolj teh-

ničnega kadra. »Tega pa nima-

mo, ker je predrag in si ga ne 

moremo privoščiti v tolikšni 

meri, kot bi ga potrebovali, 

ker bi s tem ogrozili poslo-

vanje podjetja. Premalo nam 

ostane, ker je strošek dela 

prevelik. Kako naj podjetje 

ustvarja nova delovna mesta, 

če ne more vlagati v razvoj? 

Ni šans!! Če se tu ne bo nekaj 

korenito spremenilo, se nam 

res ne piše dobro! In ravno so-

cialna kapica bi lahko veliko 

prispevala k temu, da bi si lah-

ko privoščili več inženirjev. Ni 

mišljena samo zato, da bi seda-

nji imeli višje plače,« je še de-

jal Kuzma, direktor podjetja, 

ki 98 % izdelkov neposredno 

ali posredno izvozi na zaho-

dni trg: »Če našim inženirjem 

ne bomo omogočili, da bodo 

delali in ustvarjali, bomo čez 

čas lahko samo še krave in 

svinje pasli. Pa še tega verje-

tno ne, ker tudi teh ni več,« je 

povedal. Ob tem je poudaril, 

da zagovarja socialne pravice, 

torej socialno državo. Vendar 

se je treba najprej dogovoriti, 

kako in s čim bo financirana, 

je povedal direktor podjetja 

Eurel Štefan Kuzma. 
Mojca Vtič

ščenca in odločili o tem, ali se 

bodo zoper upravo in nadzor-

nike vložile tožbe. Sporni so 

posli z Merkurjem, Centrom 

naložbe, Infond holdingom 

ter družbo Univit,« je povedal 

Grega Tekavec, izvršni sekre-

tar MDS.

PZP upravi zaupa, 
a na mizo želi 
čiste račune

Brez podpore PZP, ki v Pe-

rutnini obvladuje četrtino 

lastniškega deleža, predlogi 

KAD in MDS ne bi bili potr-

jeni. Zakaj so se odločili pod-

preti te sklepe? Rajko Vrečer, 

odvetnik PZP: »Delničarji želi-

jo dobiti prave informacije in 

to je tudi vse. Ali je kaj uteme-

ljenega ali ne, bodo povedali 

ustrezni strokovnjaki, ki so za 

to zadolženi. Ocenjujem, da 

gre za preprosto higieno ali 

čiste račune.« Na vprašanje, 

ali gre pri imenovanju poseb-

nega pravnega pooblaščenca, 

ki bo preverjal možnosti za 

ugotavljanje odškodninske 

odgovornosti za pretekle po-

sle, za znak nezaupanja v delo 

uprave, Vrečer odgovarja: 

»Temu ne bi mogel reči tako. 

Rezultati so dobri. Sistem 

kljub slabitvam posluje po-

zitivno. Želja družbenikov je 

pridobiti natančne informaci-

je o poslih, ki so v neki meri 

označeni kot sporni. PZP želi 

imeti natančne informacije. 

Zadruga spoštuje dosedanje 

poslovne uspehe sistema. Je 

pa nekatere stvari treba razči-

stiti. Predvideni časovni okvir 

za to je tri mesece in potem 

bo sklicano tudi ponovno (iz-

redno) zasedanje članov skup-

ščine.«

Zakaj je PZP pri tokratnem 

glasovanju stopil na stran KAD 

in MDS, ni jasno. Še posebej ne 

zato, ker je Zadruga življenjsko 

odvisna od ekonomske pozici-

je Perutnine Ptuj.

Glaser: »Verja-
mem, da bomo 
tokrat končali vse 
zgodbe in ugiba-
nja.«

»Zahteve KAD in MDS so le 

nadaljevanje večletne trdne 

in neomajne želje za oškodo-

vanje Perutnine Ptuj,« je po 

skupščini povedal predsednik 

uprave in generalni direktor 

PP Roman Glaser. »Salomon-

ska odločitev delničarjev, ki 

so potrdili izbiro odvetnika 

pooblaščenca, pa je srednja 

pot, ki bo zadovoljila intere-

se manjšinskih delničarjev in 

hkrati še dodatno obremenila 

vse zaposlene v našem poslov-

nem sistemu. Tudi pri zadnji 

točki dnevnega reda skupšči-

ne, to je imenovanju revizor-

ja za poslovno leto 2014, je 

imelo Društvo MDS nasproti 

predlog, vendar so delničarji 

pred tem glasovali o predlogu 

Probanke in ga tudi potrdili. 

Revizor letošnjega poslovanja 

bo tako Deloitte revizija iz Lju-

bljane. Verjamem, da bomo 

tokrat zaključili vse zgodbe 

in ugibanja, ki sta jih sprožila 

delničarja. Že tretjič zapored 

je revizijska družba ugotovi-

la, da ni bilo v poslovanju PP 

nobenega oškodovanja in da 

smo družbo vodili odgovor-

no in s skrbnostjo dobrega 

gospodarja,« je poudaril prvi 

mož ptujske Perutnine. Hol-

ding PMP je na oba nasprotna 

sklepa – o imenovanju odve-

tnika pooblaščenca in izbiri 

revizijske hiše Deloitte – na-

povedal izpodbojno tožbo.

Mojca Zemljarič

državi imajo predstavo, da je 

draga in dokaj skorumpirana, 

s slabo zakonodajo ter hkrati 

neprijazna do tujcev. Razen 

tega smo za njih mnogo pre-

majhen trg, da bi investirali 

tukaj!«

Socialna kapica 
je potrebna kot 
voda v Sahari 

Kuzma se je v svojem šir-

šem pogledu gospodarskega 

stanja dotaknil tudi ideje o 

uveljavitvi socialne kapice, s 

katero se strinja. Prepričan 

je, da država od plač dobi 

preveč, toda le od plač tistih, 

ki ustvarijo razvoj, nova de-

lovna mesta. »Sedaj, ko bi naši 

inženirji morali delati noč in 

dan, da bi razvili nove izdelke 

in jih vpeljali v proizvodnjo, 

da bi prišli do novih delovnih 

mest, se ukvarjamo s proble-

mom, kako jih plačati, ker je 

Razpisa na poljčanski občini bodo ponovili. »Sredstva mora-

jo biti razdeljena do konca mandata občinskega sveta in je ča-

sovno nemogoče speljati postopek do konca v takem času,« je 

pojasnila Nataša Dvoršak, odgovorna za Okolje in prostor ter 

gospodarjenje s premoženjem na Občini Poljčane.

Namen javnega razpisa za dodeljevanje finančnih sredstev 

za pospeševanje razvoja malega gospodarstva v občini Poljčane 

za leto 2014 je bil dodelitev nepovratnih finančnih sredstev za 

sofinanciranje samozaposlovanja in odpiranja novih delovnih 

mest v višini največ 2.000 evrov. Upravičenci do denarja po tem 

razpisu bi bili samostojni podjetniki, mikro (manj kot 10 zapo-

slenih) in majhna podjetja (manj kot 50 zaposlenih) ter fizične 

osebe s stalnim bivališčem v občini, če gre za sofinanciranje sa-

mozaposlitve. »Komisija za gospodarstvo se je na osnovi zaznav 

potreb v lokalnem okolju in v skladu z obstoječim pravilnikom 

odločila za sofinanciranje samozaposlovanja in odpiranja novih 

delovnih mest. Žal se potencialni interesenti niso odločili, da 

pristopijo k aktivnostim,« je na neuspeli razpis dejal poljčanski 

župan Stanislav Kovačič.

Mojca Vtič

Poljčane � Neuspeli javni razpis

Pomoči za samo-
zaposlovanje ni 
potreboval nihče
Občina Poljčane je maja objavila javni razpis za sofinanci-
ranje samozaposlovanja in odpiranja novih delovnih mest, 
vendar se nanj do 18. avgusta, ko je potekel rok za prijavo, 
ni nihče prijavil. Tako je v proračunu ostalo 13.000 evrov.

Direktor poljčanskega 

podjetja Štefan Kuzma
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Destrnik � Pri koncu dva projekta

Za šolo in infrastrukturo 340.000 evrov
Občina Destrnik v začetku septembra končuje dva projekta, in sicer energetsko sanacijo Osnovne šole Destrnik in ureditev infrastrukture v naselju Janežovski 
Vrh, v skupni vrednosti dobrih 340.000 evrov.

Občina je v začetku aprila 
podpisala pogodbo z izvajal-
cem GP Projekt Ing, d. o. o., 
iz Ptuja za izvedbo energet-
ske sanacije Osnovne šole 
Destrnik v višini dobrih 
180.000 evrov. Projekt je fi-
nanciran s pomočjo evrop-
skih kohezijskih sredstev v 
višini slabih 110.000 evrov. 
Preostanek, dobrih 70.000 
evrov, pa bo krila občina. V 
naložbo je zajeta ureditev fa-
sade ter zamenjava ostrešja 
in kritine. Za energetsko sa-
nacijo se je občina odločila 
predvsem zaradi zmanjšanja 
stroškov ogrevanja. Kot so 
nam namreč sporočili, šola 
v povprečju porabi 165.708 
kWh toplotne energije, za kar 
letno odštejejo slabih 13.000 

evrov. Z izvedbo projekta pa 
naj bi prihranili kar precej 
denarja ter zmanjšali emisije 
toplogrednih plinov. Rok za 
izvedbo projekta je začetek 
septembra. Takrat bo tudi 
slavnostno odprtje energet-
sko obnovljenega starega dela 
šole in predstavitev multime-
dijsko podprtih učilnic.

Sicer pa občina končuje 
tudi ureditev infrastrukture v 
naselju Janežovski Vrh v vre-
dnosti dobrih 160.000 evrov. 
Naložba je delno financirana 
na podlagi 23. člena Zakona 
o financiranju občin, Ministr-
stva za gospodarski razvoj in 
tehnologijo, in sicer v višini 
slabih 52.000 evrov. Preosta-
nek, slabih 110.000 evrov, pa 
bo krila občina iz lastnih sred-

stev. V sklopu projekta, kate-
rega izvajalec je Cestno pod-
jetje Ptuj, d. d, so uredili gra-
vitacijsko fekalno kanalizacijo 
v dolžini 311,50 m. »Namen 
izgradnje kanalizacije je pove-
zati obstoječe kanalizacijske 
vode (izpuste) in jih speljati 
do lokacije obstoječega črpali-
šča, od koder se voda prečrpa-
va na čistilno napravo. Pri tem 
so izvedli navezovalne jaške za 
kasnejše priključke individu-
alnih stanovanjskih objektov,« 
so pojasnili z občine Destrnik. 
Prav tako so asfaltirali javne 
poti v dolžini 325 m in širini 
3 m ter zgradili javno razsve-
tljavo v dolžini 160 m (6 luči). 
Slovesno odprtje bo potekalo 

prvo nedeljo v septembru.
Monika Levanič

Ptuj � Računsko sodišče v PM Ptuj-Ormož

Iskali domnevne nepravilnosti
Računsko sodišče je revizijo o pravilnosti poslovanja v Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož v letu 2013 začelo 
na podlagi več prijav oz. pobud, ki so jih prijeli v lanskem letu.

Prijavitelji so v njih poudari-

li domnevne nepravilnosti pri 

poslovanju muzeja. Računsko 

sodišče je sklep o začetku re-

vizije, ki ima za cilj izrek mne-

nja o pravilnosti poslovanja za 

leto 2013, izdalo 30. januarja 

letos. Revizorji so pregledo-

vali muzejsko poslovanje za 

preteklo leto med marcem in 

majem letos, kaj konkretno 

so posebej iskali glede na pri-

jave, pa Nina Furman, vodja 

kabineta predsednika Račun-

skega sodišča RS, ni poveda-

la. Tudi v. d. direktorja PM 

Ptuj- Ormož Andrej Brence o 

sami reviziji v tem trenutku 

nima kaj povedati, niti ne ve, 

kaj so v svojih pobudah zanjo 

zapisali prijavitelji, ker z njimi 

ni bil seznanjen. Uličnih govo-

ric o domnevnih okostnjakih, 

ki naj bi padli iz omar, ena se 

nanaša tudi na muzejsko po-

jedino ob slovesu nekdanjega 

direktorja, da naj bi jo plačal 

muzej, pa v tem trenutku ne 

želi komentirati, ker bo izrek 

o pravilnosti poslovanja za 

leto 2013 kmalu znan. Svet za-

voda, ki ga v novem mandatu 

vodi Branka Bezeljak, pa je 

seznanil, da so v hiši revizor-

ji. Med potekom same revizije 

revizorji tudi niso imeli vpra-

šanj za Brenceta, ker v letu 

2013 tudi še ni bil odgovorna 

oseba za poslovanje muzeja. 

Svoj mandat v. d. direktorja 

je nastopil 1. januarja letos. 

Trajal naj bi največ eno leto, v 

tem času pa naj bi objavili tudi 

novi razpis za direktorja. Ta pa 

več ne bo vseboval spornega 

pogoja o strokovnem izpitu, 

ki je onemogočil izbiro direk-

torja že po prvem razpisu po 

upokojitvi Aleša Ariha. Tako 

so namreč odločili ptujski me-

stni svetniki, ko so popravljali 

odlok o ustanovitvi PM Ptuj-

Ormož. Kot nam je uspelo iz-

vedeti, naj bi razpis objavili po 

končanih lokalnih volitvah.
MG

Foto: Črtomir Goznik

Poslovanje PM Ptuj-Ormož v lanskem letu je pregledalo Računsko 
sodišče.

Foto: Arhiv občine

S prvim septembrom bodo učenci OŠ Destrnik stopili v energetsko sanirano šolo.

Ormož � Kateri organ lahko reče 

Puščice o ko

»Bil sem v dvomu, ali se na temo komunalnega prispevka 

sploh še odzvati in o tem še karkoli govoriti. Opozicijski svetni-

ki, predvsem pa njihov vodja, že tri leta vztrajno ponavljajo, da 

se v občini Ormož komunalni prispevek obračunava nezakoni-

to. In to brez dokaza. Dokazi ne morejo biti neki njegovi izraču-

ni. Dokazi ne morejo biti to, da nekdo izjavi, da je bil več ur na 

ministrstvu in so tam zardevali. Dokazi so lahko samo tisto, kar 

pristojni organi v tej državi v tej zvezi napišejo. To so dejstva, 

ki morajo držati. V dopisu, ki so ga Viliju Trofeniku poslali iz 

Ministrstva za infrastrukturo in prostor (MZIP), je navedeno, 

da neskladnosti splošnega akta z veljavno zakonodajo niso bile 

ugotovljene. Ta del je v dopisu celo podčrtan,« je na tiskovni 

konferenci poudaril župan Sok. 

Da, to nesporno drži. Tak navedek je dejansko zapisan v od-

govoru MZIP. Vendar je dopis treba prebrati do konca, ne pa 

samo izvzeti določnega odstavka. V tem istem dopisu, ki ga je 

Sok citiral, namreč v nadaljevanju piše: »V zvezi z drugimi mo-

rebitnimi nepravilnostmi, na katere ste opozarjali v svojih do-

pisih, pa menimo, da njihovo preverjanje ne sodi v pristojnost 

tukajšnjega direktorata.« Torej: MZIP vseh domnevnih nepravil-

nosti, na katere je ormoška opozicija opozorila, ni preverjalo, z 

obrazložitvijo, da ne sodijo pod njihovo pristojnost.

Pa kaj, če se odlok na štiri mesece 
spremeni …

Alojz Sok je na tiskovni konferenci stopil tudi v bran podje-

tju Locus, ki naj bi ga Trofenik v javnosti neupravičeno napadal 

in blatil njegovo ime. Prvi mož občine Ormož je tudi pojasnil, 

zakaj se je februarja sprejeti odlok o komunalnem prispevku 

po štirih mesecih že popravljal. »Že februarja sem napovedal, 

da bomo odlok popravljali, ker neke številke glede skupnih 

stroškov pri prometni infrastrukturi niso bile pravilno zapisa-

ne. Obračunski stroški, od katerih je odvisen izračun dajatve 

komunalnega prispevka za zavezance, so v novem aktu ostali 

enaki kot v februarskem odloku. Smo pa iz novega odloka črtali 

komunalno infrastrukturo za ravnanje z odpadki (op. a., da je to 

treba črtati, je glasno opozarjal prav Trofenik). Saj noben zakon 

ni v življenju postavljen, da bo večno držal. Enako je z odloki. 

Lahko se jih spreminja. Lahko pride še kakšna ideja in se bo od-

lok vnovič spremenil. Nobena zadeva ni takšna, da ne bi mogla 

biti v življenju spremenjena. Še najmanj pa občinski odlok,« je 

dejal ormoški župan.

Članek na temo komunalnega prispevka, ki smo ga v 
Štajerskem tedniku objavili pred dobrim tednom, je, 
sodeč po odzivu župana Alojza Soka, na sedežu Ob-
čine Ormož dvignil precej prahu. Na dan objave član-
ka nam je župan Sok poslal ogorčeno pismo. Dva dni 
po objavi članka pa sklical tiskovno konferenco.

Deveti tabor mladih gasilcev OGZ Ptuj
Spuhlja - Na devetem ta-

boru mladih gasilcev, ki je 
potekal od 22. do 24. avgu-
sta v športnem parku v Spu-
hlji, je sodelovalo več kot 
200 mladih gasilcev in men-
torjev iz vseh prostovoljnih 
gasilskih društev Območne 
gasilske zveze Ptuj.

Čeprav vreme mladim gasil-

cem in njihovim mentorjem 

tokrat ni bilo najbolj naklonje-

no, so po besedah vodje tabora 

Janka Fišingerja v celoti realizi-

rali vse načrtovane aktivnosti, 

tako na izobraževalnem kot na 

športno-zabavnem področju. 

Prvi dan tabora si je 182 mla-

dih udeležencev v spremstvu 

31 mentorjev ogledalo kme-

tijo nekdanjega princa ptuj-

skega karnevala Matevža Zo-

kija, nato pa so se zbrali še na 

Ranci, kjer jim je aktivnosti na 

ptujskem morju in dejavnost 

društva predstavil predsednik 

Emil Mesarič. Petkov večer so 

nato preživeli ob druženju in 

nori zabavi s hip-hop glasbe-

nikom Boštjanom Čukurjem 

iz Velenja, ki je bolj znan pod 

imenom 6Pack Čukur. Dru-

gi dan so se mladim gasilcem 

predstavili pripadniki krimi-

nalistične policije iz Policijske 

uprave Maribor, z zanimanjem 

pa so prisluhnili tudi predstav-

nikom Slovenske vojske, ki so 

jim predstavili vojaka – bojev-

nika 21. stoletja. Zadnji večer 

so končali ob igranju športnih 

in družabnih iger.
OM

Foto: M. Ozmec

V športnem parku Spuhlja se je zbralo več kot 200 mladih in mentorjev OGZ Ptuj.



ZRS Bistra Ptuj je uspešno 

končalo enega najpomemb-

nejših projektov, ki ga je izva-

jalo in je trajal kar pet let, sta 

povedala Danilo Čeh, strokov-

ni sodelavec, in Aleksandra 

Pivec, direktorica ZRS Bistra 

Ptuj. V projektu sta sodelovala 

še Razvojni center Murska So-

bota in LTO Prlekija, vsak s po 

tremi mesti. 

„V okviru projekta smo izve-

dli vrsto pilotnih aktivnosti, ki 

pospešujejo sodelovanje med 

mesti. Ena najpomembnejših 

je aplikacija, prvi mestni vo-

dnik za pametne telefone za 

vsako mesto posebej. S tem 

so mesta Ptuj, Lenart in Or-

mož dobila svojo aplikacijo za 

pametne telefone v sistemih 

android ter IOS. Z aplikacijo, 

ki je podprta tudi z zemljevi-

dom, si je mogoče ogledati vse 

pomembnejše znamenitosti 

posameznega mesta in druge 

za obiskovalca oz. turista naj-

pomembnejše podatke (hra-

na, prenočitve, prireditve ...). 

Brezplačno si jo je mogoče na-

ložiti s spletnih trgovin Goo-

gle play ter Apple store. Treba 

je le vtipkati nazive aplikacij: 

Ptuj info, Ormož info in Le-

nart info. Aplikacija je na voljo 

v slovenščini, nemščini, angle-

ščini in madžarščini. Eden od 

pilotnih projektov so bile tudi 

doživljajske zgodbe za otroke. 

Spremlja jo brošura z zgodbo 

maskote, ki jo je napisal David 

Bedrač. Maskote, Rimljanček 

za Ptuj, Rožmarinka za Ormož 

in Ovtar za Lenart, je mogoče 

dobiti v turistično-informa-

tivnih centrih SV Slovenije. V 

vsakem mestu so za obiskoval-

ce na voljo nalepke, po obisku 

vseh devetih mest čaka vsa-

kega priložnostna nagrada. V 

sklopu projekta Sodelovanje 

mest je bilo izdanega tudi ve-

liko promocijskega materiala. 

Kot pilotni projekt pa je iz-

dana tudi knjižica ugodnosti 

s kupončki za cenejši obisk 

najpomembnejših znamenito-

sti vsakega mesta. Razdelili so 

kar 90.000 knjižic ugodnosti 

v Avstriji in na Madžarskem. 

Za obisk PM Ptuj-Ormož je bil 

izkazano takšno zanimanje, 

da so brezplačno vstopnico za 

ogled gradu zamenjali z vsto-

pnico za brezplačni ogled ene 

od razstav. Posnetih je bilo 

tudi devet turističnih filmov. 

Udeležili smo se tudi vseh 

glavnih turističnih sejmov v 

tujini, ki si jih je v povprečju 

ogledalo več kot 120.000 obi-

skovalcev. Vsako leto smo v 

teh petih letih izdali knjižice 

o prireditvah, s katerimi smo 

vabili goste iz obmejnega ob-

močja Avstrije in Madžarske, 

da obiščejo prireditve v naših 

mestih. Sofinancirali pa smo 

tudi pomembnejše priredi-

tve v teh mestih,“ je uspešno 

končan projekt Sodelovanje 

mest za mesta Ptuj, Ormož in 

Lenart, ki se kaže v številnih 

pozitivnih rezultatih, povzel 

Danilo Čeh.

Novi izziv – 
razvoj mestnega 
marketinga

Ker gre za pomemben pro-

jekt za razvoj mest, bo ZRS Bi-

stra Ptuj projekt prijavilo tudi 

na novi razpis Čezmejnega 

sodelovanja Slovenija-Avstrija v 

okviru nove finančne perspek-

tive, poudarjata Danilo Čeh 

in Aleksandra Pivec. Projekt 

je kot projekt dobre prakse 

dobro ocenila tudi Evropska 

komisija. Poudarek v novem 

obdobju bo na razvoju me-

stnega marketinga, skupnem 

razvoju darilnih bonov ugo-

dnosti, nadaljevanju zgodbe 

Doživljajska mesta za otroke z 

nabavo igral za otroke v parkih 

in novem promocijskem ma-

terialu, vzpostavitvi izposoje 

koles v mestih ipd. Avstrijci so 

marketing starih mestnih jeder 

že zelo razvili, skušali se bodo 

zgledovati po njih.

„Projekt Sodelovanje mest 

se vključuje v vsa naša pri-

zadevanja po umestitvi vseh 

pomembnejših razvojnih 

prioritet na področju turiz-

ma, kulture, infrastrukture in 

promocije, za katera želimo 

pridobiti evropska sredstva, 

saj je v občinah za te potrebe 

vedno manj denarja. Turizem 

je glavna razvojna ambicija 

Ptuja. Turistični in siceršnji 

razvoj mesta pa želimo rea-

lizirati skozi ta in podobne 

projekte. Eden teh bo tudi 

projekt Živo mesto, ki ga smo 

začrtali z Alešem Štegerjem in 

njegovimi sodelavci, s katerim 

bi mesto kulturno oz. festival-

sko živelo skozi vse leto ter 

Ptuj umestilo kot festivalsko 

in kulturno središče ne samo 

v slovenskem, temveč tudi v 

mednarodnem prostoru,“ pa 

je ob koncu projekta Sode-

lovanje mest in ambiciji po 

njegovem nadaljevanju v novi 

finančni perspektivi povedala 

Aleksandra Pivec.
MG

Župan na plano povlekel 
14 let stare izračune

Alojz Sok je na tiskovni konferenci stopil 

tudi v bran podjetju Locus, ki naj bi ga Tro-

fenik v javnosti neupravičeno napadal in 

blatil njegovo ime, na mizo pa položil tudi 

izračun komunalnega prispevka po skle-

pu iz leta 2000. Torej iz časa, ko je v Or-

možu županoval Vili Trofenik. Iz izračuna 

za stanovanjsko novogradnjo velikosti 150 

kvadratnih metrov na zemljišču 500 kva-

dratnih metrov je razvidno, da se je na ob-

močju mesta Ormož in nekaterih naselij, 

ki so po sklepu iz leta 2000 spadala v II. ob-

močje, plačeval višji komunalni prispevek, 

kot se plačuje po odloku, uveljavljenem ja-

nuarja letos. Za mesto Ormož 6.165 evrov 

(danes 4.815 evrov) in za II. cono oziroma 

območje 4.724 evrov (danes 4.275 evrov). 

Na območju naselij Loperšice in Bresnica 

pa je bil po sklepu iz leta 2000 komunalni 

prispevek v primerjavi z današnjim izraču-

nom za okrog 2.000 evrov nižji. Po tem is-

tem sklepu je bilo območje občine Ormož 

pri obračunavanju komunalnega prispev-

ka razdeljeno na štiri cone, po aktualnem 

odloku je celotno območje občine ena 

cona oziroma enotno območje.
Mojca Zemljarič

petek � 29. avgusta 2014 Spodnje Podravje  9

Foto: Črtomir Goznik

Danilo Čeh, strokovni sodelavec, in Aleksandra Pivec, direktorica ZRS Bistra Ptuj: „Ptuj, Ormož in 
Lenart so dobili prvo turistično aplikacijo za pametne telefone.“

Ptuj � Končan projekt Sodelovanje mest

Ptuj – pomembno slovensko, 
mednarodno in festivalsko središče
V sklopu projekta Sodelovanje mest, ki se je izvajal v okviru čezmejnega sodelovanja Slovenija–Avstrija in je bil sofinanciran z ERDF-sredstvi v višini 85 % (10 % je 
prispevala država, 5 %t pa so bila lastna sredstva ZRS Bistra Ptuj), so mesta Ormož, Lenart in Ptuj dobila prvo turistično aplikacijo za pametne telefone. 

bobu bob

munalnem prispevku še kar švigajo

Foto: MZ

Podatke o vrednosti komunalne infrastrukture, ki se vnašajo v programe opremljanja stavbnih zemljišč in so osnova za izračunavanje komunalnega pri-
spevka, je dejansko mogoče prirejati, ker to dopušča predpisana metodologija. Vnovič bomo ponovili že večkrat zapisano: pravično in pošteno bi bilo, da se 
komunalna oprema oceni realno, ne pa da se izbira metodologijo, po kateri se jo oceni tako, kot nekomu ustreza.



Tako bo moral kandidat za 

štipendijo (dijak ali študent), 

ki bo v jeseni nadaljeval iz-

obraževanje na višji stopnji 

izobraževanja, za dosego Zo-

isove štipendije najprej izka-

zati izjemni dosežek, nato pa 

še ustrezen šolski ali študijski 

uspeh, ki ga je dosegel v pred-

hodnem šolskem oziroma 

študijskem letu. Za mnoge 

bo najtežje premagljiva ravno 

prva ovira – izjemen dosežek. 

Pravilnik o dodeljevanju Zoi-

sovih štipendij, v katerem so 

podrobneje opredeljeni ti do-

sežki, je bil sprejet šele aprila 

letos. Toda na Javnem skladu 

RS za razvoj kadrov in štipen-

dije so prepričani, da so imeli 

dijaki in študenti zadnjih letni-

kov, ki bodo letos nadaljevali 

izobraževanje na višji stopnji, 

dovolj časa za izpolnitev tega 

pogoja. To so pojasnili: »Izje-

mne dosežke opredeljuje že 

sam zakon, ta pa je bil sprejet 

julija 2013.« Slednje drži. Toda 

osebo, ki je javni sklad vpra-

šala, kaj spada med posebne 

dosežke, so zaposleni v od-

govoru napotili na povezavo 

do pravilnika o dodeljevanju 

Zoisovih štipendij in dejali, da 

ta v 5. do 11. členu določa, ka-

tera priznanja se upoštevajo 

kot izjemni dosežek (spletna 

stran državnega portala RS).

Pavšalno 
obveščanje 
javnosti

»O spremembi zakona smo 

takrat javnost tudi obveščali, 

informacije so objavili različ-

ni mediji, pa tudi npr. dijaška 

in študentska organizacija 

Slovenije, veliko šol je prejete 

informacije posredovalo dalje 

ali jih celo objavilo na svojih 

spletnih straneh, informaci-

jo pa so povzele tudi druge 

organizacije. Vsako leto je or-

ganiziranih veliko tekmovanj 

za učence in dijake (npr. Ve-

govo, Cankarjevo, Pregljevo, 

pa tekmovanja iz tujih jezikov 

in astronomije in še mnogo 

drugih), tako da so imeli kar 

nekaj priložnosti. Pri tem pa 

bi najboljšim dijakom in štu-

dentom moralo biti v intere-

su, da so aktivni tudi izven izo-

braževalnega programa skozi 

tekmovanja, raziskovanja in 

druge priložnosti že zaradi 

osebnega razvoja, novih znanj 

in izkušenj, kasneje večje kon-

kurenčnosti na trgu dela, svo-

je karierne poti itd. Štipendija 

je le spodbuda oziroma po-

sledica takega udejstvovanja, 

nikakor pa ne bi smela biti ra-

zlog za te aktivnosti,« je dejala 

Pipanova z javnega sklada.

Mediji so se razpisali pred-

vsem o delu zakona, ki je po-

novno uveljavil štipendije za 

mladoletne dijake. Spreme-

njenih pogojev za pridobitev 

Zoisove štipendije pa niso po-

stavljali v prvi plan. 

Koliko študentov 
bo zaradi 
nevednosti brez 
štipendije?

Še več, Študentska organi-

zacija Slovenije (ŠOS) na svoji 

spletni strani na spremembe 

pogojev sploh ni opozorila. 

Tako kot Dijaška organizacija 

Slovenije je objavila novico 

o novostih štipendiranja in 

o pravilniku o dodeljevanju 

Zoisovih štipendij šele konec 

maja letos, torej tik pred kon-

cem šolskega leta. Obe organi-

zaciji pa sta bili pobudnici no-

vega zakona. Svojih približno 

3000 študentov o novostih 

ni obvestila niti Fakulteta za 

družbene vede, niti Univerza 

v Ljubljani, tudi sklad na svo-

ji spletni strani lansko leto ni 

objavil opozorila o spreme-

njenih pogojih. Koliko dijakov 

in študentov bo zaradi neve-

dnosti ostalo brez štipendije, 
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Podravje, Slovenija � Cena vozovnic ostaja enaka

Denar za subvencionirane 

Foto: Mojca Vtič

Dijaki in študenti so tretji dan prodaje subvencioniranih vozovnic v Slovenski Bistrici čakali na na-
kup vozovnice tudi dve uri zaradi težav v delovanju sistema.

Slovenija � Izjemna Zoisova štipendija

Ob študijskih obveznostih še 
Po ugovoru splošno maturo uspešno 
opravilo še 19 kandidatov
Državna komisija za splošno maturo je po pregledu 
ugovorov na rezultate spomladanskega roka omenjene 
mature odločila, da se 230 kandidatom pri 265 izpitih 
ocena izboljša. Od teh je 19 kandidatov po pozitivno 
rešenem ugovoru splošno maturo opravilo. Kot so sporočili 
iz Državnega izpitnega centra, je po razglasitvi rezultatov 
splošne mature 15. julija letos zahtevo za vpogled v 
izpitno dokumentacijo pri enem ali več predmetih vložilo 
1400 kandidatov, od katerih je nato 624 kandidatov vložilo 
tudi ugovor. Kandidati lahko rezultate ugovorov z geslom 
preverijo tudi na spletnem naslovu http://matura.ric.si/. 
Sklepi o ugovorih in nova obvestila o uspehu oz. maturitetna 
spričevala jim bodo vročeni naknadno, pojasnjujejo na 
Državnem izpitnem centru.
K spomladanskemu roku splošne mature se je sicer na 85 
šolah po Sloveniji prijavilo 8966 kandidatov, izpitov pa se jih 
je udeležilo 7814. Od tisti, ki so uspešno zaključili četrti letnik 
gimnazije in so maturo opravljali prvič, je maturo po podatkih, 
objavljenih sredi julija, uspešno opravilo 93,5 odstotka 
kandidatov, kar je primerljivo z lanskimi rezultati. (sta)

Več prošenj za podaljšanje subvenci-
oniranega bivanja študentov
Visokošolska središča so prejela skupaj 17.434 prošenj, 
in sicer 7135 za sprejem in 10.299 za podaljšanje 
subvencioniranega bivanja v študentskih domovih in 
pri zasebnikih. V primerjavi z lani je prošenj za sprejem 
813 manj (lani 7948), za podaljšanje bivanja pa 208 več 
(lani 10.091), so sporočili z ministrstva za izobraževanje, 
znanost in šport. Največ prošenj študentov je prispelo v 
Visokošolsko središče v Ljubljani (11.817), sledijo Maribor 
(3889), Koper (1685) in Kranj (43).
Letos je skokovito poraslo oddajanje prošenj z digitalnim 
potrdilom., ki pohitrijo postopke obdelave prošenj. Z 
elektronskim podpisom je bilo oddanih 18 odstotkov oz. 
2674 prošenj (lani šest odstotkov), in sicer 25 odstotkov za 
sprejem in devet odstotkov za podaljšanje bivanja.
Pisarne študentskih domov bodo do 12. septembra objavile 
informativno prednostno listo prošenj za sprejem. Študente, 
ki podaljšujejo bivanje, bodo o tem, ali izpolnjujejo pogoje, 
obvestili po pošti na naslov stalnega prebivališča po 15. 
oktobru. V študijskem letu 2014/2015 je bilo razpisanih 
14.561 prostih mest, od tega za sprejem 5494 mest, za 
podaljšanje bivanja pa 9067 mest. (sta)

Prekomerna raba pametnih 
telefonov slaba za uspeh v šoli
Štirinajst- in petnajstletniki, ki na svojih mobilnih napravah 
preživijo več kot štiri ure na dan, v šoli v povprečju dosegajo 
za 14 odstotnih točk slabše rezultate, ugotavlja raziskava, 
ki so jo izvedli pod okriljem japonskega ministrstva za 
izobraževanje. Razlika je največja pri matematiki, kjer so 
rezultati slabši za kar 18 odstotnih točk. Otrok, ki za mobilne 
naprave porabijo več kot štiri ure na dan, je na Japonskem 
več kot deset odstotkov, približno polovica pa malim 
zaslonom nameni vsaj uro na dan. Mobilne naprave ima 
več kot tri četrtine otrok v tej starostni skupini. (sta)
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Pred dobrim letom je bil sprejet nov zakon o štipendiranju. Največja novost, ki jo je uzakonil, je 
zagotovo upravičenost mladoletnih dijakov do državne štipendije. Manj znana in manjkrat poudar-
jena novost pa so spremenjeni pogoji za pridobitev Zoisove štipendije.

S 1. septembrom se 
uvajajo večje spremembe 
na področju avtobusnega 
potniškega prometa na ob-
močju občine Slovenska 
Bistrica. In sicer bodo s sep-
tembrom vzpostavljene do-
datne avtobusne povezave 
med Slovensko Bistrico in 
naselji Črešnjevec, Vrhloga, 
Leskovec, Pragersko in Spo-
dnja Polskava. Prav tako 
bodo številčnejše direktne 
avtobusne povezave med 
Slovensko Bistrico in Ma-
riborom po avtocesti, linija 
Slovenska Bistrica–Maribor 
se bo podaljšala po mestu 
Slovenska Bistrica (vključe-
na postajališča Sl. Bistrica 
Impol, Sl. Bistrica ZD, Sl. 
Bistrica grad in Sl. Bistrica 
Mercator), nekatere vožnje 
na liniji Slovenska Bistrica–
Maribor pa bodo preusmer-
jene preko naselja Spodnja 
Polskava.

Predprodaja subvencioniranih vozovnic za dijake in študente za september se je začela minuli 
ponedeljek, 25. avgusta. Cene vozovnic ostajajo nespremenjene glede na preteklo šolsko oziroma 
študijsko leto. Denar za subvencije vozovnic pa je v proračunu zagotovljen do konca šolskega/
študijskega leta 2014/15, so dejali na Ministrstvu za infrastrukturo in prostor.



po mnenju sklada ni pravo 

vprašanje, saj bi se morali zo-

isovi štipendisti med letom 

truditi za dosego izjemnega 

dosežka. Ob vseh študijskih 

ali šolskih obveznostih ter pri-

zadevanju za visoke ocene, ki 

so prav tako eden izmed po-

gojev. Ko vlagatelj torej izpol-

ni vse pogoje in mu je Zoisova 

štipendija dodeljena, mora v 

okviru istega izobraževalnega 

programa za nadaljnje preje-

manje štipendije v višjem le-

tniku izkazati izpolnjevanje le 

enega merila, torej ali izjemni 

dosežek ali povprečno oceno. 

Višina povprečne ocene osta-

ja enaka, za dijaka najmanj 4,1 

in študenta 8,5, so še pojasnili 

na skladu.

Stari štipendisti 
so upravičeni 
do dodatka za 
bivanje, novi ne

Po spremembi zakonodaje 

bo osnova za zoisove štipen-

diste, ki letos nadaljujejo izo-

braževanje na višji stopnji, za 

dijake znašala 120 evrov in za 

študenta 140 evrov. Dodatek 

za bivanje v višini 80 evrov 

pa bodo lahko prejeli zgolj ti-

sti, ki ne bivajo v študentskih 

domovih ali ne prejemajo 

subvencije za bivanje. Zoisovi 

štipendisti, ki bodo v šolskem 

letu 2014/2015 nadaljevali 

izobraževanje na isti ravni in 

bodo v jesen zgolj stopili v viš-

ji letnik, bodo štipendirani po 

starem zakonu. Zanje velja, da 

morajo doseči oceno 4,1 (di-

jaki) in 8,5 (študenti). Imeli 

pa bodo tudi nižjo štipendijo, 

in sicer njihova osnova ostaja 

66,05 evra za dijake in 101,78 

evra za študente. Ob tem so 

upravičeni do dodatka za 

učni uspeh v višini 20,56 evra 

oziroma 37,90 evra ter do do-

datka za bivanje izven kraja 

stalnega prebivališča. »Štipen-

disti, ki jim je bila Zoisova šti-

pendija podeljena po starem 

zakonu, bodo štipendijo pre-

jemali do konca trenutnega 

izobraževalnega programa. 

To sicer res pomeni, da bodo 

lahko upravičeni do dodat-

ka za bivanje, četudi bivajo v 

subvencionirani nastanitvi, 

vendar pa bodo po starem 

zakonu prejemali tudi precej 

nižjo osnovno štipendijo kot 

tisti po novem zakonu. Na-

mreč v tem primeru gre za 

že podeljene pravice, saj se 

te podelijo za celoten trenu-

tni izobraževalni program, 

nov zakon pa ne more veljati 

retroaktivno oz. za nazaj in 

tako ne more posegati v že 

obstoječe pravice, zato novi 

zakon tudi jasno opredeljuje, 

da se stari postopki končajo 

po takrat veljavnem zakonu. 

Retroaktivnost omejuje tudi 

prvi odstavek 155. člena Usta-

ve Republike Slovenije, ki iz-

recno določa, da zakoni, drugi 

predpisi in splošni akti ne mo-

rejo imeti učinka za nazaj,« so 

pojasnili.

Mojca Vtič
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Za letošnje šolsko/
študijsko leto je za nove 
Zoisove štipendiste raz-
pisanih 2.500.000 evrov 
ali 400.000 evrov več kot 
lani. Za tiste štipendiste, 
ki le napredujejo v višji 
letnik istega programa, 
pa se sredstva zagotovijo 
v celoti v obsegu, ki je po-
treben. V letu 2013 se je 
vsem zoisovim štipendis-
tom skupaj izplačalo do-
brih 19 milijonov evrov.

vozovnice je zagotovljen

pisanje znanstvenih člankov 
Optični internet za vsaj 455 
javnih zavodov

Ministrstvo za izobraževanje je predstavilo projekt, s katerim 
namerava najmanj 455 zavodom s področja izobraževanja 
in raziskovanja zagotoviti optični internet. Projekt bo stal 
14,7 milijona evrov, ki jih bo v okviru še iztekajoče fi nančne 
perspektive zagotovil Evropski sklad za regionalni razvoj.
Kot je  povedal minister za izobraževanje, znanost in šport 
Jernej Pikalo, bo projekt, ki ga je pripravilo ministrstvo, 
dolgoročno rešil problem kakovostnih internetnih povezav 
izobraževalnih in raziskovalnih zavodov, ki spadajo 
pod okrilje ministrstva, in jim tako omogočil uporabo 
najsodobnejših informacijskih in komunikacijskih storitev. 
Hkrati jim bo omogočil povezavo v omrežje Akademske in 
raziskovalne mreže Slovenije - Arnes. Od omenjenih 14,7 
milijona evrov bo 13 milijonov namenjenih nakupu optičnih 
povezav, milijon evrov nakupu omrežne opreme, preostalo 
pa za druge stroške projekta. Projekt bosta tehnično izvedla 
ministrstvo za fi nance ter Arnes.
Po predvidevanjih ministrstva bodo hitri internet tako 
zagotovili najmanj 455 zavodom, pri čemer bo natančno 
število odvisno od dosežene cene projekta v postopku 
javnega naročanja. Glede na kriterije je sicer do priklopa 
omenjenega interneta upravičenih 621 zavodov v 50 
slovenskih krajih. (sta)

Ptujski center Allegro širi dejavnosti

Glasbeni center Allegro je bil ustanovljen leta 2011 na Ptuju 
z namenom ponuditi kakovostno glasbeno izobraževanje 
na področju glasbenega ustvarjanja za otroke in mlade.
Z novim šolskim letom Glasbeni center Allegro širi svoje 
dejavnosti in s tem ponuja otrokom in mladim pester 
izbor dodatnega glasbenega izobraževanja v različnih 
programih. Za otroke med 3. in 6. letom starosti ponujajo 
Glasbeni vrtec Allegro, kjer se bodo najmlajši ob prepevanju 
otroških ljudskih ter umetnih pesmi, ob plesu, izdelovanju 
glasbil in igranju nanje seznanjali z osnovnimi glasbenimi 
zakonitostmi.
Za osnovnošolske otroke ponujajo Glasbene ustvarjalnice 
Allegro I (6–10 let) in Allegro II (10–15 let), kjer bodo 
zborovskemu petju dodali še plesne delavnice, dramsko 
igro, koreografi jo in igranje na Orffova glasbila.
Novost novega šolskega leta je tudi vokalna skupina 
Allegro, ki medse vabi dijake in študente, ki bodo preko 
študija klasične zborovske literature, rock, pop in jazz 
skladb, muzikalov, glasbeno scenskih projektov in tematsko 
zaokroženih koncertov utrjevali in nadgrajevali svoje 
dosedanje glasbeno in pevsko znanje. Program dela se bo 
prilagajal željam in potrebam članov in članic.
Prav tako novost so tudi delavnice afriškega bobnanja, za 
katere ni treba imeti svojega bobna, saj vam ga posodijo 
v Glasbenem centru Allegro. Na delavnicah ni starostne 
omejitve. (Ur)
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Cene vozovnic
 

Mesečna 
vozovnica

€

POLLETNA VOZOVNICA LETNA VOZOVNICA

VRSTA VOZOVNICE Štirje meseci
€

Pet mesecev 
€ 

Študentska 
– devet 

mesecev
€

Dijaška 
– deset 

mesecev
€

Vozovnica za 10 voženj na mesec 20 70 87,5 135 150
do 60 km 25 90 112,5 180 200
več kot 60 km do vključno 90 km 35 130 162,5 270 300
več kot 90 km 55 210 262,5 450 500

Vir: Ministrstvo za infrastrukturo in prostor

Cene vozovnic – doplačila za mestni potniški promet
 

 
Mesečna 

vozovnica €

POLLETNA VOZOVNICA LETNA VOZOVNICA

MESTNI PROMET Štirje meseci 
€

Pet mesecev 
€

Študentska 
– devet 

mesecev
€

Dijaška 
– deset 

mesecev
€

Ljubljana 10 40 50 90 100
Maribor 5 20 25 45 50
Jesenice 15 60 75 135 150

Vir: Ministrstvo za infrastrukturo in prostor

Z novim šolskim oziroma 
študijskim letom je pristojno 
ministrstvo uvedlo manjše 
spremembe, ki se nanašajo 
predvsem na postopke pri-
dobitve upravičenosti do sub-
vencioniranega prevoza. Tako 
nova vloga vsebuje poleg po-
datka o vlagatelju tudi podat-
ke zakonitega zastopnika mla-

doletnega vlagatelja. Srednje 
šole ali fakultete podatke o 
statusu vlagatelja potrdijo na 
vlogi ali z izdanim potrdilom 
o vpisu. To pomeni, da ima 
vlagatelj možnost predložiti 
izpolnjeno in potrjeno vlogo 
šole ali fakultete ali izpolnje-
no vlogo ter priloženo po-
trdilo o vpisu v vzgojno-izo-

braževalni oziroma študijski 
program.

V primeru opravljanja 
praktičnega izobraževanja 
– prakse, ki je del izobraže-
valnega procesa, mora dijak 
ali študent predložiti potrjen 
obrazec izobraževalnega za-
voda Potrdilo o opravljanju 
praktičnega izobraževanja, ki 

je nova priloga pravilnika. Iz 
potrdila mora biti razviden 
naslov, obdobje opravljanja 
in število dni opravljanja 
praktičnega izobraževanja v 
tednu. Vlagatelj torej predlo-
ži izpolnjeno novo vlogo in 
potrjeno oziroma podpisano 

potrdilo. 
Mojca Vtič

Foto: arhiv

Koliko dijakov in študentov bo zaradi nevednosti ostalo brez šti-
pendije, po mnenju sklada ni pravo vprašanje, saj bi se morali zo-
isovi štipendisti med letom truditi za dosego izjemnega dosežka. 
(Fotografija je simbolična)

Varuhinja človekovih 
pravic 

v Ormožu

Sreda, 10. 9. 2014

Pogovor z varuhinjo in svetovalci 
ter prijava kršitev

            
Kje: Občina Ormož

Prijave na pogovor na 080 15 30 
do 9. 9. 2014 do 12. ure 



Mednarodni festival fol-

klore, ki ga pripravlja ptujska 

območna izpostava Javnega 

sklada za kulturne dejavnosti 

v sodelovanju s kulturnimi in 

folklornimi društvi iz Cirkovc, 

Cirkulan, z Destrnika, iz Lanco-

ve vasi, Majšperka, Markovcev, 

Podgorcev, Ptuja, s Sel in iz Va-

raždina, bo potekal med 2. in 

6. septembrom, prinaša pa na-

stope domačih folklornikov in 

treh gostujočih skupin: iz Belo-

rusije, Črne gore in severnega 

(turškega dela) Cipra.

»Dogodki Kimavčevih ve-

čerov zajemajo predstavitveni 

otvoritveni večer 2. septembra 

v kongresno-kulturni dvorani 

dominikanskega samostana, se 

nadaljujejo z večernimi nasto-

pi v več občinah ter se končajo 

z zaključnim folklornim kon-

certom vseh tujih in nekaterih 

domačih skupin 6. septembra 

v dominikanskem samostanu,« 

nam je povedala programska 

vodja festivala Maja Glaser 

Bedenik in nadaljevala: »Ulice 

Ptuja in središča sosednjih ob-

čin bodo napolnile še druge 

aktivnosti; med njimi tudi od-

prtje razstave Oblačilne podo-

be v galeriji Magistrat, otroški 

folklorni živžav v Fürstovi hiši 

z delavnicami ter pravljičnim 

večerom in mednarodna po-

vorka folklornih skupin v sta-

rem mestnem jedru.«

Posebej velja opozoriti na 

prvo večerno festivalsko pri-

reditev, (mednarodno) pred-

stavo Rožmarinkina ljubezen, 

ki je nastala v koprodukciji FD 

Rožmarin Dolena, KD Cirkula-

ne in Centra tradicionalne kul-
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Ptuj � Pred četrtimi mednarodnimi Folklornimi kimavčevimi večeri

Ujemimo igrivost tradicije
Če ste mislili, da se je ptujsko festivalsko poletje z dogajanjem na Dnevih poezije in vina končalo, ste se ušteli. Po-
letje uradno traja še septembra, s septembrom (kimavcem) pa prihajajo Folklorni kimavčevi večeri.

Foto: Črtomir Goznik

Maja Glaser Bedenik (na levi) in Sanja Selinšek na predstavitvi 
mednarodnega folklornega festivala Folklorni kimavčevi večeri 
2014

So že smehci k vam prispeli?
»So, so! Smehci prispeli«, 

vzkliknem spodaj podpisa-
na knjižničarka, ki pogosto 
nergam čez slovensko knji-
žno produkcijo za otroke. 
Tako je namreč naslov 440. 
čebelice, slikanice iz knjižne 
zbirke z najdaljšo tradicijo 
in tudi z najboljšo možno 

literarno in likovno zasnovo za najmlajše bralce.
»So! So!« vzkliknem tudi zato, ker je te dni moje rodno mesto 

prestolnica poezije. In kako je s smehci? Tako:
FRANCI SMEHEC

FRANCI SE RES RAD SMEJI,
Z NJIM NIKOLI DOLGČAS NI,
SMEHCE NOSI KAR V OČEH,
TUDI NAM GRE Z NJIM NA SMEH.

PA SE FRANCI JE ODLOČIL,
DA NE BI OD SMEHA POČIL,
DA BO SMEHCE RAZDELIL, 
VSKA BO KAKŠNEGA DOBIL.

SMEHCE JE V KUVERTE DAL
IN JIH NAOKROG POSLAL.
PA PRI VAS, STE ŽE VESELI?
SO ŽE SMEHCI K VAM PRISPELI?
A ni lepa pesmica? Tako vsakdanje božajoča in motivirajoča 

za radost v srcu, ki je ne pogojuje materialna dobrina, ali ne vem 
kakšna »dragocena izkušnja ali dogodek«. Preprosta je rima, pre-
prosta je misel pesnika, a hkrati tako nujno odrešujoča te dni, 
ko poletje odhaja, ko je polno tega, kar nas obdaja, bolj kislo od 
vremena, ki se nekako noče in noče zjasniti.

David Bedrač, pesnik, pedagog, mentor, urednik, recenzent, 
esejist, je z novo pesniško zbirko za najmlajše razvedril izvirno 
slovensko produkcijo in vrnil tisto temeljno prvino poezije za 
otroke: radost in igro.

V zbirki je trinajst pesmic, čudovitih in ravno prav sladkih, 
vsaka je odlično ilustrirana (Tanja Komadina) in bo v veselje 
tudi odraslim ter navdušeni bodo stari starši, saj pesmice neko-
liko (prijetno) dišijo po starih časih, besede so enostavne, veliko 
je pomanjševalnic, ki božajo malčke, kot metuljčki cekinčki, ki 
frfotajo naokoli. 

In kot povabilo k branju in darovanju (slikanica je odlično da-
rilna) je tu še zadnja pesmica:

TEMICA V ŠKATLI

TO JE ŠKATLA, ŠKATLICA
V NJEJ JE SKRITA TEMICA,
JO IZ ŠKATLE BOMO DALI,
V BELI, SONČNI DAN POSLALI …

TO JE ŠKATLA, ŠKATLICA,
PA JE ŠLA TA TEMICA,
KO SMO ŠKATLICO ODPRLI,
DAN SMO SVETEL V NJEJ UZRLI!
Pa pridite kaj na poezijo in vino, pa v knjižnico po kakšno 

knjigo!
Liljana Klemenčič

Tednikova knjigarnica

Varaždin � Mednarodni folk-
lorni festival Folkofonija 2014

Nastopajo tudi Ptujčani
Od danes do 3. septembra lahko v Varaždinu v okvi-

ru tamkajšnjega 16. Špancirfesta obiščete mednaro-
dni folklorni festival Folkofonija 2014. 

Organizatorji – Center tradicijske kulture Varaždin – so 
na Folkofonijo povabili tudi slovenske folklornike. Tako bodo 
nocoj (petek, 29. avgusta) ob 19.00 na varaždinskem Ka-
pucinskem trgu poleg drugih nastopajočih zaigrali tambura-
ši iz Majšperka, jutri (sobota, 30. avgusta) ob 20.00 se bo 
na folklornem gala koncertu predstavila folklorna skupina 
Kulturnega društva Destrnik, v nedeljo popoldne pa bodo 
v okviru Folkofonije v Lepoglavi zaplesali, zapeli in zaigrali 
člani folklorne skupine Rožmarin iz Dolene.

Gostje varaždinske Folkofonije bodo folklorniki iz Beloru-
sije; nastopili bodo zadnji dan, v sredo, 3. septembra, nato 
pa pridejo v goste na ptujske Folklorne kimavčeve večere.

jš

Eni zmorejo, drugi 
odpovedujejo

Ptujski kulturniški utrip pripravljajo številni organizatorji 
– eni, ker jim je to poklic, drugi, ker jim je to veselje. Prvi s 
profesionalnim pristopom (in relativno velikimi proračuni), 
drugi z amaterskim navdušenjem (in skromnimi sredstvi). 
Oboji pa pomembno sooblikujejo kulturno podobo najsta-
rejšega slovenskega mesta, ki postaja po zaslugi enih in 
drugih osrednje festivalsko mesto v državi – še zlasti, če 
bo (ko bo) množico festivalov uspel kdo povezati v celoto.

Skoraj sramežljivo so nam organizatorice bližnjega fol-
klornega festivala na nedavni tiskovni konferenci predsta-
vili svoj letošnji proračun. Res, da bo celotno dogajanje 
stalo blizu 20.000 evrov, ampak velikanska večina teh 
sredstev pomeni v bistvu finančno »ovrednotenje« povsem 
neplačanega dela folklornikov prostovoljcev iz posame-
znih društev. Ker pri prireditvah, podobnih Kimavčevim ve-
čerom, gre za to, da posamezne skupine gostijo folklornike 
iz tujine, ti pa jim gostoljubje vrnejo, ko jih obiščejo naši 
kulturniki. V tem proračunu se skoraj izgubi 1920 evrov 
iz mestnega proračuna. Še posebej ob dejstvu, da mora-
jo organizatorji Kimavčevih večerov tej isti občini (oziroma 
njenim Javnim službam) za uporabo dvorane v dominikan-
skem samostanu plačati skoraj enako vsoto, kot jo bodo 
velikodušno dobili. Tako si je občina pač denar prestavila 
iz levega v desni žep. (Dominikanska dvorana pa si je po-
večala izrabo z 1,2 prireditve na mesec na 1,3!)

Ob poklicnih in (nič slabših) nepoklicnih organizatorjih 
kulturnega življenja pa obstajajo še tretji: tisti, ki bi morali, 
pa se jim očitno ne da. Ker bi se morali malo bolj potruditi, 
kot so si predstavljali ob imenovanju na svojo organizator-
sko-direktorsko funkcijo. V mislih imam ptujsko mestno 
gledališče, kjer so se z lahkoto odpovedali festivaloma 
monodrame in komornih gledališč, ker niso dobili denarja. 
Dobili, ne pridobili, izdonirali, izsponzorirali ... Nažicali, če 
hočete. Naprosili. Poiskali prek VIP. Ker vse to počnejo/
počnemo amaterji, ko želimo nekaj pripraviti. MGP je festi-
vala odpovedalo. Ker ni bilo denarja. Ko nam bo prireditvi 
uspešno speljal izpred nosa nekdo drugi, pa bo jok in stok. 
Mestnim svetnikom pa je očitno takšna programska po-
litika odpovedi iz finančnih razlogov zelo blizu. Ker so za 
direktorja nedolgo tega imenovali človeka, ki je obe odpo-
vedi uspešno izpeljal.

Mimogrede: ista ustanova ta teden odpoveduje štiri 
predstave. Pa ne zato, ker bi kdo zbolel. Ali da bi se ustra-
šili kislega vremena. Razlog je, da popravljajo streho na 
ptujskem gradu. In ker je na ptujskem gradu po njihovem 
védenju edini (?!) prostor za prireditve pod milim nebom, 
ta teden ne bo ne Gajaša, ne dveh Kohlhaasovih korupcij 
in ne Najstarejše obrti. Odpovedano. Drago MGP, drugič 
pridi na naše dvorišče, mi bomo popravljali streho šele pri-
hodnje leto.

Jože ŠmigocK
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ture Varaždin. Gre za zgodbo, 

ki se ukvarja z večnim vpraša-

njem ljubezni, zvestobe in že-

lja, ki nam jo bodo predstavili 

trije glavni protagonisti in sko-

raj 80 poustvarjalcev ljudskega 

izročila iz Slovenije in Hrvaške.

»Organizator Kimavčevih 

večerov je ptujska izpostava 

JSKD, moramo pa poudariti 

neprecenljivo pomoč folklor-

nikov iz našega okolja, ki so s 

svojim prostovoljnim delom 

pomagali pri izpeljavi okrog 

20.000 evrov vrednega pro-

jekta. Pri tem so nam finančno 

pomagali Mestna občina Ptuj 

in JSKD ter številni sponzor-

ji in donatorji,« je poudarila 

predstavnica JSKD – območne 

izpostave Ptuj Sanja Selinšek.
jš

Čeprav je osrednje dogajanje umeščeno na Vrazov trg, 

pred hram kulture Muzikafe, z Dnevi poezije živi celoten 

Ptuj in tudi širša okolica. Tako nas razstave vabijo v knjižni-

co, Fürstovo hišo, Muzikafe (in pred njega) ter v majšperško 

tovarno, okrogle mize v hotel Mitra, Muzikafe in Ptujsko klet, 

otroci se zbirajo na svojih srečanjih v stari steklarski, v kinu 

in na Vrazovem trgu, prizorišča dogodkov (predstav, pogovo-

rov, predavanj, pokušenj vina ...), ki sooblikujejo Dneve po-

ezije in vina, pa so še na gradu, v Fürstovi hiši in na marsika-

terem zasebnejšem dvorišču starega mestnega jedra, ki v teh 

dneh na stežaj odpirajo vrata umetnikom in obiskovalcem.

Tudi če niste pretiran ljubitelj poezije, vam bo obisk do-

godkov, ki so jih organizatorji iz založbe Beletrina pripravili 

v teh dneh, predstavil drugačen pogled na Ptuj in vas prepri-

čal, da živite v mestu, ki je nekaj več.
jš

Ptuj � Dnevi poezije in vina 2014

Štiri dni prestolnica poezije
V sredo so se v Ptuju, prestolnici poezije, pričeli Dnevi poezije in vina, se nadaljevali v četrtek, pesnike in druge ume-
tnike pa bomo na različnih prizoriščih srečevali še danes in jutri.

Foto: Črtomir Goznik

Svetlana Makarovič je nastopila s kvartetom Mar Django.



Nogometaši Maribora so 
se leta 1999 po zmagi v ob-
računih s francoskim Lyo-
nom prvič prebili v evropsko 
Ligo prvakov. Uspeh so pod 
vodstvom trenerja Bojana 
Prašnikarja dosegli naslednji 
nogometaši: Marko Simeuno-
vič, Muamer Vugdalič (Suad 
Fileković), Simon Sešlar, 
Grega Židan, Ante Šimundža 
(Dalibor Filipović), Geri Čipi, 
Stipe Balajić (Amir Karić), 
Dejan Djuranovič, Marinko 
Galič, Kliton Bozgo, Marin-
ko Šarkezi. Mariborčani so 
se takrat v skupinskem delu 
pomerili z ekipami rimskega 
Lazia, Bayerja iz Leverkusna 
in Dinama iz Kijeva.

Petnajst let pozneje so 
uspeli fantje pod vodstvom 
trenerja Anteja Šimundže 
zgodbo ponoviti. Velik delež 
pri tej zgodbi pa ima tudi 
Zlatko Zahovič, ki je s svojim 
prihodom v Maribor pre-
porodil klub in ga postavil 
na nove, evropske temelje. 
Predvsem pa je racionalno 
in pametno trgoval, kar mu 
morajo odkrito priznati tudi 
tisti tekmeci, ki ga sicer ne 
marajo.

Pred petimi leti si je za 
zgled postavil zagrebški Di-
namo, o katerem je govoril 
kot o klubu z odlično skavt-
sko mrežo in z odličnimi po-
vezavami z nogometnimi me-
nedžerji po vsej Evropi. Prav 
zaradi tega je posebej zanimi-
vo, da bo Maribor letos nasto-
pal v Ligi prvakov, Dinamo pa 
se še bori za nastop v Evrop-
ski ligi. V isti sapi moramo po-
udariti, da Dinamo še vedno 

odlično trguje – nazadnje so 
prejeli dobre milijone za mla-
dega Haliloviča, ki je odšel v 
Barcelono. Kljub temu pa ob-
staja velika razlika med trgo-
vanjem Dinama in Maribora: 
Zagrebčani na drugi strani 
tudi trošijo precejšnje količi-
ne evrov za drage okrepitve, 
kar pri Mariboru nikakor ni 
slučaj. V Zagrebu tuji igralci 
vidijo predvsem priložnost 
za takojšen nadaljnji korak v 
karieri, nekakšno odskočno 
desko. Maribor ima s tujci 
drugačno politiko: Tavares 
je že sedaj legenda kluba in 
ima pri navijačih zagotovljen 
božanski status, precej let se 
je v Mariboru zadržal tudi 
Dejan Mezga (sedaj igra za 
Hajduk), po kratki epizodi v 
Italiji je v klubu znova Agim 
Ibraimi. Prav stalnost tujcev, 
ki so dodana vrednost ekipe, 
je ob odličnem vzdušju v eki-
pi tisti kamenček v mozaiku, 
zaradi katerega Maribor se-
daj zajema nogometna mrzli-
ca velikih razmer.

Razlika med Dinamom in 
Mariborom je tudi v discipli-
ni in klubskem pravilniku. Če 
v Zagrebu Sammir s treninga 
odide na nočni pohod po 
lokalih, potem ga čaka kve-
čjemu kakšnih 10 tisoč evrov 
manjša plača. Če pa v Mari-
boru npr. Cvijanovič dvigne 
glas in zahteva boljši status v 
ekipi, potem pristane na tre-
ningu z B-ekipo in na transfer 
listi. Razlika je očitna – v Ma-
riboru je klub večji od posa-
meznika.

Jože Mohorič

Teniško Odprto prvenstvo 
ZDA je eden največjih špor-
tnih dogodkov v svetu špor-
ta nasploh, na njem pa bodo 
samo za nagrade igralcem 
letos namenili skoraj 15 mi-
lijonov dolarjev. Med tistimi, 
ki so si letos priborili pravico 
nastopa na tem spektaklu, je 
tudi Ptujčan Blaž Rola. Ta je 
na OP ZDA v New Yorku de-
bitiral v ponedeljek.

Verdasco že sedmi 
na svetu

Blaž pri žrebu ni imel sreče, 
saj se je že v uvodnem krogu 
pomeril z 31. nosilcem, Špan-
cem Fernandom Verdascom. 
30-letnik iz Madrida je tako 
kot Rola levičar in trenutno 
na ATP-letvici zaseda 37. me-
sto (najvišje je bil leta 2009, 
sedmi) in je bil pred dvobo-
jem absolutni favorit. V prid 
temu je govorilo tudi dejstvo, 
da se je Verdasco doslej v 
New Yorku že dvakrat pre-
bil vse do četrtfinala (2009 
in 2010 – prvič ga je ustavil 
Novak Djoković, drugič Rafa-
el Nadal). A Blaža to ni zmo-
tilo do te mere, kot je bil to 
primer v Wimbledonu proti 
Andyju Murrayu, ampak se 
je v dvoboj podal dovolj sa-
mozavestno in sproščeno. V 
Flashing Meadowsu si je želel 
unovčiti izkušnje iz časa štu-
dija, ko je po ZDA nastopal za 
univerzo iz Ohia. 

Prvi niz se je na igrišču 
številka 7 začel z odličnim 
serviranjem Španca, ki je su-
vereno dobival igre na svoj 
servis. Blaž je imel težave s 
prvim servisom, zato se je 
hitro znašel v težavah. Špa-
nec je izkoristil tretjo break 
priložnost pri rezultatu 3:3 in 
nato hitro zaključil niz – 3:6. 
Naš igralec v 1. nizu ni prišel 
do priložnosti za break, zato 
pa je to storil na začetku dru-
gega niza in povedel 2:1. Rola 
je močno izboljšal odstotek 
zadetega prvega servisa (77 
%), a je Verdasco odgovoril 
z reabreakom in izenačil na 
2:2. V tem nizu je bila odločil-
na sedma igra, ki jo je na ser-
vis Španca znova dobil Rola 
in povedel 4:3. Pri rezultatu 
5:3 je Blaž izkoristil peto za-
ključno žogico in izenačil na 
1:1 – 6:3. 

Tretji niz je bil najdaljši in 
najbolj izenačen v vsem dvo-
boju, vseboval je tudi največ 
preobratov. Pri 1:1 se je zgo-
dil break (Verdasco) in rea-

break (Rola) ter takoj še en 
break (Verdasco) za 2:3. Blaž 
se ni predal in je izenačil na 
4:4 ter na svoj servis povedel 
5:4. Odločilni trenutek se je 
zgodil pri izidu 5:5, ko Ptuj-
čan ni zadržal servisa – 5:6. V 
naslednji igri je še enkrat za-
pretil in si priigral priložnost 
za izenačenje (30:40 na ser-
vis Verdasca), a je izkušenejši 
Španec ostal zbran in je po 
50 minutah dobil niz – 5:7. 
Četrti niz je povsem pripadel 
našemu najboljšemu igralcu, 
ki je od rezultata 1:1 nanizal 
pet zaporednih iger in izena-
čil na 2:2. 

O napredovanju v 2. krog 
in zajetnem kupčku dolarjev 
(1. krog prinaša 35 tisoč do-
larjev bruto, drugi več kot 60 
tisoč) je odločal peti niz. Blaž 
je imel v tem nizu možnosti 
le ob dobrem serviranju, a 
je bil v tem elementu tokrat 
slabši od tekmeca. Ta je v 5. 
nizu zadel skoraj 70 % prvih 
servisov, Rola le 56 %. To je 
pomenilo stalne težave, ki pa 
jih je pri izidu 2:3 (1 break 
priložnost Verdasca) in 3:4 
(1) uspešno reševal. V deseti 
igri je povedel 30:0, nato pa 
je Verdasco pritisnil in po-

vedel 30:40. To je pomenilo 
zaključno žogo za končno 
zmago, ki jo je 30-letnik iz 
Madrida po dobrih treh urah 
igre tudi izkoristil … - 4:6. 

V točkah 152:151
O izjemni izenačenosti 

dvoboja najbolje priča konč-
ni zbir točk, ki je bil 152:151 
v korist Španca! Podobno je 
bilo tudi v vseh drugih stati-
stičnih podatkih:

- break priložnosti: Rola 
7/18, Verdasco 7/17;

- prvi servis: Rola 64 %, Ver-
dasco 67 %;

- izkoristek 1. servisa: Rola 
65 %, Verdasco 66 % …

Kljub porazu Blažu osta-
ja tolažba, da se odličnemu, 
uveljavljenemu in izkušene-
mu tekmecu na svojem pr-

vem OP ZDA odlično upiral. S 
tem seveda ni izpolnil svojih 
tekmovalnih pričakovanj, a je 
postal bogatejši za novo izku-
šnjo igranja dvoboja s precej 
višje rangiranim tekmecem. 
Ne dvomimo, da bo slej ali 
prej sledil preboj –zmaga ali 
dve proti igralcem izmed pr-
vih 40 – le potrpežljivo je tre-
ba sistematično delati naprej 
in izboljševati lastno igro. 

Drugi Slovenec v glavnem 
turnirju, Blaž Kavčič, igra 
odlično in je najprej izločil 
Američana Donalda Younga, 
v 2. krogu pa še 30. nosilca, 
Francoza Jeremyja Chardyja 
– obakrat je slavil 3:0. Pri de-
kletih je Mariborčanka Polo-
na Hercog v 1. krogu ugnala 
Ukrajinko Svitolino (2:0). 

Jože Mohorič
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Nogomet � Liga prvakov

Petnajst let pozneje
Tenis � Blaž Rola

Prvič v New Yorku obstal na prvi stopnički

Blaž Rola je v prvem nastopu na Odprtem prvenstvu ZDA nastope končal v 1. krogu; boljši je bil 
Španec Fernando Verdasco. 

OP ZDA, rezultati:

1. krog: Blaž Rola – 
Fernando Verdasco 
(Španija, 31.) 
3:6, 6:3, 5:7, 6:1, 4:6.

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Maribora so v soboto v srečanju 1. SNL ugnali Zavrč 
(na fotografiji), v torek pa so v zadnjem krogu kvalifikacij za evrop-
sko Ligo prvakov izločili škotski Celtic.

Fernando Verdasco je v letih 2009 in 2010 igral v četrtfinalu OP 
ZDA; prvič ga je izločil Novak Djokovič, drugič Rafael Nadal.



Medtem ko se v najmočnej-
ših nogometnih ligah v Evro-
pi prvenstva šele začenjajo, 
nogometaši na sončni strani 
Alp misli usmerjajo že k 7. 
krogu, ki bo odigran ta konec 
tedna. Nogometaši haloškega 
prvoligaša bodo na Ptuju v pe-
tek, 29. 8., s pričetkom ob 17. 
uri, gostili ekipo Radomelj. 
Zmaga bi po visokem porazu 
z Mariborom v preteklem kro-
gu prišla še kako prav ...

Po tem, ko so v preteklem 
krogu prejeli tri zadetke, že-
lijo tokrat beli svojim navija-
čem ponuditi kaj več. Optimi-
sti v vrstah navijačev Zavrča 
so sicer pričakovali, da lahko 
Zavrč v Mariboru preseneti, 
toda od tega ni bilo nič, saj so 
bili domačini enostavno pre-
močni (medtem so se po zma-
gi v Glasgowu nad Celticom 
uvrstili v Ligo prvakov). Zavr-
čani niso bili 'pravi', imeli so 
sicer svoje priložnosti, toda to 
je bilo v soboto pač premalo. 
Tudi za zmago proti novin-
cem v Prvi ligi Telekom Slove-
nije bo treba v petek pokazati 
več. Radomlje so trenutno na 
zadnjem mestu lestvice in pla-
čujejo davek neizkušenosti 
igranja med prvoligaši. Ekipa 
je prav gotovo vredna več, 
kot je pokazala do sedaj, česar 
se zaveda tudi njihov strateg 
Dejan Djuranović. Prav to 
bo oteževalna okoliščina za 
Haložane, saj gostje na Ptuju 
resnično ne bodo imeli česa 

izgubiti, motivacije pa jim 
tako ali tako ne bo manjkalo. 
Računajo na faktor presene-
čenja, po drugi strani pa v do-
mačem taboru ne razmišljajo 
o ničemer drugem kot o zma-
gi. Ekipa je dovolj kakovostna 
za uspeh, res pa je, da bodo 
morali igralci verjeti vase in 
na igrišču »pustiti srce«. 

Trener Zavrča Željko Ore-
hovec ima tokrat sladke skr-
bi glede izbire igralcev, saj 
nobeden nogometaš ne bo 
počival zaradi kazni kartonov, 
pa tudi zdravstveni karton je 
vsak dan bolj prazen. Tako se 
je v trenažni ritem vrnil tudi 
steber obrambe v pretekli se-
zoni Boris Sambolec, ki bo 
morda že v petek kandidiral 
za nastop. Tudi tokrat se na 
Ptuju obeta dober obisk gle-
dalcev, vzdušje je tukaj odlič-

no, in čeprav nova tribuna 
v Zavrču pridno raste, ne bi 
bilo nobeno presenečenje, če 
bi beli vse tekme jesenskega 
dela prvenstva odigrali v naj-
starejšem slovenskem mestu.

Proti koncu lanskega dela 
sezone je Andrej Dugolin 
začel dobivati veliko prilo-
žnosti, letos pa si je prvo enaj-
sterico brez njega skoraj ne-
mogoče zamišljati. Tako kot 
njegovi soigralci tudi odlični 
univerzalni nogometaš iz Ki-
dričevega pričakuje pozitiven 
rezultat: »Proti Radomljam 
moramo odigrati tako kot na 
vseh dosedanjih tekmah, ki 
smo jih dobili, se pravi dobro 
v obrambi in s hitrimi preho-
di v nasprotne napade. Verja-
mem, da bomo uspešni, kajti 
doma moramo zmagovati. 
Na ptujsko igrišče se vse bolj 

navajamo in verjamem, da 
bomo tako kot proti Kopru 
slavili tudi proti Kalcerju. Pre-
cej lažje je igrati, če so tribune 
polne, zato vabim publiko, da 
se nam pridruži v čim večjem 
številu, da pridemo do novih 
treh točk.«

Kidričani v Šenčur
Nogometaši Aluminija po 

treh krogih zasedajo vrh le-
stvice 2. SNL, v 4. krogu pa 
bodo gostovali v Šenčurju. 
Tekma bo že v petek.

Tadej Podvršek, jm

petek � 29. avgusta 201414 Šport, zanimivosti

Nogomet � 1. SNL

Zavrčani razmišljajo le o zmagi

Foto: Črtomir Goznik

Andrej Dugolin (Zavrč) bo tudi v petek med kandidati za nastop proti ekipi iz Radomelj.

Športni strelec Rajmond Debevec je en izmed najuspešnejših športnikov v 
zgodovini naše države. V svoji dolgi in izjemno bogati karieri se lahko pohva-
li z naslednjimi dosežki: 

- olimpijski zmagovalec z MK puško trojni položaj, Sydney 2000, z olimpij-
skim rekordom 1177 krogov;

- bronasta kolajna z MK-puško trojni položaj, OI Peking 2008;

- svetovni rekorder z MK-puško trojni položaj, Műnchen 1992, 1186 krogov;

- 4x skupni zmagovalec svetovnega pokala z MK-puško trojni položaj (1992, 
1993, 2003, 2006);

- 27 zmag v svetovnem pokalu (14-krat z MK-puško trojni položaj, 13-krat z 
zračno puško);

- večkratni osvajalec odličij in rekorder na največjih svetovnih in evropskih 
tekmovanjih z zračno puško, MK-puško, VK-puško in samostrelom.

1. Prve tri asociacije ob omembi Ptuja?
Spoštljivost do zgodovinske dediščine, mir ob Dravi in čudovit pogled na 
rdeče strehe.

2. Kaj vas pri ljudeh najbolj privlači oz. pritegne?
Inteligenca, mirnost.

3. Katere osebnostne lastnosti pri sebi najbolj cenite?
Vztrajnost, predanost, preudarnost.

4. Kaj najraje počnete v prostem času?
Prosti čas najraje preživljam z družino.

5. Kaj je najpogosteje na vašem jedilniku?
Italijanska hrana.

6. Kam najraje hodite na dopust?
V gore.

7. Vaš najmanj in najbolj priljubljen predmet v šoli?
Kemija najmanj, matematika najbolj.

8. Kdo so za vas največji športniki/športnice današnjega časa?
Največje športnice in športniki današnjega časa so vsi, ki so si prigarali in 
izpolnili svoje življenjske cilje na čist in pošten način, brez uporabe najve-
čjega zla v športu – nedovoljenih poživil. Imen ne bom izpostavljal, saj se je 
že prevečkrat zgodilo, da so se mitske športne osebnosti in vzorniki mladih 
sesuli v prah in sramoto, ko se je izpostavilo, da so vse svoje uspehe dose-
gli z goljufijo.

9. Kakšno glasbo najraje poslušate in kdo so vaši priljubljeni glasbeni 
izvajalci?
Filmsko glasbo starejših kompozitorjev, kot npr. Nino Rota in Ennio Morri-
cone, etno glasbo vsega sveta, od popularnejše pa R&R iz 60' in 70' let, 
heavymetalske balade iz 80' in 90', Bon Jovi, Bijelo Dugme, The Queen.

10. Kateri film ste si nazadnje ogledali in kdo so vaši priljubljeni filmski 
igralci/igralke?
Zadnji film: Montevideo, se vidimo! Najbolj priljubljen igralci: Al Pacino, 
Robert De Niro, Clint Eastwood.

11. Katero knjigo ste nazadnje prebrali in katera je vaša najljubša knji-
ga?
Trenutno berem knjigo Mastna laž: grenka resnica o sladkorju, avtorja Dr. 
Roberta Lustiga, ki sicer ni leposlovje. Nimam najljubše knjige.

12. Kdo je vaš najboljši prijatelj/prijateljica?
Moja žena Metka.

13. Kakšne so vaše sanje?
Sanj si ne moremo izbirati, lahko pa sanjarimo in moja sanjska želja uspeti 
v svojem športnem udejstvovanju se je uresničila.

14. Kaj bi spremenili v svetu, če bi imeli čarobno palico?
Ne podlegam utvaram, da se da svet spreminjati s čarobno palico. Z modri-
mi vladarji in politiko majhnih korakov pa bi se dalo na svetu doseči, da ne 
bi bilo več lačnih ljudi in nikoli več ne bi bilo vojn.

15. Kaj boste počeli po zaključku kariere?
Moja športna kariera je že zdavnaj dosegla vrhunec in je v padajočem 
trendu. Da bi jo končal na vrhuncu, sem že zamudil. Ker pa svoj šport obo-
žujem, poskušam športno pot podaljšati, kolikor se le da in si postavljam 
vedno nove izzive in cilje. Za zdaj si zaključka kariere še ne predstavljam, a 
tudi po njej bo življenje povezano s strelskim športom. Navsezadnje že zdaj 
vzporedno s kariero z ženo vodiva trgovino s športno-strelskimi pripomočki.

Janko Bezjak

NEZNANO O ZNANIH

Rajmond Debevec: 
»Na dopust najraje v gore«

Rajmond Debevec

Seznam igralcev za nastop na SP:
ime in priimek   igralno mesto      višina  rojstni datum     klub
4 - Jure Balažič  krilni center      204 cm  12. 9. 1980     Istanbul B.B.
5 - Uroš Slokar  center        210 cm  14. 5. 1983     brez kluba
6 - Aleksej Nikolić   org. igre       191 cm  21. 2. 1995     Spars Sarajevo (BiH)
7 - Klemen Prepelič  branilec        191 cm  20. 10. 1992     Banvit Bandirma (TUR)
8 - Edo Murić  krilo        203 cm  27. 11. 1991     brez kluba
9 - Jaka Blažič  branilec        196 cm  30. 6. 1990     Crvena zvezda (SRB)
10 - Miha Zupan  krilni center      205 cm  13. 9. 1982     Ušak Sportif (TUR)
11 - Goran Dragić  organizator igre      194 cm  6. 5. 1986     Phoenix Suns (ZDA)
12 - Zoran Dragić  krilo        196 cm  22. 6. 1989     Unicaja (ŠPA)
13 - Domen Lorbek  branilec        198 cm  6. 3. 1986     Royal Hali Gaziantep (TUR)
14 - Jaka Klobučar  organizator igre      198 cm  19. 8. 1987     Ratiopharm Ulm (NEM)
15 - Alen Omić  center        215 cm  6. 5. 1992     Union Olimpija

Strokovni štab slovenske reprezentance:
Jure Zdovc  selektor
Gašper Potočnik pomočnik selektorja
Stefanos Dedas pomočnik selektorja
Chris Thomas pomočnik selektorja
Tomaž Brinec trener za telesno pripravo
                                                                   JM, vir: KZS 

Košarka � Svetovno prvenstvo 2014 v Špainiji

1. SNL, 7. krog: 
Zavrč – Radomlje, 
petek, 29. 8., ob 17.00 
na Mestnem stadionu 
na Ptuju

2. SNL, 4. krog: 
Šenčur – Aluminij, 
petek, 29. 8., ob 19.00 
v Šenčurju

Razpored skupin rednega dela:
SKUPINA A SKUPINA B SKUPINA C  SKUPINA D
Španija Filipini Dom. republika SLOVENIJA
Srbija Senegal Turčija Litva
Francija Portoriko ZDA Angola
Brazilija Argentina Finska Južna Koreja
Egipt Grčija Nova Zelandija Mehika
Iran Hrvaška Ukrajina Avstralija

Razpored tekem slovenske 
reprezentance:

1. krog, sobota, 30. 8.: AVSTRALIJA – SLOVENIJA (17.30)

2. krog, nedelja, 31. 8.: SLOVENIJA – MEHIKA (17.30)

3. krog, torek, 2. 9.: JUŽNA KOREJA – SLOVENIJA (20.00)

4. krog, sreda, 3. 9.: SLOVENIJA – ANGOLA (17.30)

5. krog, četrtek, 4. 9.: LITVA – SLOVENIJA (21.30)



Nekdanji svetovni prvak 
velterske kategorije po verziji 
IBF Dejan Zavec je nazadnje 
stopil v ring lani oktobra, ko 
je v nemškem Leipzigu ugnal 
Francoza Sebastiana Allaisa. 
Sledila je nekoliko daljša sana-
cija poškodb, sedaj pa je znova 
popolnem pogonu in pripra-
vljen na nove izzive. Teh mu 
seveda nikoli ne zmanjka …

»Moje priprave za naslednji 
dvoboj potekajo povsem obi-
čajno, vse bolj pa postaja tudi 
jasen datum mojega novega 
izziva – ta se bo zgodil v drugi 
polovici oktobra. Za zdaj še ni 
znano, ali se bo dvoboj zgodil 
v Evropi ali v ZDA, odprtih pa 
je tudi še veliko drugih stvari. 
Sam se poskušam osredotoči-
ti na tiste stvari, ki so v moji 
pristojnosti, to pa so same 
priprave. Sedaj zaključujem 
kondicijsko-fizični del, okrog 
10. septembra pa začenjam s 
taktično-tehničnim delom. Za 
zdaj rezultati vmesnih testov 
glede na tiste iz prejšnjih se-
zon kažejo odlično, upam, da 
bo tako ostalo do konca.«

S kom boš sodeloval v za-
ključnem delu priprav?

D. Zavec: »Z nemškim 
klubom SES smo se razšli, 
še naprej pa ostajam v tesni 
navezi s trenerjem Dirkom 
Dzemskim. Nemci na to stvar 
sicer ne gledajo tako, a sam 
sem prepričan, da se bo zgo-
dilo natančno to, kar se mora 
zgoditi. V tem trenutku 99 % 
kaže na to, da bova vseeno 
sodelovala, za tisti en odsto-
tek pa bom uporabil rezervni 
načrt.«

Se je v zadnjem času kaj 
premaknilo na relaciji 
klub SES–Dejan Zavec?

D. Zavec: »Ne. Ostajamo 
na svojih bregovih, vendar 
puščamo odprte možnosti 
sodelovanja. To se nikakor ne 
bo več zgodilo v popolni režiji 
kluba SES, ampak samo v ko-
produkciji s katero od drugih 
agencij. Najbližje sem za zdaj 
uradnemu sodelovanju z ame-
riškim managerjem Loujem 
DiBellom (bil je manager An-
dra Berta ob njunem dvoboju 
v Biloxiju, sedaj ne sodelujeta 
več, op. a.). Pogovori potekajo 
tudi na drugih relacijah: z Gol-
den Boy promotions, s Top 
Rank boxing, z Edom Horn iz 
Anglije … To so vse ljudje, brez 
katerih se v svetu boksa ne 
zgodi praktično nič. Še naprej 

verjamem, da mi je Amerika 
usojena.«

Aktualna je tudi Anglija.
D. Zavec: »To je res, še 

posebej zaradi dejstva, da je 
naslov svetovnega prvaka po 
verziji IBF znova na evropskih 
tleh. Britanec Kell Brook je 
namreč pred dvema tednoma 
po točkah ugnal Američana 
Shawna Porterja. To me nav-
daja z optimizmom, da se lah-
ko nekaj zgodi tudi v Evropi 
– vsekakor nova priložnost.«

Pomembno je, da se na-
slov prvaka včasih preseli 
v Evropo.

D. Zavec: »Absolutno je to 
res, sam pa sem lahko še po-
sebej ponosen na to, da sem 

tudi sam v tej izbrani družbi 
prvakov. Če se sprehodimo 
po zgodovini svetovnih prva-
kov verzije IBF od leta 1984 
naprej, vidimo, da je večina 
šampionov ta naslov držala 
največ leto do leto in pol – 
meni je to uspelo od decem-
bra 2009 do septembra 2011. 
To prehajanje šampionskega 
pasu od borca do borca je 
samo še en dokaz več, kako 
pestro je dogajanje v velterski 
kategoriji. Prav nič ni predvi-
dljivega, le en borec izstopa – 
Floyd Mayweather mlajši!«

Ta 37-letnik vztraja na 
vrhu, za njim pa so 35-letni 
Manny Pacquiao, 41-letni 
Juan Manuael Marquez … 

Nastja Čeh je bil dolgo časa 
eden najboljših slovenskih 
nogometašev, ki je iz Maribo-
ra prestopil v belgijski Bru-
gge, pozneje pa je igral še 
za dunajsko Austrio in ruski 
Khimki. Do nedavnega je na-
stopal v prvi vietnamski ligi 
za FC Thanh Hoa. Na prese-
nečenje mnogih je po vrnitvi 
na Ptuj pristal, da bo v tej se-
zoni oblekel dres NK Drava. 
Ob tem je poudaril, da si je 
ob vrnitvi v Slovenijo želel 
igrati le za Dravo, ki ji bo s 
svojim izjemnim nogome-
tnim znanjem in predvsem s 
svojimi izkušnjami pomagal 
na poti v 2. slovensko ligo. 
Nastja se je vrnil po 18 letih, 
v modrem dresu pa bo prvo 
uradno tekmo odigral že to 
soboto, ko bo na Mestnem 
stadionu na Ptuju obračun 
Drava – Radlje. Z novim ne-
spornim vodjem ptujske eki-
pe smo tokom tedna sprego-
vorili o njegovih željah pri 
Dravi in njegovi nogometni 
prihodnosti.

Zakaj ste se odločili po-
novno zaigrati za NK Dra-
va?

N. Čeh: »Ta odločitev je 
bila zelo enostavna, saj imam 
tukaj doma družino in moja 
otroka na Ptuju trenirata no-
gomet. Jaz sem otrok tega klu-

ba in zato je bila tudi moja od-
ločitev že pred časom takšna, 
da bom po vrnitvi iz tujine 
poizkušal pomagati svojemu 
matičnemu klubu – Dravi.«

Za Dravo ste nastopili 
pred 18 leti: kakšno je bilo 
takratno obdobje?

N. Čeh: »Zame je bilo to 
zelo lepo obdobje, v katerem 
je bilo s 16 leti zares užitek 
nastopati za člansko ekipo 
Drave. Takrat je bila v ekipi 
močna konkurenca in moje 
dobre igre so se hitro opazi-
le. Tako sem potem kar hitro, 
po letu in pol nastopanja za 
ptujsko člansko ekipo, odšel v 
Maribor.«

V svoji karieri ste igrali 
v kar nekaj tujih klubih. 
Nazadnje ste igrali v Vie-
tnamu za FC Thanh Hoa. 
Kakšna je bila ta izkušnja 
za vas?

N. Čeh: »V Vietnamu je bilo 
z nogometne strani zelo do-
bro. Problem je bil zaradi raz-
dalje in ker nisem bil z druži-
no, tako da sem se prav zaradi 
slednjega odločil, da je počasi 
čas, da se ustalim in da se po-
svetim samo družini.«

Po prihodu iz Vietnama 
ste imeli kratek odmor, 
sedaj ste se vrnili na tre-
ninge. Kako ste trenutno 
pripravljeni?

N. Čeh: »Mislim, da je moja 
pripravljenost v tem trenut-
ku razmeroma dobra. Po ne-
kaj treningih z ekipo mislim, 
da bom takšen, kot moram 
biti, torej dobro pripravljen. 
Po končanem prvenstvu v 
Vietnamu nisem imel dosti 
odmora, saj je tam prven-
stvu trajalo od novembra do 
avgusta in sem bil praktično 
v tem času non stop v pogo-
nu. Po krajšem dopustu sem 
z glavo in telesom že usmer-
jen na naloge, ki me čakajo in 
upam, da bom pomagal ekipi 
Drave na poti v 2. slovensko 
ligo.«

Kako je bilo v ponede-
ljek na prvem treningu?

N. Čeh: »Bilo je v redu. 
Tudi takrat, ko sem imel malo 
odmora in sem bil doma, sem 
treniral z igralci Drave. Sicer 
ni bilo tako kot sedaj, ko sem 
postal član Drave, ampak je 
bilo bolj na prijateljskem ni-
voju. Lahko rečem, da je bilo 
na prvem treningu v ponede-
ljek dobro. Sedaj pa me bolj 
zanima delo v ekipi, igranje 
tekem in rezultati. Sam pa, 
kot sem že omenil, bom po-
izkušal s svojimi izkušnjami 
in s svojim nogometnim zna-
njem pomagati, da se ptujski 
nogomet spet dvigne tja, kjer 
mu je mesto.«

Ali poznate trenutno 
ekipo Drave?

N. Čeh: »Večino igralcev po-
znam, je pa tudi nekaj novih. 
Verjamem, da se bomo hitro na-
vadili igrati skupaj in da bomo 
dosegali dobre rezultate. Želim 
si, da bi postali čim bolj homo-
gena ekipa, kar je v nogometu 
zelo pomembno. Z dobrim so-
delovanjem vseh igralcev bodo 
tudi rezultati pravi.«

Ste pripravljeni prevzeti 
vodilno vlogo pri NK Dra-
va?

N. Čeh: »V vseh 14 letih v 
tujini se je od mene v vsakem 
klubu pričakovalo trikrat več 
kot od domačinov. Sedaj se 
bom tudi pri Dravi potru-
dil, da bom tisti 'ta pravi' in 
da bom nosilec igre, kar od 
mene tudi pričakujejo v klu-
bu. Bom se pa podredil ekipi, 

da doseže v tej sezoni cilj, ki je 
napredek v višjo ligo.«

Kakšni so vaši načrti, 
povezani z igranjem za 
Dravo?

N. Čeh: »Za Dravo želim 
igrati, dokler bom zdrav in 

bom lahko na igrišču pomagal 

klubu. Potem si želim poma-
gati ptujskemu klubu v kakšni 

drugi vlogi.«
David Breznik
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Nogomet � Nastja Čeh

»Želim igrati in pomagati Dravi«

KARLOVAC – JERUZALEM 
24:29 (9:15)

JERUZALEM: Balent, T. Cvet-
ko; Čudič 7 (5), Kocbek 4, R. 
Cvetko 3, Rajšp 3, Mesarić 3, 
Gregorc 3, Veselko 2, Petrovič 1, 
Radujković 1, Grizolt 1, Kolman-
čič 1, Topolovec. Trener: Saša 
Prapotnik.

Osmouvrščena ekipa sloven-
ske elitne lige (Jeruzalem) je v 
pripravljalni tekmi gostovala 
pri petouvrščeni ekipi hrvaške 
elitne lige (Karlovac). Vinarji 
so odigrali odličen 1. polčas, 
ki so ga po zaslugi čvrste igre 
v obrambi dobili s 15:9. V 2. 
polčasu je četa trenerja Saša 
Prapotnika vodila že 22:13 in 
zabeležila tretjo zmago v pri-
pravljalnem obdobju. V petek, 
29. 8., je pred ekipo general-
ka pred sezono 2014/15. Ob 
18.00 se bosta v Ivancu po-
merili zasedbi Ormoža in Vara-
ždina.

UK

DRAVA – IVANEC 31:25 
(16:12)

DRAVA: Belec, Šulek, Bede-
nik, Maroh, Janžekovič, Silov-
šek, Jerenec, Sabo, Bračič, Žu-

ran, Hrupič, Verdenik, Jenstrle, 
Čeh, Šalamun, Požar, Lesjak. 
Trener: Uroš Šerbec.

Rokometaši Drave so se še 
drugič v nekaj dneh pomerili s 
hrvaškim drugoligašem Ivan-
cem. Tokrat je bila tekma na 
Ptuju, modri pa so pokazali bolj-
šo predstavo kot na Hrvaškem. 
Posledica tega je bila zmaga, 
Ptujčani pa so dobro odigrali 
predvsem v obrambi. V napadu 
je bilo še vedno precej izgublje-
nih žog, kar pa je posledica na-
pornih treningov in dejstva, da 
se do sedaj na treningih še ni 
veliko delalo z žogo. Borbenost 
in pristop sta bila prava in to je 
tisto, na čemer lahko Drava gra-
di. Za Dravo spet ni nastopil Vid 
Korošec, čigar poškodba hrbte-
nice ni nedolžna in bi lahko bil 
odsoten nekaj časa. Končno be-
sedo bodo seveda imeli zdrav-
niki, v taboru modrih pa upajo, 
da bo najodmevnejša okrepitev 
modrih čim prej nared za nasto-
pe. Naslednji srečanji bodo Ptuj-
čani odigrali v petek, ko bodo 
spet odpotovali v Ivanec in se 
tam pomerili z domačini ter z 
ambicioznim hrvaškim prvoliga-
šem Varteksom.

tp

Rokomet � Prijateljski tekmi

Boks � Dejan Zavec

»V ring v drugi polovici oktobra«

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec: »Če se sprehodimo po zgodovini svetovnih prvakov verzije IBF od leta 1984 naprej, 
vidimo, da je večina šampionov ta naslov držala največ leto do leto in pol – meni je to uspelo od 
decembra 2009 do septembra 2011. To prehajanje šampionskega pasu od borca do borca je samo 
še en dokaz več, kako pestro je dogajanje v velterski kategoriji.«

Foto: Črtomir Goznik

Nastja Čeh (ob njem predsednik NK Drava Fredi Kmetec) se po 18 letih vrača na Ptuj in bo zaigral 
za ekipo Drave.

Kot najmlajši v tej družbi 
je 25-letni Keith Thurman, 
tvoj znanec iz Brooklyna.

D. Zavec: »Sam vrh je res 
neverjeten: četudi na posame-
znih lestvicah vidimo le 5 ali 
10 najboljših, pa je kar 20 ali 
30 borcev odličnih in sposob-
nih presenetiti skoraj vsakega 
izmed deseterice. Izjema je 
seveda že omenjeni Maywe-
ather, za katerega verjamem, 
da bo prvi tako dolgo, dokler 
bo pač nastopal. Ime, ki v teh 
krogih povzroča največ pra-
hu, pa je prav Thurman. Ta 
ima še vedno odličen rezultat 
v svojih dvobojih, saj je vse 

razen enega končal predča-
sno. Glede tega se lahko brez 
nadutosti potolčem po prsih, 
saj sem doslej edini uspel z 
njim preživeti na nogah vseh 
12 rund. 

Sam sem na tej lestvici sto-
ril kar nekaj stopnic navzdol 
(trenutno na 35. mestu, op. 
a.), kar je posledica nenasto-
panja od lanskega oktobra 
naprej. Kljub temu sem se 
samostojne poti lotil prav za-
radi ponovnega poskusa pre-
boja med to elito. Absolutno 
verjamem v to, da sem tega 
sposoben.«

Jože Mohorič



S tekmami 1. kroga se bo 
v soboto začela nova sezona 
Superlige, najimenitnejše-
ga tekmovanja pod okriljem 
MNZ Ptuj. V njej bo tudi le-
tos nastopalo deset klubov, ki 
bodo tekme najprej odigrali 
po dvokrožnem sistemu, nato 
pa sledi razvrstitev ekip v ligo 
za prvaka in ligo za obstanek, 
kjer bo vsaka ekipa odigrala 
štiri tekme. Te bodo tudi dale 
dokončen odgovor na vpraša-
nje, kdo bo osvojil naslov pr-
vaka in kdo bo iz lige izpadel. 
Lanski naslov prvaka branijo 
nogometaši Stojncev, ki so v 
sezoni 2013/14 prepričljivo 
osvojili 1. mesto, a se nato od-
povedali napredovanju v 3. 
ligo, kamor so namesto njih 
odšli Podvinčani.

Tudi letos je pričakovati ka-
kovostne in zanimive prestave, 
veliko gledalcev ter številna 
presenečanja. O samih favori-
tih je težko in tudi nehvaležno 
govoriti, še bolj nehvaležno 
pa je »določiti« ekipe, ki bodo 
krojile spodnji del lestvice, 
kajti znano je, da priprave in 
prijateljske tekme večkrat ne 
odražajo dejanskega stanja in 
da je za samo prvenstvo treba 
imeti »kilometrino« in konti-
nuiteto. Prva zaradi tega velja 
kljub izgubi nosilcev iz lanske 
sezone (Milan Kokot, Aljaž 
Horvat, Rok Zorko) med 
favorite šteti Stojnce, ki v pri-
jateljskih tekmah niso blesteli, 
toda zelo dobro poznajo sam 
ustroj tekmovanja, premorejo 
kombinacijo izkušenj in mla-
dosti in so moštvo, ki zna igra-
ti na rezultat, zato jih tudi v tej 
sezoni ne gre odpisati iz boja 
za vrh. Jasno namero po na-
slovu prvaka so pokazali tudi 
v vijoličastem taboru, saj se je 
Gerečja vas kar precej okrepi-
la (najodmevnejši je zagotovo 
prihod Nejca Repine), poleg 
tega pa je ostalo glavno jedro 
igralcev od lani, odšel je le 
Dejan Horvat. Želja Gerečje 
vasi je nedvomno 3. liga in va-
rovanci Igorja Voriha bodo 
nedvomno naredili vse za 
končni uspeh. V boju za najviš-
ja mesta bo spet nevaren tudi 
Videm, ki je prav tako obdržal 
lansko zasedbo, med zeleno-
rumene pa se je po polletni 
avanturi v Zavrču vrnil odlični 
strelec Dominik Božak. Prav 
tako se je med vratnici vrnil 
Matija Kovačić, odlični ču-

vaj mreže Zavrča, tako da bo 
imel Primož Gorše na voljo 
res odlično zasedbo. Dodaten 
motiv za Videm bo prav go-
tovo tudi skorajšnja izgradnja 
novih slačilnic in klubskih 
prostorov. V boju za vrh mno-
gi vidijo tudi ekipo Ormoža, ki 
je bila lani sila skromna, toda v 
klubu je zavel nov veter (nov 
upravni odbor na čelu s pred-
sednikom Zlatkom Klemen-
čičem), nov strateg Drago 
Posavec pa je ekipo okrepil 
s kar sedmimi kakovostnimi 
igralci iz Hrvaške. Da misli re-
sno, je ekipa Ormoža Carrera 
Optyla pokazala že na prija-
teljskih tekmah, ko je blestela, 
seveda pa je prvenstvo nekaj 
povsem drugega.

Sredina lestvice je, tako se 
vsaj zdi, rezervirana za ekipo 
Središča ob Dravi in Hajdino, 
stalnici Superlige. Preosta-
la četverica (Boč, Bukovci, 
Apače in Cirkulane) bi bila 
verjetno zadovoljna že z ob-
stankom v ligi, čeprav ne gre 
izključiti kakšnega presene-
čenja, kar bi dalo ligi dodaten 
čar in zanimivost.

Dosedanji dogodki v ligi so 
pokazali, da je bila Superiga 
zadetek v polno, madež je bil 
narejen le zaradi dodatnih te-
kem za obstanek med Tržcem 
in Bukovci (po porazu so Bu-
kovci ostali v Superligi le zara-
di pomanjkanja števila mlajših 
selekcij Tržca). Tekme – skoraj 
vsaka je derbi zase, veliko je 
tudi sosedskih obračunov – so 

Članska ekipa Aluminija je 
odlično začela novo sezono (3 
tekme, 3 zmage), za njo pa niti 
za ped ne zaostajajo niti mla-
dinci in kadeti. Ti so po petih 
odigranih krogih 1. slovenske 
mladinske in kadetske lige na 
skupni lestvici na vodilni pozici-
ji – 3 točke pred Interblockom!

Nogometno šolo Aluminija od 
1. avgusta naprej vodi nekdanji 
reprezentant Mladen Dabano-
vič, za mladino in kadete pa še 
naprej skrbita Bojan Špehonja 
in Tomislav Grbavac. Ta sta s 
svojima ekipama v uvodnih petih 
krogih trikrat gostovala (NOGA 
Triglav, Interblock, Elta Izola) in 
se dvakrat merila na domačem 
igrišču (Rudar Velenj, Bravo Pu-
blikum). Izkupiček je domala 
sanjski, saj so mladi Kidričani 
igrišče kar devetkrat zapuščali 
dvignjenih glav, enkrat pa sklo-
njenih (mladinci na gostovanju v 
Ljubljani). Še posebej so prepri-
čljivi kadeti, ki so doslej dosegli 
kar 17 zadetkov (povprečno več 
kot tri na tekmo – Timi Max El-
šnik in Aljaž Ploj sta s po petimi 
zadetki na vrhu lestvice strel-
cev), prejeli pa le dva.

Vse skupaj je več kot odlična 
napoved pred nedeljskima (30. 
8.) dvobojema z Mariborom v 
Kidričevem: kadeti bodo tekmo 
začeli ob 15.00, mladinci pa ob 
17.00.

1. SML
REZULTATI 5. KROGA: Elta Izo-

la – Aluminij 2:3 (0:2), VOC Celje 
– Interblock 1:2 (0:1), Ilirija Extra-
Lux – Koper 0:4 (0:3), Domžale 
– Krško 5:0 (4:0), Krka – Olim-
pija Ljubljana 0:4 (0:3), Gorica 
– NOGA Triglav 3:1 (2:0), Rudar 
Velenje – Šampion 4:0 (3:0).
1. INTERBLOCK  5 5 0 0 14:1 15
2. KOPER  5 4 1 0 14:5 13
3. ALUMINIJ  5 4 0 1 12:9 12
4. DOMŽALE  5 2 3 0 13:6 9
5. VOC CELJE  5 3 0 2 11:9 9
6. OLIMPIJA LJ.  5 2 2 1 16:5 8
7. MARIBOR BRANIK  4 2 2 0 6:3 8
8. GORICA  5 2 1 2 10:8 7
9. ILIRIJA EXTRA-LUX  5 2 1 2 7:7 7
10. RUDAR VELENJE  5 2 0 3 9:9 6
11. KRŠKO  5 2 0 3 9:17 6
12. B. PUBLIKUM  4 1 1 2 6:8 4

13. ELTA IZOLA  5 1 0 4 7:17 3
14. KRKA  5 0 2 3 5:14 2
15. ŠAMPION  5 0 1 4 3:15 1
16. NOGA TRIGLAV  5 0 0 5 3:12 0

E. IZOLA – ALUMINIJ 2:3 (0:2)
STRELCI: 0:1 Brodnjak (17.), 

0:2 Zorec (26.), 1:2 Jeftenić 
(56.), 1:3 Križan (75.), 2:3 Čav-
kić (78.)

ALUMINIJ: Pungartnik, Petek, 
Zorec (od 46. Novak), Ahec, Go-
lob, Brodnjak, Pintarič, Dobaj 
(od 58. Klanjšek), Križan (od 
89. Hreljič), Rogina, Ploj (od 59. 
Knez). Trener: Bojan Špehonja

1. SKL
REZULTATI 5. KROGA: Elta 

Izola – Aluminij 1:4 (0:1), Celje – 
Interblock 0:1 (0:1), Ilirija Extra-
Lux – Koper 1:3 (0:2), Domžale 
– Krško 3:1 (1:1), Krka – Olim-
pija Ljubljana 1:2 (0:1), Gorica 
– NOGA Triglav 1:2 (1:0), Rudar 
Velenje – Šampion 1:1 (0:1).
1. ALUMINIJ  5 5 0 0 17:2 15
2. OLIMPIJA LJ.  5 5 0 0 17:7 15
3. MARIBOR BRANIK  4 4 0 0 14:0 12
4. NOGA TRIGLAV  5 4 0 1 11:8 12
5. KOPER  5 3 1 1 8:4 10
6. DOMŽALE  5 3 0 2 12:6 9
7. INTERBLOCK  5 3 0 2 4:7 9
8. B. PUBLIKUM  4 2 0 2 3:2 6

9. KRŠKO  5 2 0 3 7:7 6
10. KRKA  5 2 0 3 4:10 6
11. ILIRIJA  5 2 0 3 4:11 6
12. CELJE  5 1 1 3 6:8 4
13. GORICA  5 1 0 4 8:10 3
14. ŠAMPION  5 0 1 4 4:13 1
15. RUDAR VELENJE  5 0 1 4 1:11 1
16. ELTA IZOLA  5 0 0 5 3:17 0

E. IZOLA – ALUMINIJ 1:4 (0:1)
STRELCI: 0:1 T. M. Elšnik (20.), 

0:2 Milič (41.), 0:3 Ploj (50.), 0:4 
Ploj (53.), 1:4 Sever (63.)

ALUMINIJ: Hrastnik, Pšajd, 
Mesarič, Lončarič (od 58. Ku-
čič), Bajraktaraj, Petrovič (od 51. 
Jager), Krivec (od 71. J. Elšnik), 
Bohak (od 62. Bračko), Milič, 
Ploj, T. M. Elšnik (od 55. Milec). 
Trener: Tomislav Grbavac.

Liga U-15 vzhod
REZULTATI 3. KROGA: Poli 

Drava Ptuj – Maribor Branik 2:4 
(2:3), Žalec – Aluminij 1:3 (0:1), 
Pobrežje Maribor – Bistrica 1:0 
(0:0), Celje – Dravinja 5:1 (3:0), 
Robert Koren Dravograd – Krško 
1:0 (1:0), Rudar Velenje – Koro-
tan Prevalje 9:0 (2:0), Farmtech 
Veržej – Šampion 1:2 (1:2).
1. RUDAR VELENJE  2 2 0 0 14:0 6
2. CELJE  2 2 0 0 8:2 6
3. ŠAMPION  3 2 0 1 11:7 6
4. R. K. DRAVOGRAD  2 2 0 0 2:0 6

5. FARM. VERŽEJ  2 1 0 1 6:2 3
6. MARIBOR BRANIK  1 1 0 0 4:2 3
7. POBREŽJE MB 1 1 0 0 1:0 3
8. ALUMINIJ  3 1 0 2 4:5 3
9. DRAVINJA  2 1 0 1 4:6 3
10. BISTRICA  3 1 0 2 2:4 3
11. ŽALEC  3 1 0 2 5:13 3
12. KRŠKO  1 0 0 1 0:1 0
13. POLI DRAVA  3 0 0 3 2:10 0
14. KOR. PREVALJE  2 0 0 2 1:12 0

POLI DRAVA PTUJ – MARI-
BOR BRANIK 2:4 (2:3)

STRELCI: 0:1 Strah (3.), 1:1 
Rogina (11.), 1:2 Bevk (21.), 2:2 
Koren (24.), 2:3 Bevk (33.), 2:4 
Kolmanič (38.).

POLI DRAVA PTUJ: Lovrec, 
Vidovič (od 53. Zajšek), Čeh, 
Magdič, Šegula, Šalamun (od 
36. Šeliga), Drevenšek (od 53. 
Pihler), Rogina (od 64. Gačnik), 
Koren, Lovenjak, Bojnec. Trener: 
Gregor Beranič

ŽALEC – ALUMINIJ 1:3 (0:1)
STRELCI: 0.1 Mesarič (3.), 0:2 

Kovačec (43.), 1:2 Kocjančič 
(60.), 1:3 Mesarič (67.).

ALUMINIJ: Milić, Džankič (od 
36. Karlovčec), Očko, Kovačec, 
Geršak, Flajšman, Mesarič (od 
68. Žunkovič), Polanec (od 44. 
Jauk), Prelec, Ovčar, Štorek (od 
54. Košič). Trener: Borut Kolar

jm
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Nogomet � 1. SNL
PARI 7. KROGA – PETEK ob 17.00: Zavrč – Radomlje (na ptuj-

skem Mestnem stadionu); SOBOTA ob 17.00: Celje – Olimpija; 
SOBOTA 20.05: Domžale – Maribor; NEDELJA ob 17.00: Krka – 
Luka Koper; NEDELJA ob 20.00: Gorica – Rudar.

2. SNL
PARI 4. KROGA – PETEK ob 19.00: Šenčur – Aluminij; SOBOTA 

ob 16.30: Ankaran Hrvatini – Triglav Kranj, Roltek Dob – Dravi-
nja Kostroj, Farmtech Veržej – Krško; NEDELJA ob 16.30: Šmar-
tno 1928 – Krško.

3. SNL SEVER
PARI 2. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Drava Ptuj – Radlje, Koro-

ška Dravograd – Aha Emmi Bistrica, Maribor B – AjDAS Lenart, 
Malečnik – Mons Claudius, Šmarje pri Jelšah – Fužinar; SOBO-
TA ob 18.00: Korotan Prevalje – Fosilum Šentjur; NEDELJA ob 
17.00: Podvinci – Šampion

SUPER LIGA
PARI 1. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Središče ob Dravi – Bu-

kovci, Poljčane – Hajdina, Gerečja vas – Apače; NEDELJA ob 
17.00: Carrera Optyl Ormož – Videm, Stojnci – Cirkulane

1. SLOVENSKA MLADINSKA LIGA
6. KROG: Aluminij – Maribor Branik (NEDELJA ob 17.00)

1. SLOVENSKA KADETSKA LIGA
6. KROG: Aluminij – Maribor Branik (NEDELJA ob 15.00)

David Breznik

Športni napovednikNogomet � Superliga

Favoriti Gerečja vas, Videm, Ormož in Stojnci

Nogomet � Mlajše selekcije

Sanjski začetek mladih Kidričanov

Foto: Črtomir Goznik

Konec tedna se začenja nova sezone ptujske Superlige – naslov prvakov bodo branili Stojnčani.

Foto: Črtomir Goznik

Mladi Kidričani so sanjsko začeli letošnjo sezono v 1. slovenski mladinski in kadetski ligi.

Kadeti in starejši 
dečki Jeruzalema v 
Berlinu

Ekipi kadetov (letniki 1998 in 
mlajši) in starejših dečkov (letni-
ki 2000 in mlajši) Jeruzalema 
se bosta od petka do ponedelj-
ka, 29. 8. do 1. 9., mudili na 
močnem mednarodnem turnirju 
v 1100 kilometrov oddaljenem 
Berlinu. Gre za že 37. turnir v 
organizaciji rokometnega klu-
ba Fuchse Berlin, ki je znan po 
odličnem delu z mladimi roko-
metaši. Na letošnjem turnirju bo 
nastopilo kar 163 ekip v konku-
renci fantov in deklet.

Kadeti se bodo v predtekmo-
vanju pomerili s Fuchse Berli-
nom in Oftersheim/Schwetzin-

gen. Še težje delo čaka starejše 
dečke, ki so v skupini z gostitelji 
turnirja in Hamburgom. V boj za 
najvišja mesta vodita prvo in 
drugo mesto v predtekmovanju. 
Žal bo ekipa kadetov nastopila 
v okrnjeni zasedbi, brez poško-
dovanega levega zunanjega 
Gašperja Horvata in brez dveh 
levičarjev Nejca Zidariča ter Bo-
štjana Žižka Cvetka. Smola za 
ekipo in omenjene igralce, ki so 
poškodbe staknili izven rokome-
tnih igrišč ob nepravem času. 

Za razliko od kadetov bodo v 
popolni zasedbi nastopili sta-
rejši dečki. Obe ekipi bosta na 
turnirju odigrali štiri ali pet ka-
kovostnih tekem, ki bodo fan-
tom glede pridobivanja bogatih 
športnih in življenjskih izkušenj 
zagotovo koristile v prihodnosti.

Uroš Krstič

Rokomet � Mlajše selekcije

odlično obiskane, seveda pa 
odgovorni na MNZ Ptuj raz-
mišljajo še o novih prijemih, 

kako bi Superligo dvignili na 
še višji nivo.

Tadej Podvršek



Seznam ekipa za 1. SNTL 
(ž) – 7 ekip: Ptuj, Logatec I, 
Muta, Inter Diskont, Kajuh 
Slovan, Vesna, Arrigoni. 

Ptujčanke bodo 1. krog 
odigrale 4. oktobra.

Seznam ekip za 2. SNTL 
(m) – 10 ekip: Ptuj, Inter 
Diskont, Sobota, Logatec, 
Rakek, Križe, Kajuh Slovan 
I, Krka II, Melamin, Muta. 

Ptujčani bodo 1. krog odi-
grali 13. septembra.

Dejan Zavec: »Po mojem mnenju je Sašo pravi človek 
za funkcijo predsednika BZS. Ne poznam človeka, ki bi si 
bolj želel urediti stvari v boksu. Je izredno delaven in o 
boksu razmišlja na sodoben način. Vsekakor bo imel tudi 
mojo podporo!«
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Na skupščini Boksarske zve-
ze Slovenije (BZS) v Slovenski 
Bistrici je bil z veliko večino 
glasov za novega predsednika 
izbran Ptujčan Sašo Pučko. 
Ta je dolga leta treniral boks, 
v zadnjem obdobju pa je zelo 
uspešen mlad trener v Boks 
klubu Ring Ptuj. Funkcijo 
predsednika zveze je nasledil 
od Rudolfa Pavlina, zveza 
pa je skorajda na vseh nivojih 
v izredno slabem stanju. Puč-
ko je predstavnike slovenskih 
boksarskih klubov prepričal s 
svojim programom, vizijo in 
tudi pripravljenostjo za spre-
membe, ki bi slovenski boks 
dvignile na višji nivo. Sašo 
Pučko si je oblikoval kratko-
ročne in dolgoročne cilje dela 
na BZS za svoj štiriletni man-
dat.

Zakaj ste se odločili za 
kandidaturo za mesto 
predsednika Boksarske 
zveze Slovenije?

S. Pučko: »Za kandidaturo 
sem se odločil iz več razlogov. 
Prvi razlog so bili boksarski 
klubi v Sloveniji, ki so me na 
neki način pozvali h kandi-
daturi in so mi tudi izrazili 
široko podporo. Drugi razlog 
je bilo stanje v slovenskem 
boksu, ki je na najnižji točki 
v zadnjih 25 letih. Kot stari 
boksar in kot človek, ki mu je 
mar za dobrobit slovenskega 
boksa, sem bil na neki način 
'prisiljen', da vstopim na to 
funkcijo in da pomagam BZS 
na boljšo pot.«

Na volitvah ste prepri-
čljivo zmagali: s čim ste 
prepričali predstavnike 
klubov?

S. Pučko: »Na volitve sem 
se pripravil z realnim pro-
gramom, ki je zajemal točno 

določene smernice za priho-
dnost BZS. Te smernice so 
bile dodelane do potankosti. 
Verjetno so predstavniki klu-
bov prvič v 25 letih doživeli 
takšen predstavitveni na-
govor in mislim, da je bil to 
eden izmed tistih razlogov, 
zakaj sem jih prepričal in so 
me tako prepričljivo podprli. 
Prav tako pa mislim, da so me 
podprli tudi zato, ker poznajo 
moje delo in vse zadeve, ki 
sem jih do sedaj naredil za slo-
venski boks.«

Izvoljeni so bili tudi vaši 
sodelavci. Kakšno ekipo 
boste imeli?

S. Pučko: »Usmeril sem 
se na manjšo ekipo, s katero 
bom sodeloval. Večinoma gre 
za ljudi iz Primorske, v tej ožji 
ekipi pa bo pravnik, predstav-
nica za stike z javnostjo in dva 

predstavnika klubov, ki bova 
skrbela za tekmovalni del bo-
ksa.«

Kakšno je splošno sta-
nje v BZS?

S. Pučko: »Splošno stanje v 
BZS iz organizacijskega smisla 
je zares na zelo slabi ravni, saj 
smo tik pred tem, da nas Med-
narodna boksarska federacija 
izključi iz tega kroga. Niso 
urejeni pravilniki, poslovniki, 
pomanjkljivosti so v samem 
statutu zveze in tudi finančno 
stanje zveze je zelo slabo. Lah-
ko bi celo rekel, da je finanč-
no stanje za naslednjo tekmo-
valno sezono celo ničelno. Ce-
lotno stanje v Boksarski zvezi 
Slovenije bi lahko ocenil na 
meji katastrofalnega.«

Kaj pa se je na BZS doga-
jalo, da je prišlo do takšne-
ga stanja?

S. Pučko: »Sedaj javno ne bi 
želel nikogar obsojati, ampak 
obstaja precej nepojasnjenih 
stvari. V bistvu se je delovalo 
zelo netransparentno. Celo-
tno zvezo je vodil en človek, ki 
je delal po svoje in praktično 
za nobeno stvar ni odgovarjal. 
Tako je nastala v zadnjih letih 
zelo slaba situacija na zvezi, 
saj je ostalo veliko neplačanih 
računov, različnih odprtih po-
stavk in neveljavnih pogodb, 
ki so se izplačevale. Za takšno 
stanje je gotovo veliko kriv 
dosedanji predsednik Rudolf 
Pavlin, ki je načeloma bil tudi 
zakonsko odgovoren za delo-
vanje celotne zveze. Mi bomo 
najverjetneje sedaj sprožili 
revizijo, da ugotovimo realno 
stanje zveze in da odkrijemo 
te nepravilnosti. Po točno 
ugotovljenem stanju lahko 

Namiznoteniški klub Ptuj 
je klub z bogato tradicijo in 
nasploh eden izmed najuspe-
šnejših klubov v Mestni obči-
ni Ptuj. Pred leti so tako v 1. 
slovenski ligi – kot eni izmed 
zelo redkih – nastopali s kar 
dvema selekcijama, med fanti 
in dekleti. Tudi v pretekli se-
zoni so fantje igrali v 1., dekle-

ta pa v 2. ligi.
Zaradi načrtnega pomla-

jevanje ekipe (klub sta pred 
lansko sezono zapustila Dani-
lo Piljak in Bojan Pavič, na po-
sojo v Cirkovce je odšel tudi 
Luka Krušič), so v 1. ligi (pre)
težko breme nosili mladi Mar-
sel Šegula, Jernej Masten To-
plak in Sašo Malovič. Ekipa je 

v 1. ligi zasedla zadnje mesto, 
vendar si je nabirala dragoce-
ne izkušnje, ki jih bo skušala 
unovčiti letos, ko bodo igrali v 
sebi primerljivejši konkuren-
ci – 2. ligi. Ekipo bodo letos 
sestavljali Luka Krušič, Alen 
Ber, Marsel Šegula, Sašo 
Malovič in Jernej Masten 
Toplak.

Dekleta NTK Ptuj so lani 
igrala v 2. ligi in za ekipo Lo-
gatec II zasedla 2. mesto. Ker 
so imele Logatčanke v 1. ligi že 
ekipo, se za napredovanje dru-
ge ekipe niso odločile, zato je 
priložnost dobila ptujska vr-
sta. V 1. ligi bodo za NTK Ptuj 
nastopile Anja Bezjak, Katja 
Krajnc, Vesna Terbuc in Sa-
mira Alwinger. Anja in Katja 
sta največji del naloge opra-
vljali že lani v 2. ligi, Vesna se 
je na Ptuj vrnila po nekaj letih 
nastopanja v Ljubljani in bo 
pomagala po svojih močeh, Sa-
mira pa je novinka iz Avstrije 
in je za igranje na Ptuju poka-
zala močan interes. 

Z omenjenima ekipama 
delajo trenerji Boris Šegula, 

Marinko Grbič in Urban 
Ovčar. Boris Šegula ob tem 
opravlja dela predsednika 
kluba in je tudi drugače alfa 
in omega kluba.

»V klubu delamo z majhnim 
proračunom in se temu pri-
merno varčno tudi obnašamo. 
Prioriteta dela je usmerjena k 
mladim, s katerimi delamo na 
daljši rok. Tudi lanski nastopi 
v 1. in 2. ligi so bili podrejeni 
kaljenju igralcev in igralk, nič 
drugače pa ne bo letos. Ne 
obremenjujemo se s kakšnimi 
posebnimi cilji, najpomemb-
nejši je napredek mladih igral-
cev in igralk. Na sezono smo 
se začeli pripravljati v začet-
ku avgusta in smo cel mesec 
trenirali dvakrat dnevno. S 

septembrom seveda prehaja-
mo na ritem treningov enkrat 
dnevno, saj imajo naši igralci 
in igralke obveznosti v šolah,« 
je povedal Boris Šegula.

Jože Mohorič

Boks � Sašo Pučko, novi predsednik BZS

»Prepričal sem jih s programom, vizijo 
in dosedanjim delom«

Namizni tenis � NTK Ptuj

Dekleta v 1., fantje v 2. ligi

Foto: Črtomir Goznik

Sašo Pučko: »Celotno stanje v Boksarski zvezi Slovenije bi lahko ocenil na meji katastrofalnega.«

Foto: Črtomir Goznik

Mlada ekipa NTK Ptuj je celoten avgust pridno vadila dvakrat na dan.

začnemo nato normalno de-
lovati.«

Kakšen je bil vaš prvi 
korak na mestu predse-
dnika?

S. Pučko: »Nekaj dni po 
izvolitvi sem se dobili z mojo 
ekipo v Portorožu in smo si 
nastavili kratkoročni plan 
dela. Nastavili smo določene 
prioritete BZS, ki jih bomo 
uredili v najkrajšem obdobju. 
Med te prioritete spadajo ugo-
tovitev finančnega stanja zve-
ze, uskladitev vseh pravilni-
kov v delovanju in uskladitev 
vseh določil, ki nam jih je dala 
Mednarodna boksarska fede-
racija. Te moramo izpolniti, 
da bo naša zveza ostala del te 
pomembne federacije.«

Kaj vsebuje vaš pro-
gram?

S. Pučko: »Svoj program 
sem klubom predstavil v dveh 
različnih obdobjih. Prvo je 
obdobje enega leta, drugo pa 
za celoten štiriletni mandat. V 
kratkoročnem programu sem 
obljubil stvari, ki so realne, 
kot so uspešna izvedba slo-
venske boksarske lige, držav-
no prvenstvo v boksu in da se 
v tekmovalni sezoni izpeljejo 
nekatera večja tradicional-
na tekmovanja, kot so Zlata 
rokavica, Pokal Kranja, Grb 
Bistrice … Prav tako pa sem 
obljubil, da se bo v najkrajšem 
možnem času uredila vsa 'pa-
pirologija'. Za štiriletni rok so 
plani večji. Zagotovo je plan 
dvigniti kategorizacijo špor-
tnikov – boksarjev, kar tudi 
prinaša denar iz javnih sred-
stev. Na splošno pa si želim 
dvigniti število boksarskih 
klubov v Sloveniji in pred-
vsem dvigniti število ljudi, ki 
se ukvarjajo z boksom. Prav 
tako si na dolgi rok želim sta-
bilizirati delovanje BZS in de-
lal bom tudi v to smer, da bo 

zveza pridobila tudi svojega 
generalnega sponzorja.«

Kakšno je splošno sta-
nje v slovenskem boksu?

S. Pučko: »Glede tekmoval-
cev in klubov, ki trenutno de-
lujejo v slovenskem boksu, je 
stanje kar dobro. Moram reči, 
da se v klubih kljub pomanj-
kanju sredstev zelo trudijo in 
da imamo kar veliko dobrih 
boksarjev in boksark, ki za-
stopajo našo državo tudi na 
večjih mednarodnih tekmova-
njih. Moja želja je, da bomo v 
prihodnosti bolje organizirali 
tudi delo v reprezentanci in 
da bo delo z našimi najboljši-
mi boksarji in boksarkami po-
tekalo na malo višjem nivoju.«

Ali računate na pomoč 
Dejana Zavca?

S. Pučko: »V bistvu lahko 
povem, da je moj program na-
stal po temeljitih razgovorih z 
Dejanom Zavcem in Ivanom 
Pučkom starejšim. Dejan mi 
je izrekel podporo in tudi 
maksimalno pomoč pri delo-
vanju. Tudi njemu je na neki 
način v interesu, da se stanje 
v slovenskem boksu uredi in 
da boks dobi večji pomen v 
slovenskem športu.«

Kam želite v svojem 
mandatu premakniti slo-
venski boks?

S. Pučko: »Če pogledamo 
našo zvezo, potem zanjo lah-
ko rečem, da je ena izmed 
najslabše financiranih špor-
tnih zvez v Sloveniji iz javnih 
sredstev – govorim za olimpij-
ske športe. Tako je naš skupni 
cilj v tem mandatu, da se pre-
bijemo med zveze, ki se bolj 
financirajo iz javnih sredstev 
in da zvezo finančno stabili-
ziramo. Tako bomo BZS pope-
ljali v boljše čase, prav tako pa 
bomo v boljše čase popeljali 
tudi slovenski boks.«

David Breznik

Odbojka združila gluhe in 
naglušne športnike

Društvo gluhih in naglušnih Podravje Maribor 
in Ptuj sta v soboto na Ranci pripravila 4. med-
narodni turnir v odbojki na mivki za gluhe in na-
glušne. Na njem je igralo devet ekip, v katerih so 
bili igralci in igralke iz Estonije, Srbije, Hrvaške in 
Slovenije.

Najprej so bili tekmovalci razporejeni v dve 
skupini, v katerih je bilo pet oziroma štiri ekipe, 
ki so igrale vsaka z vsako. Igralo se je do trideset 
osvojenih točk, najuspešnejše dvojice iz vsake 
ekipe pa so se uvrstile v izločilne boje. Tako se je 
v nadaljevanju turnirja – v četrtfinalu, polfinalu in 
finalu – igralo na dva dobljena niza. 

Že v predtekmovanju se je igrala dobra odboj-
ka, ki se je do zaključka turnirja samo stopnjeva-
la. Izvedbe turnirja niso mogle zmotiti niti obča-
sne nevihte, saj so športniki brez premora odigra-
li vse tekme. Na ptujski mivki je tako 3. mesto 
osvojila dvojica Žiga Bedenik / Mateja Kanalec 
(Slovenija), na 2. mestu sta bila Jan Orešnik / Je-
nny Bolhesnova (Slovenija/Estonija) in na 1. me-
stu Marko Šmid / Adrijana Lončkar (Slovenija). 
Predstavniki treh najboljših ekip so prejeli meda-
lje. Tik za najboljšimi tremi sta bili tokrat Slovenki 
Valerija Škof in Nina Orešnik, ki se pripravljata 
za nastop na evropskem prvenstvu, ki bo v Turčiji. 
Vseh devet ekip, ki je igralo na Ranci, je ves dan 
uživalo v medsebojnem druženju in sam turnir je 
dobro uspel.

David Breznik
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Predsednik NK Ormož 
Zlatko Klemenčič in novi 
trener v letošnji sezoni Dra-
go Posavec sta pred začet-
kom nove sezone v prostorih 
nogometnega kluba pripravi-
la tiskovno konferenco. Naj-
prej sta se dotaknila načrtov 
in ciljev v sezoni 2014/15, 
kjer bo klub v članski kon-
kurenci nastopal v ptujski 
Superligi.

Zlatko Klemenčič: »Po 
končani sezoni 2013/14 
smo se v upravnem odboru 
kluba strinjali, da potrebu-
jemo osvežitev na trenerski 
klopi in v igralskem kadru, 
saj životarjenje na devetem 
in desetem mestu samemu 
nogometu v Ormožu ne pri-
naša nič oz. da nogomet na 
ta način stagnira. Trenerja 
Aleša Jurčeca smo zamenjali 
s starim znancem Dragom 
Posavcem. Glede na skromen 
igralski kader smo najprej 
računali na dve do tri okrepi-
tve, vendar smo skozi ciklus 
treningov ugotovili, da bo to 
premalo in smo v klub pripe-
ljali sedem nogometašev. Naš 
cilj je bilo peto mesto, vendar 
se s tem ni strinjal trener, ki 
si želi borbo za vrh Superlige. 
V klubu temu nismo želeli 
nasprotovati in vsi skupaj 
gremo v boj za najvišjo sto-
pničko. Konkurenca bo izre-
dno huda, ampak verjamem v 
delo trenerja. Ne bo pa nobe-

na tragedija, če nam letos ne 
bo uspelo. Želja vseh nas je, 
da nogomet v Ormožu naredi 
korak naprej in da se vrnemo 
na pota, ki jih je Ormož z igra-
njem v tretji ligi že imel.«

Drago Posavec: »Mislim, 
da si mesto Ormož zasluži 
igranje v tretji ligi, glede na 
infrastrukturo, ki se izboljšu-
je, in na kakovosten domači 
kader, ki ga klub ima. Odigra-
li smo sedem pripravljalnih 
tekem z močnejšimi naspro-
tniki od nas v želji, da vidimo, 
kakšen je napredek igralcev 
in ekipe. Zagotovo bomo 
trd oreh vsem ekipam in vse 
ekipe nas bodo morale spo-
štovati. Jaz sem prepričan, 
da bomo imeli vso podporo 
kluba, fantje pa so odločeni 
iti do konca, kar pomeni do 
najvišjega mesta v Superligi.«

Sodelovanje z 
AS Romo

V Ormožu so pripravili 
tudi nogometni tabor, ki je 
lepo uspel. Veliko truda bodo 
tudi v prihodnje vlagali v 
vzgojo mladih nogometašev. 
Vodenje in organizacijo no-
gometne šole, ki bo delova-
la pod okriljem AS Roma iz 
Rima – Affiliata Scoula Calcio 
Roma, je prevzel Smiljan Ce-
ner.

Zlatko Klemenčič: »Že-
limo močno lastno nogo-

metno šolo, katere cilj je, da 
kasneje kadeti in mladinci za-
igrajo v 2. SNL, starejši dečki 
pa v slovenski ligi. V pripravi 
je pogodba o sodelovanju z 
AS Roma iz Rima. Z znanim 
italijanskim nogometašem 
Brunom Contijem, ki deluje 
v Rimu, bomo podpis pogod-
be opravili v septembru. Od 
sodelovanja si obetamo, da se 
bodo naši trenerji imeli prilo-
žnost šolati v Rimu. Za nagra-
do bomo najperspektivnejše 
mlade nogometaše za kakšen 
teden poslali v nogometni 
tabor v Rimu, kjer bodo iz-
popolnjevali nogometno zna-
nje pod vodstvom vrhunskih 
trenerjev AS Rome. V prime-
ru kakšnega talentiranega 
igralca bo AS Roma imela 
izključno pravico odpeljati 
kakšnega igralca na preizkus 
ali ga vzeti pod svoje okrilje. 
Upamo, da bo teh talentov 
čim več in to je velika spod-
buda za naše mlade nogome-
taše. Do sodelovanja z Italija-
ni pa je prišlo preko našega 
članskega trenerja Draga Po-
savca.«

Drago Posavec: »Lani 
so Italijani sodelovali z NK 
Domžale, letos bodo sodelo-
vali z našim nogometnim klu-
bom. Upam, da bomo iz tega 
sodelovanja odnesli čim več 
bogatih izkušenj, obenem bo 
to sodelovanje v pomoč or-
moški nogometni šoli.«

Sodelovanje tudi z 
romsko skupnostjo

Na pol poti med Ormožem 
in Varaždinom leži romska 
vasica, prepolna mladih. V 
NK Ormož upajo, da bo kdo 
izmed njih v prihodnje tudi 
nogometaš.

Zlatko Klemenčič: »Pre-
ko občine Cestica na Hrva-
škem smo navezali stike z 
romsko skupnostjo v naši bli-
žini. Poskušali bomo tudi iz te 
skupnosti pripeljati kakšnega 
mladega nogometaša. Dogo-
vorili smo se za preizkus, na 
katerega se je prijavilo 15 no-
gometašev, ki bi želeli igrati 
za nas. Lahko se zgodi, da bo 
kakšen za začetek zaigral pri 
naših mlajših selekcijah. Ne 
vidim nobenega razloga, za-
kaj teh fantov ne bi vključili 
v delo kluba in verjamem, da 
jih bo širša skupnost sprejela. 
Če dobimo iz te skupnosti 
dva ali tri nogometaše, smo 
mi svoje delo opravili.«

Neuspešno 
sodelovanje s 
sosedi Središčani

Za razliko od rokometašev 
Ormoža in Velike Nedelje, ki 
vzorno sodelujeta, pa nogo-
metna rivala nikakor ne naj-
deta skupnega jezika.

V soboto, 23. 8., so mlajši 
mladinci Kolesarskega kluba 
Perutnina Ptuj nastopili na 
tradicionalnem kriteriju v 
Šenčurju. Ptujsko ekipo so za-
stopali Luka Kramberger, 
Tim Roškar, Luka Sagadin, 
Jan Medved in Jernej Paj. 
Na zahtevni in deževni dirki 
je v začetku z begom posku-
šal Roškar, a ga glavnina ni 
spustila v daljši beg. Zato pa 
se je z najboljšimi sprinterji 
za kriterijske točke vsak tretji 
krog kosal Sagadin, ki mu je 
ob koncu dirke uspelo zasesti 
končno 5. mesto. Med starej-
šimi mladinci je bil Matej Ška-
far 15.

V nedeljo, 24. 8., so mladi 
kolesarji nastopili na med-
narodni tekmi za 1. Pokal 
Medvod, ki je štela za Pokal 
Alpe Adria. Na 50-kilometrski 

preizkušnji so bili Sagadin, 
Roškar in Kramberger med 
najaktivnejšimi kolesarji na 
dirki, a beg se v več kombi-
nacijah ni izšel. Ko je bilo ja-
sno, da bo prišlo do sprinta 
glavnine, sta Kramberger in 
Roškar pripravila odlično iz-
hodišče za sprint Sagadina, ki 
ga je začel prvi. V zadnjih me-
trih sta ga prehitela dva tek-
movalca, tako da je zasedel še 
vedno zelo dobro 3. mesto. 

V Medvodah so nastopile 
tudi selekcije dečkov, kjer je 
v kategoriji dečkov C največ 
pokazal Miha Muršec, ki je 
na koncu zasedel odlično 4. 
mesto.

Ptujčane čaka naslednja 
dirka na Dolenjskem, Luka 
Sagadin pa se z reprezen-
tanco Slovenije odpravlja na 
mednarodno dirko v Italijo.

tp

Rokometni ekipi starejših 
dečkov (letniki 2000 in mlaj-
ši) in mlajših dečkov (letniki 
2002 in mlajši) Jeruzalem 
Ormoža & V. Nedelje Carre-
re Optyl sta se udeležili dvo-
dnevnega turnirja v Ivančni 
Gorici.

Starejši dečki so po zmagi 
(Radovljica 20:11), remiju 
(Sviš 12:12) in porazu (Trimu 
15:23) osvojili končno 3. me-
sto. Slavila je ekipa iz Treb-
njega. Za starejše dečke so 
zaigrali: Žan Firšt Šeruga, Ti-
len Pfeifer; Uroš Horvat, Tobi 
Torič, Niko Sovič, Aljaž Kosi, 
Teo Šulek, Ivo Belec, Anže 
Notersberg, Gašper Hebar, 
Blaž Zadravec, Aljoša Munda, 
Žan Toplak, Primož Ozmec, 

trenerja Branko Bokša in Ma-
tej Hebar.

Drugič zapored pa so tur-
nir v Ivančni Gorici osvojili 
mlajši dečki. Bronasti z mi-
nulega državnega prvenstva 
mlajših dečkov B so nanizali 
tri zmage: Radovljica 16:7, 
Trimo Trebnje 14:10, Sviš 
18:7. Za zmagovalce turnir-
ja so nastopili: Aleš Zemljič; 
Enej Kovačec, Alen Kosi, Jure 
Lukman, Žiga Borko, Žiga 
Herga Rizman, Gašper Cvet-
ko, Domen Šošter, Maj Voršič, 
trener Davorin Kovačec.

Ormoška vratarja Žan Fir-
št Šeruga in Aleš Zemljič sta 
bila proglašena za naj vratarja 
turnirja.
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Nogometaši Apač so na Zgor-
nji Polskavi v finalu največjega 
članskega amaterskega nogo-
metnega turnirja v Sloveniji »Po-
letni super pokal Kelme 2014« 
šele po enajstmetrovkah prema-
gali ekipo Pragerskega in osvoji-
li 1. mesto. Zmagovalci so ob ve-
likem prehodnem pokalu dobili 
tudi novi komplet dresov blagov-
ne znamke Kelme, ki jih podarja 
generalni sponzor turnirja pod-
jetje Patrick sport iz Ljubljane. 
Tretje mesto je osvojila domača 
ekipa, Zgornja Polskava, ki je v 
malem finalu premagala ekipo 
Vira s 3:0. Peta je bila Spodnja 
Polskava, šeste Makole, sedma 
Oplotnica in osma simpatična 
ekipa NŠ Golgeter Hajdina, ki 
je osvojila tudi pokal za pošte-
no igro. Najboljši strelec je bil 
s štirimi zadetki Denis Rajšp 
(Zgornja Polskava), najboljši vra-
tar je postal Benjamin Valentan 
(Apače), za najboljšega igralca 
turnirja pa je bil izbran Jan Bre-
znik (Pragersko).

Poletni super pokal Kelme 
2014, rezultati:

lestvica skupina A:

1. NK Pragesko – 7 točk, 2. NK 
Zgornja Polskava- 7 točk, 3. NK 
Makole – 1 točka, 4. NŠ Golge-
ter Hajdina – 1 točka.

lestvica skupina B:
1. NK Apače – 7 točk, 2. NK 

Vir – 5 točk, 3. NK Polskava Avt. 
Grobelnik – 2 točki, 4. NK Oplo-
tnica – 1 točka.

Tekma za 7. mesto: Golgeter 
Hajdina – Oplotnica 0:1;

Tekma za 5. mesto: Makole – 
Polskava Avt. Grobelnik 0:3;

Tekma za 3. mesto: Zgornja 
Polskava – Vir 3:0

Tekma za 1. mesto: Apače – 
Pragersko 0:0, 3:1 – po 11-me-
trovkah.

Končni vrstni red:
1. NK Apače
2. NK Pragersko
3. NK Zgornja Polskava
4. NK Vir
5. NK Polskava Avt. Grobelnik
6. NK Makole
7. NK Oplotnica
8. NŠ Golgeter Hajdina
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Zlatko Klemenčič: »S 
Središčem ne moremo najti 
pristnega odnosa oz. sodelo-
vanja. Nekateri mislijo, da je 
sodelovanje to, če odpeljejo 
mimo dogovora pet igralcev. 
Zame to ni sodelovanje. Želi-
mo si sodelovati z vsemi klubi, 
vendar to mora biti odkrit in 
pošten način sodelovanja, kjer 
se bomo najprej dogovarjali 
ter potem prešli k dejanjem in 
ne ravno nasprotno. V takšen 
način sodelovanja kot predse-
dnik kluba ne bom pristal.«

Izgradnja 
pomožnega igrišča 
pri koncu

NK Ormož se bo počasi ve-
selil pomembne pridobitve.

Zlatko Klemenčič: »Žal 
je izvajalcem del v zadnjem 
mesecu nagajalo vreme, 
tako da za konec izgradnje 
pomožnega igrišča manjka-
jo le še nekatera zaključna 
dela. V roku 14 dni upamo, 
da pride do tehničnega pre-
vzema igrišča in počasi do 
prve uporabe igrišča. 

V prihodnje računamo 
tudi na razsvetljavo na po-
možnem igrišču, ki je izre-
dno pomembna za treninge 
članske ekipe, v kateri je 
ogromno študentov. V drugi 
in tretji fazi je predvidena 
gradnja slačilnic in tribune. 
To pa je tisto, kar nam še 
manjka. Dela naj bi se priče-
la po dogovoru z županom v 
letu 2015.«

Uroš Krstič

Nogomet � NK Ormož Carrera Optyl

Dovolj životarjenja na 9. in 10. mestu

Kolesarstvo � KK PP

Uspešen vikend
Rokomet � Mlajše selekcije

Starejši dečki tretji, 
mlajši dečki prvi v 
Ivančni Gorici

Nogomet � Summer festival

Apačam prestižna lovorika

Drago Posavec, trener NK Ormož: »Mesto Ormož si zasluži 3. ligo.«

Foto: Marjan Kelner

Luka Sagadin (KK PP, desno) na tretji stopnički dirke v Medvodah.

Mlajši dečki Jeruzalem Ormoža & V. Nedelje Carrere Optyl

Prejemniki priznanj na turnirju v Zgornji Polskavi



Na osrednji prireditvi ob ob-

činskem prazniku, ki je poteka-

la v završki kulturni dvorani, 

so podelili najvišja občinska 

priznanja. Prejeli so jih Stanko 

Ivančič za delo na področju 

humanitarnih dejavnosti, Ko-

njeniški klub Borl za dolgo-

letno delovanje na področju 

konjereje, konjeniškega športa, 

dela z mladimi in sodelovanja 

na različnih prireditvah, ter 

Anton Gavez, član občinske 

organizacije Rdečega križa za 

60-krat darovano kri. Slavno-

stna govornika na prireditvi sta 

bila podžupanja Marta Bosilj in 

podžupan Janko Lorbek, do-

mačini in učenci osnovne šole 

pa so poskrbeli tudi za zanimiv 

kulturni program.

»20 let delovanja občine je 
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Juršinci � 20. občinski praznik

»Tukaj se rojevajo veliki ljudje«
Nedavno je dvorana Kulturnega centra Juršinci bila skoraj premajhna. V okviru 20. občinskega praznika 
je namreč potekala osrednja občinska proslava, ki ji je prisostvovala množica domačinov. Slavnostni go-
vornik je bil župan občine Juršinci Alojz Kaučič. Vrhunec svečane prireditve pa je bila podelitev občinskih 
priznanj in odlikovanj, ki so jih letos namenili osmim zaslužnim občanom.

Na svečani prireditvi je žu-

pan Kaučič v slavnostnem go-

voru nanizal nekaj pomemb-

nih dosežkov in pridobitev v 

zadnjem času ter izpostavil 

kakovostno življenje občanov 

in občank v domači občini. 

»Moramo biti zadovoljni, da 

imamo preurejen zdravstveni 

dom – da imamo zdravnika, 

lekarno, razširjeno trgovino 

in da se neke stvari premikajo 

tudi na tem, da pridemo do 

kakšnega novega delovnega 

mesta. Ne smemo pozabiti na 

vrtec, šolo, cerkev in na dom 

za ostarele ter na naše vasi, 

katerih infrastrukturo bomo 
razvijali tako, da bodo naši lju-
dje tam z veseljem živeli in ne 
bodo razmišljali o tem, da bodo 
odšli.« Župan Kaučič je opozo-
ril na gospodarsko krizo drža-
ve, ki občinam posledično reže 
vedno tanjši kos kruha. Sicer pa 
je še dejal: »Tukaj so se rojevali 
in se rojevajo veliki in sposobni 
ljudje. Vendar jim je treba dati 
priložnost. Ne smemo dovoliti, 
da nam sposobni mladi ljudje 
odhajajo, ko bodo doštudirali. 
To je najslabše, kar se nam lah-
ko zgodi.«

Svečano prireditev, prire-
jeno v čast 20 let občine Jur-
šinci, so popestrili z bogatim 
kulturnim programom, ki so 
ga izvedli otroci in učenci OŠ 
Juršinci, Ljudske pevke in me-
šana mladinska pevska skupi-
na Vokalis. Slovesnost pa sta s 
svojim obiskom počastila tudi 
častna občana – Dejan Zavec in 
Ludvik Toplak.

Vrhunec prireditve je bila 
podelitev občinskih priznanj, 
ki so jih namenili osmim za-

služnim občanom. Priznanje 
občinskega sveta je za aktiv-
no delo v Društvu gospodinj 
Marta Juršinci prejela Marija 
Simonič. Plaketo občine so pre-
jeli: Rudi Slaček za zasluge pri 
vseh projektih Društva rojaka 
Janeza Puha, Čebelarsko dru-
štvo Juršinci za 10-letno aktiv-
no delovanje, Kmetija Toplak 
in Kmetija Roškar za uspešno 
kmetovanje ter za 71-krat daro-
vano kri Franc Ratek. Zahvalo 
občine pa sta prejela Janez Fur-
man (za zasluge pri delu Civil-
ne zaščite) in Darko Bogša (za 
dolgoletno uspešno vodenje 
KUD dr. Anton Slodnjak Jur-
šinci).

Sicer pa so na slovesnosti 
podelili tudi pokale za najbolj-
še športne in gasilske dosežke 
iz tekmovanj, ki so se zvrstili v 
okviru občinskega praznika. Po 
uradnem delu je sledilo odpr-
tje razstave Društva gospodinj 
Marta Juršinci in slikarske raz-
stave Klementine Erhatič ter 

družabno srečanje občanov.
Monika Levanič

Foto: ML

20 pomladi občine Juršinci so obeležili s svečano prireditvijo, ki je vrhunec dosegla s podelitvijo 
občinskih priznanj. Letos so priznanja namenili osmim zaslužnim občanom.

Zavrč � 18. občinski praznik

Dve desetletji uspešnega dela
V občini Zavrč ob prazniku Marijinega vnebovzetja tradicionalno potekajo prireditve ob občinskem prazni-
ku. Letošnje občinsko praznovanje je bilo že 18. po vrsti, občina Zavrč pa letos zaznamuje 20 let samostoj-
nega delovanja.

Foto: Rado Škrjanec

Vodstvo občine Zavrč v družbi občinskih nagrajencev

Predsednik sveta ČS Spuhlja 
Franc Bolcar delo v zadnjih 
štirih letih, ko je vodil svet, 
ocenjuje kot zadovoljivo. »Po-
trebna so bila velika odrekanja, 
vendar če želiš svoji skupnosti 
dobro, narediš to z veseljem«, 
pove. Letos nekih posebnih 
investicij niso izvajali, objekte 
v svoji lasti oz. upravljanju, več-
namensko dvorano in športni 
park, so racionalno vzdrževali. 
Upravljanje Športnega parka 
Spuhlja so predali ŠD Spuhlja. 
Športni park je zaseden skoraj 
vsak konec tedna, včasih tudi 

med tednom, prostih termi-
nov skorajda ni. Bolj je zaseden 
poleti, saj je okolje primerno 
za piknike in razna druženja na 
prostem, ki pa občasno zmoti-
jo bližnje krajane. Na območju 
Športnega parka načrtujejo še 
ureditev igrišča z umetno tra-
vo in otroško igrišče z igrali za 
najmlajše. Zadovoljivo je zase-
dena tudi večnamenska dvo-
rana, ki jo upravlja ČS Spuhlja.

Po odškodninski pogodbi 
za CERO Gajke je bilo na ob-
močju ČS Spuhlja v zadnjih 
letih izvedenih več investicij 

v skupni vrednosti 1.346.696 
evrov. V letu 2010 je bila zgra-
jena kanalizacija na območju 
ČSOD Štrk Spuhlja. Investicija 
v Športni park Spuhlja je stala 
841.330 evrov, pri čemer je del 
sredstev za izgradnjo igrišča 
za odbojko na mivki delno fi-
nancirala Fundacija za šport. 
V letu 2011 so položili kable in 
zamenjali azbestne vodovodne 
cevi na območju Spuhlje. Za 
to je bilo porabljenih 145.046 
evrov. Preplastitev javnih poti 
je stala 108.278 evrov, položi-
tev infrastrukturnih vodov v 

zemljo pa 160.820 evrov. Letna 
renta iz odškodninske pogod-
be za ČS znaša 1.900 evrov, iz 
tega naslova je v zadnjih štirih 

letih prejela 31.543 evrov.

Nujno potreben 
pločnik še čakajo

Največji problem, ki ga že 
dlje časa izpostavljajo, je iz-
gradnja pločnika in kolesarske 
poti na regionalni cesti Spu-
hlja–Ptuj, saj so razmere na tej 
cesti resnično katastrofalne. 
Ogrožena so življenja kraja-

nov in vseh, ki uporabljajo to 
cesto, zlasti še kolesarjev. Stiči-
šče križišča pri okrepčevalnici 
Majda dnevno prevozi več kot 
18.000 vozil, od tega okrog 
800 tovornih vozil, opozarja 
Bolcar. Želijo pa si tudi pove-
zave, kolesarske steze in peš 
poti od naselja Zabovci do 
Spuhlje v dolžini 420 metrov. 
S tem bi izboljšali povezavo z 
občino Markovci in Ptujem oz. 
izboljšali prometno varnost 
peščev in kolesarjev ob kroni 

Ptujskega jezera.
MG

Ptuj � Pred osmim krajevnim praznikom ČS Spuhlja

Pridobili številne infrastrukturne objekte
Najmanjša in najmlajša ČS v MO Ptuj, ČS Spuhlja, nastala je na podlagi odškodninske pogodbe za CERO Gajke, praznuje v soboto, 30. avgusta, 8. krajevni praznik. 
Slovesnost bo potekala pred večnamensko dvorano. Krajane bosta nagovorila predsednik sveta ČS Spuhlja Franc Bolcar in župan MO Ptuj Štefan Čelan. Najzaslu-
žnejšim krajanom bodo za izstopajoče dosežke podelili priznanja četrtne skupnosti, po vaških igrah pa se bodo tudi skupaj poveselili.

Foto: Črtomir Goznik

Franc Bolcar, predsednik sveta 
ČS Spuhlja

prineslo napredek na številnih 

področjih. Septembra 1997 

smo odprli vrata novi šolski 

zgradbi. V dveh desetletjih sa-

mostojne občine smo pridobili 

pitno vodo v vsako gospodinj-

stvo, razširili telefonijo, moder-

nizirali ceste, zagotovili javne 

prevoze otrok v šolo, prenovili 

kulturno dvorano, uredili par-

kirišče, razsvetljavo in poslo-

vilni prostor na pokopališču. 

Imamo nov trgovski center, 

novo občinsko zgradbo in ure-

jeno nogometno igrišče. Ob-

novili smo gasilski dom, dobili 

prve metre pločnikov, javno 

razsvetljavo, prehode za pešce, 

zgradili nekaj kanalizacije, kro-

žišče … Upam si trditi, da so do-

sežki v 20 letih obstoja občine 

vidni in spodbudni. Realizirali 

smo veliko zastavljenih ciljev 

in ustvarili dobre temelje za 

nadaljnji obstoj in razvoj obči-

ne,« je o najvidnejših rezultatih 

dela občine v minulih dveh de-

setletjih povedala podžupanja 

Bosiljeva. Podžupan Lorbek je 

del svojega nagovora med dru-

gim usmeril v prihodnost: »Le-

tos bo izvedena modernizacija 

javne poti Goričak–Petrovič. 

V sklepni fazi je izdelava dol-

go pričakovanega občinskega 

prostorskega načrta. S projek-

tom Kulturni dom Zavrč – hiša 

festivala jabolk smo se prijavili 

za sofinancerska evropska in 

državna sredstva. Po večletnih 

prizadevanjih Telekom Slove-

nije na območju naše občine 

izvaja dela na področju poso-

dobitve telekomunikacijskih 

storitev. Sicer pa – potreb in že-

lja je veliko, razumeti moramo, 

da obstajajo določene finančne 

in druge omejitve.«

3,6 kilometra 
novega asfalta

Na avgustovski praznični 
dan so se v Zavrču veselili tudi 
nove pridobitve. Namenu so 
namreč predali modernizirano 
cestno infrastrukturo v skupni 
dolžini 3,6 kilometra. Gre za tri 
cestne odseke: lokalno cesto 
Pestike–Belski Vrh ter javni 
poti Gorenjski Vrh–Šentjanž in 
Gorenjski Vrh–Felfar. Slovesni 
otvoritveni dogodek je potekal 
v Gorenjskem Vrhu. »Nova pri-
dobitev bo nedvomno veliko 
prispevala k razvoju teh krajev 
in k večji varnosti v prometu«, 
je poudaril osrednji govornik 
na slovesnosti završki župan 
Miran Vuk, ki je domačinom 
tudi zaželel varno vožnjo in da 
bi novozgrajena cesta dobro 
služila namenu. Simbolični 
prerez vrvice, s katerim je bila 
cesta uradno odprta, so opravi-
li župan Miran Vuk ter domači-
na Jožef Kokot in Karl Žnidarič. 
Novo pridobitev je blagoslovil 
završki farni župnik Jože Pasič-
njek, nekaj besed je zbranim 
namenil tudi završki podžupan 
Janko Lorbek.

Mojca Zemljarič
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Na pragu novega šol-

skega leta raste vznemir-

jenost vseh, ki začenjajo 

novo učno leto. Množice 

učencev, dijakov, učiteljev 

se bodo spet zgrinjale v 

hrame učenosti in v med-

sebojnem duhovnem doti-

ku skupaj rasle in segale 

po novih znanjih, spozna-

njih … 

Za učitelja, med kateri-

mi je bil dolga leta tudi naš 

pokojni Albin Lugarič, je 

vsako novo šolsko leto po-

seben izziv. V šole dobimo 

mlade duše, ki jim je treba 

veliko povedati, jih s svo-

jim zgledom in zagnano-

stjo pridobiti, učiti, vzgaja-

ti v humanem duhu. Prav 

to je bilo vodilo profesorja 

likovne umetnosti Albina 

Lugariča, ki je 25 let opra-

vljal to odgovorno poslan-

stvo na ptujski gimnaziji. 

Dijaki in profesorji smo 

zajemali umetnost iz nje-

govega neusahljivega vira 

in se iz nje učili ljubezni, 

resnice, žalosti, veselja, 

lepote in idiličnosti naše 

bližnje in daljnje okolice, 

še zlasti njemu tako ljube-

ga Ptuja in zgovornih ha-

loških gričev. Svoje bogato 

notranje življenje je pre-

lival na slikarsko platno 

in z njim polnil in bogatil 

mladi rod ter ga navduše-

val za estetiko, za lepo.

Mnogi sedanji gimnazij-

ski učitelji se ga spominja-

mo že iz svojih gimnazij-

skih klopi. Njegove ure so 

bile nekaj posebnega. Pre-

daval je umirjeno, skoraj 

zamaknjeno in čutili smo, 

da je popolnoma predan 

umetnosti. Dobro se je za-

vedal, da imata umetnost 

in estetika tudi vzgojno 

funkcijo – človeka lahko 

oplemenitita in kultivirata 

– in to je profesorju Luga-

riču tudi uspevalo, uspelo 

doseči. Verjel je v nadarje-

nost, zmogljivost, ustvar-

jalnost mladih generacij 

in jim pomagal na poti do 

višje izobrazbe in vstopa v 

razvitejšo družbo.

Kot član učiteljskega 

zbora pa nas je naš Bin-

či, kot smo mu radi rekli, 

navduševal s svojo duho-

vitostjo, kritičnostjo in 

darežljivostjo. Zelo rad je 

podaril svoje akvarele, ki 

krasijo naše domove in 

bodo za vedno spominjali 

na preminulega prijatelja 

in sodelavca, njegov duh, 

človeška veličina, razgle-

danost, strpnost, humor-

nost pa so popotnica na 

naših vsakdanjih poteh.
Kolektiv Gimnazije Ptuj

In memoriam

V besedilu članka »Se odpad-
kov zbere več, ker je cena odvi-
sna od količine?«, avtorice Mojce 
Zemljarič, 22. avgusta 2014, ob-
javljenem v tiskani (na strani 3) 
izdaji Štajerskega Tednika, smo 
zasledili navedbe, s katerimi so 
bile prizadete pravice oz. inte-
res Javnih služb Ptuj, d.o.o.. Ne-
katere navedbe oz. subjektivni 
zaključki avtorice dajejo javnosti 
izkrivljen pogled na izvajanje de-
javnosti v podjetju in na sistem 
obračuna storitev ravnanja z od-
padki, zato terjajo prikaz drugih 
dejstev in okoliščin, ki navedbe v 
objavljenem besedilu dopolnjuje-
jo in bralcu pomagajo pri obliko-
vanju objektivne predstave. Skla-
dno z določili Zakona o medijih 
zahtevamo objavo v naslednji 
številki Štajerskega Tednika.

Nepravilna je navedba, da ob-
vezne GJS ravnanja z odpadki na 
Spodnje Podravju opravlja podje-
tje Saubermacher Slovenija. 

Avtorica v članku prav tako na-
pačno navaja, da se je pojasnilo 
izvajalcev glede metode obraču-
na cen spremenilo. Avtorica bral-
cu ne pojasni, da so storitve GJS 
ravnanja z odpadki sestavljene 
iz treh dejavnosti – zbiranja od-
padkov, obdelave teh in njihove 
končne odstranitve. Trditev, da 
bo cena obdelave in odlaganja 
odpadkov odvisna od količine 
zbranih (teže) ostanka mešanih 
komunalnih odpadkov je pra-
vilna, vendar velja zgolj za tisti 
del cene, ki se nanaša na ti dve 
dejavnosti. Avtorica pojasnilo ne-
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»Se odpadkov zbere več, ker je 
cena odvisna od količine?« (2)

Občina Juršinci je kot vse slo-
venske občine dolžna spoštovati 
določila v letu 2003 uveljavljene-
ga Zakona o dostopu do informa-
cij javnega značaja /ZDJZ/. Sle-
dnji v 10. členu določa, da mora-
jo zavezanci, torej tudi občine, na 
svetovnem spletu v katalogu in-
formacij javnega značaja objaviti 
informacije o svoji dejavnosti ter 
upravnih in drugih storitvah. Obči-

na Juršinci je tako zavezana, da v 
svetovni splet posreduje podatke 
o svojih storitvah, ki obsegajo naj-
manj: pogoje, ki jih morajo osebe 
izpolnjevati, da lahko zahtevajo 
posamezno storitev; krajevno pri-
stojnost oz. območje, na katerem 
ali za katerega se izvaja storitev; 
podatke o dostopnosti občinskih 
organov; način, na katerega se 
lahko zahteva posamezna sto-

ritev, vključno s povezavo na 
elektronsko dostopen obrazec 
za vlogo; navedbo predpisov, ki 
predstavljajo pravno podlago oz. 
izvedbo storitve; predviden rok za 
odločitev organa itn. V skladu z 
navedeno zavezo iz Zakona o do-
stopu do informacij javnega zna-
čaja /ZDIJZ/ se je župan Občine 
Juršinci z občinsko upravo odločil 
za strokovno pomoč sodelavcev 

Inštituta za lokalno samoupravo 
Maribor pri izpolnitvi zakonske 
obveze in pripravi vzorcev vlog s 
katerimi se lahko občanke in ob-
čani Občine Juršinci obračajo na 
občino v vseh tistih primerih, ko 
občinski organi odločajo o njiho-
vih pravicah, obveznostih in prav-
nih koristih. Na tem mestu mora-
mo opomniti, da je upravnih in 
drugih storitev, ki jih Občina Jur-
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»Spet hoče nekdo nekaj zaslužiti!« (2)

šinci zagotavlja svojim občankam 
in občanom je preko štirideset.

Ob zavedanju, da večina, 
predvsem starejših prebivalcev 
v Občini Juršinci ne uporablja in-
terneta, se je župan Občine Jur-
šinci skupaj z občinsko upravo 
odločil, da se opisi vseh storitev 
Občine Juršinci za občanke in ob-
čane skupaj z vzorci vlog izdajo v 
tiskani obliki in da se vsakemu 
gospodinjstvu v Občini Juršinci 
nameni en izvod priročnika. S 
tem je Občina Juršinci zagotovila 
enako dostopnost do pregleda 
storitev občine vsem svojim pre-
bivalcem. Tako je Občina Juršinci 

pa je postala ena prvih občin v 
Sloveniji, ki je celovito in strokov-
no uredila opis in pregled storitev 
občine v skladu z določili zakona. 
Ob tem velja opomniti, da je Ob-
čina Juršinci za tisk enega izvoda 
priročnika na 110 straneh name-
nila 2,40 EUR brez DDV, kar je 
dejansko toliko kot znašata npr. 
dve številki Štajerskega tednika.«

 Lep pozdrav,
doc. dr. Boštjan Brezovnik, 

direktor
Inštitut za lokalno samoupra-
vo in javna naročila Maribor

Odgovor na navedbe v članku 
novinarja Jožeta Šmigoca 'Kdo 
bo vse to plačal? - Kako racio-
nalno je bilo poletno varstvo v 
vrtcu' in njegovega komentarja 
'O manjvrednih Haložanih', ob-
javljena na 7. strani Štajerskega 
tednika z dne 22.8.2014

Odgovor na članek podajam 
kot starš otroka, vključenega v 
enoto vrtca v Leskovcu. 

V članku je avtor predvsem 
podal svoje mnenje o delovanju 
enot videmskega vrtca v leto-
šnjem poletju, navaja nepravilna 
dejstva in podatke ter je nasploh 
neobjektiven. Vsaj po mojem pre-
pričanju takšen zapis ne ustreza 
kriteriju informativnega novinar-
skega članka v časopisu, kot je 
Štajerski tednik.

V začetku novinar ponižuje 
občinske svetnike (»… strokovno 
mnenje tam redkokdaj kaj ve-
lja, pač pa prevladujeta moč in 
pamet lokalne amaterske politi-
ke…«). Nato napačno navede čas 
sprejema sklepa občinskega sve-
ta o soglasju k združevanju otrok 

iz vseh treh enot vrtca Videm. To 
ni bilo jeseni 2013 ampak 18. ju-
nija 2013, ko spomina na poletje 
2013 še ni moglo biti. Številke o 
malem številu otrok se nanašajo 
na tiste, katere so peljali star-
ši v vrtec na Videm, ko zunanji 
enoti nista delovali, in je zaradi 
tega večina otrok bila doma oz. 
v drugem varstvu (v času poči-
tnic med šolskim letom), ko so v 
Leskovcu preurejali prostore za 
dodatni oddelek vrtca).

Vira podatkov, navedenih v 
preglednici o prisotnosti otrok 
med 14.7. in 12.8. v enotah vrtca 
Videm, avtor članka ne navaja in 
za Leskovec kot starš, ki je otro-
ka zjutraj vozil v vrtec, vem, da 
ne ustrezajo dejanskemu stanju. 
Iz vidika financiranja oskrbe v 
vrtcu to število niti ni pomembno, 
saj za varstvo plačujejo starši in 
občina glede na vpisane otroke, 
za vse mesece v letu enako. V 
primeru odsotnosti se odštejejo 
le materialni stroški hrane (za 
otroke v vrtcu 1,60 EUR/dan). 
Po številu vpisanih otrok sta obe 

zunanji enoti vrtca v okviru nor-
mativov za delovanje dveh oddel-
kov oz. skupin v vsaki enoti. Prav 
tako je v občini Videm strošek 
oskrbe v vrtcu, katero plačujejo 
starši in občina, v slovenskem 
povprečju in ti stroški zajemajo 
vse z normativom določene ma-
terialne in nematerialne stroške 
delovanja programov v vrtcih. 

Za konec članka je novinar še 
podal predlog za organiziranje 
prevoza otrok iz Sel in Leskovca 
na Videm ter da bodo nazadnje 
(zanj očitno nepotrebno) delova-
nje zunanjih enot vrtca plačevali 
videmski občani. Niti besede na 
primer ne nameni nepravilnemu 
zaračunavanju in izplačevanju 
malic zaposlenim v celotnem 
javnem zavodu, katerega del je 
vrtec (o čemer je prav tako bil v 
Štajerskem tedniku objavljen čla-
nek) ter se v zvezi s tem vprašal, 
kdo to plačuje in v čigar škodo.

Starši smo že jeseni 2013, ko 
smo na skupnem roditeljskem 
sestanku vrtca na Vidmu bili se-
znanjeni o nameravanem zaprtju 

Prejeli smo

Ne manjvredni Haložani, še kaj več
enote v Leskovcu med počitnica-
mi, izrazili nestrinjanje s tem in 
zahtevali sestanek z vodstvom 
vrtca in Osnovne šole Videm, v 
okviru katere deluje vrtec. Ker so 
se temu izmikali, smo maja 2014 
preko Krajevne skupnosti Lesko-
vec sklicali razširjeni sestanek 
staršev otrok z vodstvoma šole in 
občine ter občinskimi svetniki iz 
Leskovca. Takratna ravnateljica 
osnovne šole Videm se sestanka 
sama ni udeležila, pomočnica, 
katera je tudi vodja vrtca, se je za 
zaprtje enote zavzemala, vendar 
za konkretne finančne razloge in 
posledicah zaprtja je povedala, 
da jih ne pozna. 

Posledica tega sestanka je 
bil sklic izredne seje občinske-
ga sveta o tem in pobudnikom 

zanjo se kot starš ponovno za-
hvaljujem. Izračun finančnih po-
sledic 1-mesečnega delovanja 
zunanjih enot vrtca med sredino 
julija in sredino avgusta so ob-
činski svetniki dobili kot gradivo 
za sejo, zapisan je bil na treh 
straneh, brez naziva ustanove 
pripravljavca ter navedbe in pod-
pisa odgovorne osebe. Strošek 
je bil prikazan v višini 13.223 
EUR, od tega 10.899 EUR za 6,5 
dodatnih delavcev.

Ta izračun svetnikov ni prepri-
čal, saj pretekla leta iz tega razlo-
ga šola ni dodatno zaposlovala. 
Predvsem smo starši in občinski 
svetniki v zaprtju enot videli ne-
pripravljenost vodstva šole in 
vrtca organizirati varstvo otrok 
na način, da ostaneta med poči-

tnicami odprti tudi zunanji enoti 
vrtca. Namreč med celotnimi 
počitnicami se zaradi manj otrok 
število oddelkov prepolovi in s 
tem tudi potrebni delavci, kar bi 
moralo omogočiti tudi izkorišča-
nje dopustov zaposlenim.

Strošek plačila vrtca se ne 
staršem in ne občini zaradi za-
prtja enot ne bo zmanjšal. Edino 
staršem se bodo povzročili doda-
tni stroški s prevozom ter izguba 
časa in organizacija dviga otrok. 
V primeru zaprtja enote v Leskov-
cu bi večina staršev uveljavljala 
rezervacijo, kar pa bi bil dodaten 
strošek za občino, saj se v tem 
primeru plačilo staršev zmanjša 
za polovico in razliko plačuje ob-
čina.

Ida Vindiš Belšak

pravilno razširja še na dejavnost 
zbiranja odpadkov, ki pa je v ve-
liki meri, kakor je že pojasnjeno 
v članku, odvisna od skupnega 
volumna. Naveden model izraču-
na je predpisan z Uredbo o me-
todologiji cen teh storitev in nanj 
izvajalci nimajo vpliva. 

Za avtorico je presenetljiv 
podatek o količini (teži) skupno 
zbranih odpadkov, ki pa glede 
na dejstvo, da so med podatki 
zajeti izključno meseci, ko se 
zbere glavnina letnih količin bi-
ološko razgradljivih odpadkov, 
odvoz pa se vrši dvakrat bolj 
pogosto, ni prav nič presenetljiv. 
Nadalje je v članku najprej nave-
deno, da se obravnava podatek 

o skupni količini vseh odpadkov 
(19.385 oz. 19.360 ton letno), 
sledi pa navedba, da gre za me-
šane komunalne odpadke, kar je 
najverjetneje posledica nepozna-
vanja obravnavanega področja. 
Natančna analiza podatkov, ki 
vključuje tudi podatke preteklih 
let in ne zgolj nekaj mesecev, po-
kaže, da se bi ob predpostavki, 
da je trend zbranih BIO odpad-
kov enak preteklim letom, v letu 
2014 zbralo 19.951 ton vseh 
odpadkov. 

Graf, ki prikazuje trend zbranih 
količin BIO odpadkov, namreč ni 
linearen. Čeprav je za insinuaci-
je, ki se želijo doseči s člankom, 
bolj primeren, pa je ta sledeč:

Direktor družbe Javne službe Ptuj
Alen Hodnik
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Ob sprejemu sklepa me-

stnega sveta, da je prva pre-

jemnica tega visokega občin-

skega priznanja, je obsedela 

in začela razmišljati o svojem 

delu v skupnosti, kaj je takega 

naredila, da si ga je zaslužila, 

kaj je tisto, kar na področju 

njenega prostovoljnega in hu-

manitarnega dela ter dela v 

korist razvoja Ptuja izstopa oz. 

izstopa iz njenega normalne-

ga dela, ki se mu razdaja tudi 

po upokojitvi. Je to Vičavska 

pot, ki jo je urejala preko Soro-

ševe fondacije, so to prizade-

vanja za razvoj ČS Panorama? 

Krajani ji priznavajo, da so v 

sedanji sestavi sveta naredili 

veliko več kot v prejšnjih se-

stavah. Je to mentorsko delo v 

ekipah prve pomoči CZ, delo 

v MO RK Ptuj, vso drugo preo-

stalo prostovoljno in humani-

tarno delo? Verjetno, če so ga 

prepoznavali tudi v organih 

MO Ptuj.

V MO Ptuj je veliko upoko-

jencev, dejavnih, kot je Roza-

lija Ojsteršek, pa malo. Kaj je 

tisto, kar jo navdihuje, da svo-

je znanje in izkušnje še vedno 

želi deliti z drugimi, jih oboga-

titi z znanji, ki jih doslej niso 

imeli, ali pa jim pomagati iz 

stiske? „Usoda mi je namenila 

drugačno življenje, kot naj bi 

ga sicer imela. To praznino 

moram z nečim izpopolnjeva-

ti. Odločila sem se, da bom to, 

kar sem vedno čutila do ljudi, 

še poglobila, da bom še bolj 

natančno spremljala, kaj se z 

ljudmi v slovenski družbi da-

nes dogaja. Ta čut, ki ga nosim 

v sebi, je verjetno prirojen, 

nekoliko pa pridobljen tudi 

s poklicno dejavnostjo, vodi 

me do ljudi, ki me potrebuje-

jo. Hvaležnost v njihovih očeh 

je tisto, kar me navdihuje, da 

pri delu za ljudi, ki potrebuje-

jo pomoč, še vztrajam, četudi 

me bolezen včasih že onemo-

goča. Ko sem bila še delovno 

aktivna, sem bila pogosto de-

ležna različnih pritiskov, pod-

tikanj, danes bi temu rekli mo-

bing. Vsemu temu se takrat 

nisem hotela zoperstavljati in 

zahtevati tisto, kar mi je pri-

padalo. Vse to skušam sedaj s 

svojim delom doseči pri tistih, 

ki jim pomagam, da ohrani-

jo dostojanstvo, samozavest. 

Skušam jim dopovedati, da 

je človek človek ne glede na 

socialni položaj, da se mora-

jo postaviti zase, ne dovoliti, 

da jih razčlovečijo, kot se to 

v naši družbi pogosto dogaja, 

ker je vse podrejeno kapitalu 

in znova kapitalu.“

Rozalija Ojsteršek je tudi 

podpredsednica TD Ptuj, no-

silka dveh odmevnih razstav, 

velikonočne in božične, kjer 

si skupaj z drugimi člani in v 

sodelovanju z drugimi dru-

štvi in šolami prizadeva, da bi 

ohranili slovensko dediščino 

na področju prehrane, kul-

ture, šeg, navad in običajev. 

Obe odmevata v širšem slo-

venskem prostoru, s tem pa 

pomembno prispevata k širši 

promociji Ptuja in okolice ter 

bogatenju njegove turistične 

ponudbe. Ptujska dogajanja, 

predvsem festivali, pa mesto 

umeščajo tudi med pomemb-

ne organizatorje festivalskega 

dogajanja v evropskem pro-

storu. Mesto bi po njenem 

prepričanju moralo še več 

narediti na razvoju nočitve-

nih zmogljivosti, predvsem 

pa dati večji poudarek razvoju 

manjših družinskih hotelov. 

Z njimi bi mesto zagotovo 

drugače zadihalo. Ponudbo 

starega mestnega jedra bi mo-

rali obogatiti s kulinarično 

ponudbo, ki jo sicer občudu-

jemo na vsakoletni razstavi 

Dobrote slovenskih kmetij, 

do potrošnikov pa še vedno 

ne pride, in ponudbo vseh 

vrst glasbe, ki bi morala biti 

stalnica mestnega dogajanja 

ob petkih in sobotah. V ČS Pa-

norama pa si želi uresničiti še 

projekt postavitve brvi z Viča-

vske poti na Gunžerjev otok, 

da bi se Vičavska pot v celoti 

uredila kot sprehajalna pot, 

po kateri bi se bilo varno spre-

hajati. Ptuj premalo izkorišča 

svojo lego ob reki Dravi, ima 

sicer Ptujsko jezero in prista-

nišče Ranca, kjer bi bilo treba 

postaviti male bivalne enote v 

stilu mostiščarjev, da bi na to 

območje prihajalo še več obi-

skovalcev kot doslej.
MG

Ptuj � Pogovor z Rozalijo Ojsteršek, prvo zaslužno občanko MO Ptuj

Vsak lahko bogati sebe in druge
Najvišje priznanje za leto 2014 v MO Ptuj – zaslužna občanka – je prejela Rozalija Ojsteršek. Postala je prva občanka MO Ptuj s tem priznanjem. Letos v MO Ptuj 
niso razglasili častnega občana, ki je sicer uradno najvišje občinsko priznanje, prvič pa so podelili priznanje zaslužni občan. Rozalija pove, da ji to priznanje po-
meni zelo veliko. To je velika čast in veliko zadovoljstvo, predvsem pa, da so opazili njeno prostovoljno in humanitarno delo. Leta 2011 je bila proglašena za naj 
prostovoljko MO Ptuj, leta 2012 pa se je uvrstila med 50 najuspešnejših Slovenk. Rozalija je prepričana, da ima vsak človek danosti, ki jih lahko deli z drugimi, s 
tem pa bogati sebe in druge.

Foto: Črtomir Goznik

Rozalija Ojsteršek, prva prejemnica priznanja zaslužna občanka MO Ptuj
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Socialni oskrbovalec
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V zadnjih letih je makolska 

osnovna šola beležila padec 

števila otrok, letos je dosegla 

najnižji vpis. Prag osnovne 

šole bo prestopilo le deset pr-

vošolčkov, v drugem razredu 

pa bo 11 učencev. Skupno to-

rej 21, to število pa ni dovolj za 

razpis posameznih oddelkov, 

je pojasnila ravnateljica. »Pred-

stojnica območnega zavoda za 

šolstvo je dejala, da so v kom-

biniranih oddelkih čudovite 

možnosti za sodobnejše obli-

ke poučevanja. Če drugošolec 

že pozna številke, lahko uči 

mlajšega. Verjetno si bomo 

tudi naročili brezplačno sve-

tovanje zavoda za šolstvo,« je 

dejala Samasturjeva. Tako se 

bo letos na makolski osnovni 

šoli izobraževalo 146 otrok, že 

naslednje šolsko leto pa naj bi 

se to število povečalo. Zapo-

sleni namreč pričakujejo vpis 

27 prvošolčkov. »Sedaj bo kri-

zno obdobje petih, šestih let, 

saj so generacije do petega ra-

zreda manjše, štejejo od 13 do 

14 učencev. Njihovo število pa 

se bo poznalo tudi na učni ob-

veznosti strokovnih delavcev, 

ki bo v prihodnjih letih 90-od-

stotna,« je dejala Samasturjeva. 

Zmanjšalo se je tudi število za-

poslenih. V letošnjem šolskem 

letu bo poučevalo 14 učiteljev 

in po besedah ravnateljice 

jih tako malo še ni bilo. Med 

nalogami zaposlenih bo tako 

narediti šolo prepoznavno. 

»Da se bodo tisti, ki kolebajo 

med šolskimi okoliši, odločili 

za makolsko osnovno šolo,« je 

dejala ravnateljica, ki meni, da 

je prednost OŠ Makole pred 

večjimi šolami odnos med 

učenci in učitelji.

Poklic učitelja je 
poslanstvo in ne 
zgolj služba

Po 18 letih ravnateljevanja 

Jožice Kaučič je 20. avgusta 

ravnateljski stolček v Osnovni 

šoli Anice Černejeve Makole 

zasedla profesorica zgodo-

vine in geografije Silvestra 

Samastur, ki se je na makol-

ski šoli zaposlila pred 23 leti. 

Občinski svet je Samasturjevo 

prepoznal kot najprimernejšo 

kandidatko. Na njihovo od-

ločitev je vplival konkreten 

program ter izkušnje pri do-

sedanjem delu. »Moj program 

temelji na tem, da je ustanovi-

teljica šole občina in da smo 

učitelji tukaj zato, da skupaj 

ustvarimo nekaj lepih dogod-

Makole � Ravnateljska zamenjava

V jeseni bo prvič potekal kombiniran pouk
V Osnovni šoli Anice Černejeve Makole bo letos v jeseni prvič potekal kombiniran pouk, in sicer bodo v skupne klopi sedli učenci prvega in drugega razreda. »Tako 
ne bomo več devetoddelčna šola, temveč osem. To bo nov izziv za učiteljice in zame,« je dejala Silvestra Samastur, od minulega tedna tudi uradno ravnateljica 
makolske šole.

Foto: Mojca Vtič

Od avgusta letos je ravnateljica OŠ Makole Silvestra Samastur

Kontakt:  � 02/7494 530 � termalni.park@terme-ptuj.si

Vabljeni na otroška rajanja, gledališke in 
lutkovne predstave v Terme Ptuj!
Spremljajte dogodke na spletni strani
www.sava-hotels-resorts.si!

Termalni Park
Ponedeljek je dan za ugodnejše 
kopanje otrok, dijakov in 
študentov, sreda je dan za 
upokojence in petek dan za 
družine.

Ponudba tort za vse 
priložnosti
V Slaščičarni Grand Hotela Primus
izdelamo torte po vašem okusu in 
željah.
Naročila sprejemamo na: 02 7494 506.

Otroška praznovanja z račkom Vilijem v 
Termalnem Parku ali rimsko obarvana v 
Grand Hotelu Primus
Omogočite vašemu otroku aktivno, varno, 
zabavno in prijetno druženje s prijatelji.

Že od 12 € po otroku… 

� 051 655 122 � animacija@terme-ptuj.si 

50 let zlatoporočencev Jus

Žetale - V lepem sončnem sobotnem jutru sta se 
po petdesetih letih skupnega življenja ponovno po-
ročila Janez in Pavla Jus iz Žetal.

Civilni obred je potekal v prostorih občine Žetale, cerkve-
ni pa v cerkvi sv. Mihaela. Skupaj sta prehodila obdobje, ki 
je trajalo pol stoletja, kar le redkim uspe. V zakonu so se 
jima rodile tri hčerke, sedaj pa ju razveseljuje šest vnukov. 
Ta dan sta preživela v družbi svojih sorodnikov in prijateljev.

Marija Svenšek

Foto: MS

kov, poleg predmetnega in 

učnega načrta. To pomeni so-

delovanje pri tradicionalnih 

prireditvah in čim več medge-

neracijskega sodelovanja,« je 

dejala. Tako se lahko v makol-

ski občini z nastopom nove 

ravnateljice občani nadejajo 

večje vpetosti osnovne šole 

v občinske prireditve, to pa 

pomeni tudi dodatno delo za 

učitelje. »Učiteljski poklic je 

poslanstvo. Kolikor me sode-

lavci poznajo, vedo, da nisem 

imela delovnega časa zgolj od 

ponedeljka do petka, temveč 

tudi v soboto in nedeljo. Že 

sedaj pa pevskemu zboru in 

recitatorjem sodelovanje na 

občinskih prireditvah ni bilo 

problem. Eni so temu naklo-

njeni bolj, drugi manj, vendar 

se moramo zavedati, da to 

sodi v učiteljski poklic. Učite-

lji z govorilnimi urami in rodi-

teljskimi sestanki ne morejo 

nadomestiti vsega dopusta,« 

je odločena Samasturjeva, ki 

bo ob ravnateljevanju pouče-

vala še zgodovino.
Mojca Vtič
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Na pot z letalom (1.)
Vsi, ki radi potujemo, se naj-

verjetneje v nekem trenutku 
znajdemo v vrsti za vkrcanje 
na letalo. Začenja se nov, dru-
gačen del našega vsakdana. 
Seveda smo vznemmirjeni, saj 
se bomo v nekaj urah znašli na 
drugem koncu sveta, drugem 
kontinentu, prelepem otoku … 
Poleta se lahko bolj ali manj 
veselimo, odvisno od posame-
znika, vsekakor je del dogodi-
vščine. Najverjetneje je želja 

vsakega, ki potuje, da bi bila vožnja kar se da prijetna in zabav-
na, brez nepotrebnih zapletov. S pravim pristopom in ustreznim 
ravnanjem lahko zelo vplivamo na naše počutje med potova-
njem in se izognemo neprijetnostim, ki so povezane s poletom.
Katere so najpogostejše težave, povezane z dobrim počutjem 

in zdravjem, ki se lahko pojavijo na poletih, zlasti na daljše raz-
dalje?
Najpogosteje je polet z letalom povezan:
1. s strahom pred letenjem,
2. s težavami zaradi razlik v zračnem tlaku ob vzletu in spustu,
3. s potovalno slabostjo,
4. z »jet lagom«,
5. z zastojem krvi in globoko vensko trombozo.

Strah pred letenjem
Vzroki za strah (lahko bi rekli tudi fobijo) pred letenjem, ime-

novanim tudi aviofobija oziroma aerofobija, še niso povsem po-
znani. Lahko gre za strah zaradi nastale situacije ali za strah, 
ki izvira iz nekaterih drugih strahov. Strah je lahko prenesen z 
drugih oseb, na primer s staršev na otroke. Lahko je povezan z 
(nezavednimi) notranjimi psihičnimi konfl ikti in stiskami iz drugih 
področij življenja in dela, ki pridejo na dan kot strah pred lete-
njem. Lahko izvira iz travmatičnih dogodkov ali samo opazova-
nja drugih med travmatičnim dogodkom (nesreče …) oziroma 
iz negativnih izkušenj predhodnih poletov (turbolence, tehnične 
nepravilnosti …). 
Strah pred letenjem se lahko kaže kot povišan krvni tlak, hitrej-

še bitje srca, pospešeno dihanje, potenje, suha usta, slabost, 
razdražen želodec, napadi panike in podobno. Najverjetneje 
polet, ali vsaj vzlet in spust letala, nikogar ne pusti popolnoma 
ravnodušnega, ne glede na število predhodnih poletov. Kanček 
adrenalina, strahu, pričakovanja in vznemirjenja ni nevarno in 
ne bo negativno vplivalo na naše počutje na letalu. Kadar se 
strah zelo močno izraža že pred potovanjem, med poletom naj-
verjetneje sam od sebe ne bo manjši, zato je priporočljivo, da se 
nekoliko več energije vloži v priprave na polet.

Mateja Pislak, mag. farm.

Zdravstveni nasveti

Tako kot zdravniki morajo tudi zdra-

vilci pri nas imeti licenco. Pogoji zanjo 

so precej blažji kot za klasično medicino. 

Zdravilci potrebujejo bodisi srednje-

šolsko medicinsko izobrazbo, bodisi 

katerokoli srednješolsko izobrazbo z 

opravljanim dodatnim preizkusom zna-

nja. Izjema so homeopatija, kiroprakti-

ka in osteopatija, za katere je potrebno 

za pridobitev licence najprej zaključiti 

medicinsko fakulteto in nato opraviti še 

specialna šolanja za posamezno metodo. 

Podobno kot drugi regulirani poklici naj 

bi imeli tudi zdravilci svojo zbornico, 

vendar je ostala samo na papirju.

Mogoče niste vedeli, da mora zdravi-

lec od vsakega uporabnika pred zdravil-

sko obravnavo pridobiti pisno izjavo o 

privolitvi v zdravilski sistem ali zdravil-

sko metodo. Seznaniti vas mora z vrsto 

in načinom uporabe zdravilskega siste-

ma ali zdravilske metode in dejstvom, da 

morebitna prekinitev že izvajanega me-

dicinskega zdravljenja oziroma odkloni-

tev uradne metode lahko privede do ško-

dljivih posledic za vaše zdravje. Kadar je 

uporabnik storitev otrok do petnajstega 

leta starosti ali oseba pod skrbništvom, 

mora zdravilec pridobiti pisno izjavo 

staršev oziroma skrbnikov.

Noben zdravilec vas ne sme odvra-
čati od medicinskega zdravljenja. 

Ravno nasprotno. Zdravilec, ki posumi 

na hujše znake bolezni ali večje poslab-

šanje kronične bolezni, mora uporabni-

ku svojih storitev nemudoma predlagati 

medicinsko zdravljenje in predlog vpisa-

ti v dokumentacijo.

Kot uporabnik storitev zdravilca imate 

pravico do vpogleda v dokumentacijo, ki 

se nanaša na vas ter celo do prepisa ali 

preslikave podatkov iz dokumentacije. 

Lahko tudi zahtevate, da se dokumenta-

cija v obliki prepisa ali preslikave podat-

kov posreduje drugemu zdravilcu oziro-

ma osebnemu ali lečečemu zdravniku.

Na vašo prošnjo lahko osebni zdravnik 

poda mnenje o primernosti zdravilskega 

sistema in zdravilske metode glede na di-

agnozo oziroma stanje bolezni.

Stanje zdravilstva po svetu je zelo raz-

lično, kar je odsev različne zgodovine 

medicine in sistemov javnega zdravstva. 

Odstotek ljudi, ki v posameznem letu 

uporabljajo takšno zdravljenje, so na 

Danskem ocenili na 10 %, na Finskem na 

33 %, na 49 % v Avstraliji, 15 % v Kanadi 

in 36 % v Ameriki. Različni viri navajajo 

porast uporabe zdravilskih pristopov pri 

nas, vendar prave evidence ni. Eden od 

razlogov je delo nekaterih zdravilcev na 

črno.

Lea Žnidarič, mag. farm., P3 Professio-
nal licencirana svetovalka, Lekarna TOP-LEK

Zatrdlina, ki jo je lastnica 

zatipala na trebuhu zraven se-

ska pri svoji 10 let stari muci, 

je novotvorba, oziroma tumor 

na mlečni žlezi oziroma vime-

nu. Pojavljanje tumorjev pri 

tej starosti živali je pogosto in 

le-ti predstavljajo nevarnost 

in lahko bistveno skrajšajo 

življenje živali. Tumor imenu-

jemo vsako novotvorbo, ki se 

pojavi v telesu in delimo jih na 

maligne in benigne tumorje. 

Maligni so smrtno nevarni, saj 

širijo razsevke tumorja po te-

lesu in zelo hitro privedejo do 

smrti živali. Benigni tumorji 

niso smrtno nevarni, vendar 

s pretirano rastjo in velikostjo 

lahko močno zagrenijo in za-

komplicirajo življenje živali in 

njenemu lastniku. Vemo, da je 

pri človeku zelo pomembno 

pravočasno in ustrezno ukre-

panje v primeru novotvorb 

kjerkoli v telesu in prav tako 

je pri živalih. Čas, v katerem 

se tumor odstrani iz telesa, je 

zraven klasifikacije tumorja 

zelo pomemben za preživetje 

živali. Samo kirurška odstra-

nitev tumorja ne zadostuje, 

treba je upoštevati načela 

onkološke kirurgije in tumor 

odstraniti z zdravim tkivom 

v okolici tumorja, tako, da se 

zmanjšajo možnost ponovi-

tve oziroma recidive tumorja. 

Izredno pomembno je posla-

ti tumor na patohistološko 

preiskavo, kjer se natančno 

določi vrsta tumorja, stopnja 

invazivnosti in uspešnost 

odstranitve tumorja v celoti, 

saj patolog natančno določi, 

do kam segajo spremenjene 

tumorske celice. Vsekakor je 

treba odstraniti tudi pripa-

dajoče regionalne bezgavke, 

ki predstavljajo prvi filter in 

preprečujejo morebitnim raz-

sevkom, da se razpršijo po te-

lesu. Od izvida patohistološke 

preiskave je odvisno tudi na-

daljnje ukrepanje pri oboleli 

živali. V veterinarski medicini 

redkeje posegamo po kemo-

terapiji, oziroma se lastniki 

redkeje odločajo zanjo, zato 

je toliko pomembnejša pravo-

časna in radikalna odstranitev 

novotvorbe. 

Gospe Angelci svetujem, 

da čim prej pelje muco na 

pregled v ambulanto. Če gre 

v resnici za novotvorbo na 

vimenu, bo muca v najkraj-

šem možnem času operira-

na. Pred operacijo se preveri 

krvna slika muce in opravi 

RTG-slikanje pljuč zaradi 

metastaz oziroma razsevkov 

tumorja. Če bo vse v redu, 

bo muca operirana in tumor 

poslan na vzorčenje. S pra-

vočasnim ukrepanjem bo 

to najverjetneje tudi vse, ne 

glede na rezultat vzorčenja. 

Samo metastaziranje tumorja 

je pogosto odvisno od veliko-

sti tumorja, čim večji je, tem 

večja je možnost, da pride do 

metastaziranja. Zato še enkrat 

poudarim, da je v primerih 

pojavljanja novotvorb pri na-

ših kosmatinčkih treba čim 

prej obiskati izkušenega vete-

rinarja, ki se ukvarja z onkolo-

gijo, ki bo v okviru možnosti 

in pričakovanj določil ukrepe 

za vnaprej.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Tačke in repki

Bula na trebuhu pri mački
Gospa Angelca je lastnica 10 let stare muce, ki je vse življenje zdrava in živahna muca. Sterilizirana je bila pri starosti 
6 let. Pred dnevi je med božanjem muce zatipala za lešnik veliko zatrdlino na trebuščku muce, zraven seska. Na otip 
zatrdlina ni boleča in muca se ne zaveda, da jo ima, saj se ne liže in ne praska po njej. Lastnica je nekaj dni brskala 
po internetu, da bi dobila zadovoljivo razlago, kako ukrepati v tem primeru. Naletela pa je na toliko različnih mnenj. Je 
popolnoma zmedena in zato sprašuje, kako naj ukrepa pri težavi, pri zatrdlini, ki jo je našla pri svoji muci.

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Alternativna medicina

O zdravilstvu pri nas
Dobrih sto let nazaj je zdravnik po končanem študiju dobil naziv doktor vsega zdravilstva. Danes je pojem zdravilstvo 
izločen iz uradne, šolske medicine. Zajema različne oblike zdravljenja. Nekatere med njimi so k nam prišle z Vzhoda, 
nekatere pa so se razvile tudi na Zahodu. Slovenska zakonodaja loči zdravilske sisteme in zdravilske metode. Kot 
zdravilske sisteme posebej opredeli tri: tradicionalno kitajsko zdravilstvo, ajurvedo oziroma tradicionalno indijsko 
zdravilstvo in homeopatijo. Med zdravilskimi metodami najdemo štiri skupine metod. Prve krepijo sposobnost duha, 
da okrepljen vpliva na izboljšano delovanje telesa. Druge uporabljajo živila in zdravilna zelišča za preprečevanje in 
zdravljenje bolezni. Tretje preprečujejo in zdravijo bolezni s premikanjem delov telesa. Četrte pa so energetske meto-
de z vplivanjem ali delovanjem na biopolje.



V soboto, 30. avgusta, pa 
bo zanimivo tudi v hotelu Pri-
mus na Ptuju, kjer bo potekal 
čezmejni, avstrijsko-slovenski 
dogodek, na katerem se bo 
predstavilo 30 podjetnikov, 
razstavljavcev iz Slovenije in av-

strijske Koroške in na katerem 
bodo predstavili tudi inovativno 
podjetništvo iz Avstrije. Dan od-
prtih vrat hotela Primus pa bo 
postregel tudi z rimsko zgodbo, 
obiskovalci bodo lahko oblekli 
rimska oblačila in se popeljali 

tudi z rimskimi bojnimi vozo-
vi. V prvih septembrskih dneh 
pa se bo začel mednarodni fol-
klorni festival Folklorni kimav-
čevi dnevi, ki se vse bolj ume-
šča med pomembne folklorne 
dogodke širšega območja. Prvič 
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Ženske, moški, otroci so 

se radovedno premikali od 

krožnika do krožnika s para-

dižniki, ki so se bohotili v bar-

vah. Nekateri so jih zadržano, 

drugi pa z drzno radovedno-

stjo okušali in komentirali ter 

primerjali z znanimi okusi. 

Ugotovili so, da so nekateri 

bolj sladki, drugi bolj kisli … 

Spoznali pa so, da so tudi ru-

meni, zeleni in črni paradižni-

ki okusni ter da ne obstajata 

zgolj volovje srce in češnjev 

paradižnik.

»Najpogostejša vprašanja 

strank so bila, ali imate zgo-

dnje in pozne sadike ter ali 

imate sadiko volovjega srca 

in novosadskega jabučarja. 

V zadnjih nekaj letih pa so 

nove vrste paradižnikov po-

stale moderne, za kar sem si 

tudi prizadevala. Ta rastlinjak 

je moj učni poligon, kjer tudi 

sama spoznavam nove vrste 

in lastnosti teh,« je dejala Sta-

rihova, ki ima najraje rumeno 

in roza obarvan paradižnik 

oziroma sorti native sun in 

mexico. Priznala je, da je ve-

čje zanimanje za nove vrste 

med mlajšimi gospodinjami, 

saj so starejše do raznobarv-

nih paradižnikov zadržane. In 

da bi ta zadržanost do novih 

okusov in oblik zbledela, je 

priredila paradižnikov dan in 

ponudila približno 20 različ-

nih sort.

Po potešitvi radovednosti 

oči in brbončic so zbrani pri-

sluhnili specialistki za zele-

njadarstvo in okrasne rastline 

Miši Pušenjak. Paradižnik je 

na slovenskih tleh šele 30 ali 

40 let. Zelo pozno je prišel iz 

Južne Amerike v Evropo, kar 

pa ni vplivalo na njegovo pri-

ljubljenost, je povedala v uvo-

du. Zbrane je še nagovorila k 

uporabi čim več vrst vrtnin in 

tudi barv, saj te ne pomenijo 

zgolj pestrosti za oko, temveč 

zbir različnih vitaminov. Nato 

se je posvetila dajanju na-

svetov. »Letos me paradižnik 

preseneča, da je tako dolgo 

vzdržal. Pred petimi leti že 

junija ni bilo več paradižnika 

Makole � Paradižnikov dan

V Mostečnem pri Makolah rastejo črni paradižniki
Oranžen in po obliki kot kaki, okrogel in navzven črn, rumen, rdeč, zelen paradižnik. »Želela sem, da ljudje stopijo v svet drugačnosti tudi pri paradižnikih,« je de-
jala Martina Stariha, po poklicu vrtnarka, ki je 9. avgusta pripravila Paradižnikov dan v Mostečnem pri Makolah.

Foto: Črtomir Goznik

Julija so se skozi ptujsko mestno jedro sprehodili obiskovalci iz 41 držav sveta.

Foto: Mojca Vtič

Zeleni, črni, oranžni paradižniki, ki so dozoreli v Mostečnem.

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Kje na Ptuju stoji maketa za slepe in slabo-
vidne obiskovalce mesta in okolice?

 _____________________________________________

Ime in priimek: _______________________________

Naslov: ______________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __

Nagradno turistično vprašanje

Konec tedna v znamenju rimskih iger, poezije in vina
Ptujsko festivalsko poletje se počasi izteka. Tudi konec tedna bo v znamenju sedmih rimskih iger in prve tekme rimskih kvadrig ter festivala Dnevi poezije in vina. 

Le redko se najdejo pri-
jatelji s kosami, ki iz zado-
voljstva in v korist nekomu 
ročno pokosijo zapuščen 
travnik ali s travo porašče-
no zemljišče, kamor kme-
tijski stroji ne morejo. Pa 

vendar obstajajo v Prlekiji. 
Začelo se je s skupino pe-
tih, danes jih je že več kot 
petnajst . Najstarejši šteje 
75, najmlajši 25 let. Idejni 
vodja je Milan Kovačič iz 
Logarovcev.

Prlekija � Kosci v ročni košnji

Druži jih dobra volja

Foto: NŠ

Koso so spretno vihteli Jože Sedmak, Milan Kovačič, Janko Rakuša, Alojz Filipič,  Jože Roškar, Borut 
Rožman, Drago Klenar in Marjan Budja.

pa bo Ptuj gostil festival Štunf. 
Potem ko se je Ptuj s festivalom 
Arsana uvrstil med pet največjih 
glasbenih festivalov v Sloveniji, 
festival Art Stays pa med najve-
čje festivale sodobne umetnosti 
v regiji, in opozarja nase tudi z 
drugim festivalskim dogajanjem, 
vključno z najstarejšim festiva-
lom domače narodno-zabavne 
glasbe v Sloveniji, je napočil čas, 
da organizatorji strnejo vrste, se 
dogovorijo za program, ki bo 
vabil čez vse poletje oz. čez vse 
leto. Organizatorji festivala so-
dobne umetnosti že razmišljajo 
o tem, da ga bodo prestavili, ker 
strnjeno dogajanje, od 23. julija 
do 1. avgusta, ko se odvija tudi 
glasbeni festival Arsana, in vabi 
cela vrsta festivalskih prizorišč, 
po nepotrebnem zmanjšuje po-
men festivala, ki na Ptuj že 12 
let vabi najvidnejše umetnike s 
področja sodobne umetnosti z 
vsega sveta. V preteklih letih so 
mesto obudili na številnih po-
dročjih oz. območjih, vključno 
z odkrivanjem novih festivalskih 

prizorišč in evidentiranjem kul-
turne dediščine, ki naj bi v pri-
hodnjih letih na novo zaživela 
tudi z njihovo pomočjo. Ptujsko 
festivalsko dogajanje potrebuje 
enotno programsko knjižico, ki 
bo obiskovalcem mesta na voljo 
že pred uradnim začetkom turi-
stične sezone oz. prireditvene se-
zone, in stalni vir za fi nanciranje 
promocije. 

Nagrado za pravilen odgovor 
na predzadnje Nagradno turi-
stično vprašanje bo prejel Ti-
nej Rosič Jaklin, ki je pravilno 

odgovoril, da je bil prvi ptujski 
festival narodno-zabavne glasbe 
organiziran leta 1969 ob 1900. 
obletnici prve pisne omembe 
Ptuja. Danes sprašujemo, kje 
na Ptuju stoji maketa Ptuja za 
slepe in slabovidne obiskovalce 
mesta in okolice. Nagrada za 
pravilen odgovor je monografi ja 
o obrti na Ptujskem, ki jo je ob 
svoji 40-letnici izdala Območ-
na obrtno podjetniška zbornica 
Ptuj. Odgovore pričakujemo v 
uredništvu Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, Ptuj.

na vrtu,« je spomnila Pušenja-

kova. »So leta, ko paradižnik 

zaradi vremenskih razmer 

ne uspe. Ko pa ga je v izobi-

lju, kot je bilo to lani, je treba 

paradižnikove mezge naku-

hati za leto, dve vnaprej. In 

ne vsega razdati,« je zbranim 

vrtičkarjem svetovala vedno 

zgovorna strokovnjakinja. Za 

letošnjo slabo letino paradi-

žnika pa gre kriviti predvsem 

vreme, ki je ustvarilo pogoje 

za razvoj krompirjeve in para-

dižnikove plesni, ki je v 90 od-

stotkih povzročila prezgodnji 

konec paradižnika, je poveda-

la in ob tem opozorila, da naj 

se paradižnik ne sadi v bližini 

krompirja. Dodala je, da je pa-

radižnik rastlina, ki potrebuje 

veliko pozornosti, še posebej 

v vremenskih razmerah, kot 

so letos. To pomeni redno 

škropljenje s čajnimi tinktura-

mi, mlekom in drugimi narav-

nimi pripravki.

Takšne in drugačne nasvete 

Miše Pušenjak so si zbrani do-

mačini pridno beležili, morda 

tudi tega, da je letos pač fižo-

lovo in ne paradižnikovo leto.

Mojca Vtič

S svojim prostovoljnim de-
lom nudijo pomoč ljudem, 
ki ne zmorejo opraviti ročne 
košnje na svojih nedostopnih 
travnikih. Kosci posušeno tra-
vo tudi spravijo. Po besedah 
Kovačiča želijo v svojo dru-
ščino pridobiti še kakšnega 
prostovoljca ter  seveda gospo-
dinje, ki bi jim bile pripravlje-
ne ponuditi pravo domačo, 
kmečko malico. Dobijo se vsaj 
desetkrat v sezoni, ob zgodnjih 
jutranjih urah.                 NŠ
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Dobro vam bo šla od rok diplo-
macija. Aktivni boste tam, kjer 
bo veliko ljudi in k akciji boste 
znali motivirati druge ljudi. Pri-
ložnosti na delovnem mestu boste 
znali pravilno izkoristiti. Največ 
energije in motivacije boste po-
trebovali doma. Spremembe so 
sestavni del življenja.

Globoko v sebi boste izdelali na-
črt in določili pomembnost nalog. 
Prvi dnevi v septembru bodo za 
vas zelo pisani in harmonični. V 
ljubezni se boste z ljubljeno osebo 
zbližali. Pomembne spremembe 
vas čakajo v pogledu komunika-
cije in intelektualnih dejavnosti.

Pričakovati je, da vas bo spre-
mljala sreča in tako boste kos ob-
veznostim. Največ moči najdete v 
pogovoru in naklonjena vam bo 
oseba nasprotnega spola. Ustvar-
jalna in zvedava energija vas 
čaka v pogledu službe. Aktivno se 
boste soočili s tistimi izzivi, ki vas 
bodo čakali. Srečen dan: sreda.

Čeprav bodo mnogi trdno popri-
jeli za delo, boste vi imeli mo-
žnost oddiha. Sreča se vendarle 
lesketa na strani pogumnih in 
aktivnih ljudi. Soočili se boste s 
tistim, kar morate še spremeniti. 
V ljubezni vas čaka prijetnost in 
odprtost. Poslovni uspehi in fi -
nančni prilivi gredo z roko v roki.

Globoko v sebi boste spoznali po-
jem ljubezen in se veselili vsakega 
dne. Romantična doživetja in 
prijetnosti bodo šle skupaj. Na de-
lovnem mestu vas čaka neko za-
tišje in diplomacija bo tista, ki bo 
prinesla napredek. Pravzaprav 
bo pomembno, da ne spregledate 
smerokazov.

Narava bo naravna sprostitev in 
oblika meditacije. Prav gotovo 
boste imeli veliko obveznosti, ki 
jih boste delali z ljubeznijo. Po-
membno bo, da ločujete zrno od 
plev. Tišina v ljubezni vam bo 
podarila moč, da boste lažje spre-
gledali partnerjeve namige. Kre-
ativno izražanje bo igra za dušo. 

Pričakovati je priložnost, da se 
vam bo izpolnila srčna želja. Po-
gumno boste stopali po zastavlje-
ni poti in odločno hrepeneli po 
svojih izzivih. Na delovnem me-
stu vam bo jezik tekel kot nama-
zan, imeli boste celo paleto idej 
in zamisli. V ljubljeni osebi boste 
našli tudi prijatelja in zaupnika.

Srečo boste iskali vsepovsod in jo 
našli v osrčju svojega doma. Pred 
vami je ambiciozen teden, in če 
boste uporabili kanček zdrave 
previdnosti, bo to čas briljantnih 
rezultatov. Službeno se boste še 
nekoliko dokazovali in plezali po 
statusni lestvici. Srčni izvoljenec 
vam bo igral prijetno melodijo.

Zelo se boste umirili in premisli-
li, preden naredite korak ali dva 
naprej. Raziskovalno delo vam 
bo koristilo. Na svoj način si boste 
raziskovali skrivnosti in odkrivali 
misterije. Poglobili se boste v tisto, 
kar vam bo neznanka. Življenje 
vam bo ponudilo možnost prije-
tnega ljubezenskega srečanja.

V vaše življenje bo zapihal svež 
vetrič in prinesel določene novo-
sti. Pravilno bo, da spremembe 
sprejmete z odprtimi rokami in 
naredite kaj zase. Odpravite se 
lahko na dolg sprehod in par-
tnerju izpoveste ljubezen. Čas 
bo primeren za nove naloge in 
obveznosti.

Na gosli življenja boste zaigra-
li prijetno in živahno melodijo. 
Vsekakor najdete smisel za naprej 
in ustvarjate prijetnosti. Postali 
boste zelo delavni, pridni in mar-
ljivi. Spodbudno bo, da telesu v 
naravni obliki dovajate dovolj 
vitaminov in mineralov. V ljube-
zni se naučite poslušati. 

Poletju boste pomahali v slovo in 
se istočasno soočili s kopico obve-
znosti. Naredili boste nekaj zase 
in pogumno stopali naprej po svo-
ji poti. Ne pozabite na tiste drob-
ne trenutke sreče in povezanosti 
v ljubezni. V komunikaciji vas 
bo označevala tišina in istočasno 
najdete mnoge odgovore.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Marsikdo pravi, da je štu-
dentsko življenje na Ptuju 
precej mrtvo in šibko. Bi se 
strinjal s tem?

Delno. Upoštevati je treba, 
da nas večina študira v Mari-
boru in Ljubljani, nekaj tudi 
na Primorskem in da prihaja-
mo domov le za vikende, tako 
da nam ostaneta le preostanek 
petka in sobota. Marsikdo pa 
nima niti interesa, da bi se čez 
dan zadrževal v mestu, ki čez 
teden ne ponuja prav veliko 
za študente zanimivih in ko-
ristnih aktivnosti. Ob koncu 
tedna mladi pač iščejo spro-
stitev in zabavo, kvalitetnejše 
vsebine pa so pogosto zelo 
slabo obiskane. Res je, da so 
mladi vedno bolj apatični in 
nezainteresirani, ampak to je 
po mojem mnenju »bolezen« 
celotnega sistema, v katerem 
živimo – podobne težave ima-
jo povsod po Sloveniji.

V Klubu se čez vse leto tru-
dimo, da bi nudili čim bolj al-
ternativne kulturne vsebine in 
primarno študentom name-
njene izobraževalne, socialne 
in športne vsebine. Seveda je 
nemogoče zadovoljiti prav vse 
študente, zato pogosto poleg 
pohval slišimo graje na račun 
naših napak, ki pa se jih vedno 
trudimo popraviti. Kar mogo-
če sam pogrešam pri ptujskih 
študentih, je malenkost več 
povratnih informacij in njiho-
ve samoiniciativnosti.

Sicer si še dokaj svež v 
vlogi vodje kulturnega od-
bora KPŠ, pa vendar, nam 
lahko zaupaš nekaj kultur-
nih projektov, ki so zadnje 
čase naleteli na ugoden od-
ziv med študenti?

Odzivi so vedno mešani, 
mislim pa, da so kulturni pro-

jekti kar dobro sprejeti. Sam 
sem bil to leto programski 
vodja v našem alternativnem 
klubu Kolnkišta, kjer smo v 
povprečju izpeljali dva kon-
certa na mesec, poudarek pa je 
bil na podpori mladinskih in 
študentskih glasbenih skupin 
s cele Slovenije, nekaj tudi s 
tujine. 

Študenti so dobro sprejeli 
tudi ogled gledališke predsta-
ve Kaj pa Leonardo? v ptujski 
gimnaziji. Pomemben je tudi 
že tradicionalni Terasafest, na 
odru pred našo kavarno, kjer 
prav tako poskušamo predsta-
viti neuveljavljene in nekatere 
bolj uveljavljene slovenske 
glasbenike. 

Vedno znova dobimo pozi-
tivne odzive na projekt Vino 
ni voda, ki že nekaj let uspe-
šno povezuje vinsko, glasbeno 
in kulinarično kulturo. 

Med drugim pripravljate 
festival Štunf, ki bo prine-
sel s seboj veliko zanimivih 
dogodkov. Za kaj sploh gre? 
Kaj vse bomo lahko videli v 
okviru tega »nogavičarske-
ga« festivala?

Festival Štunf je tradicional-
ni kulturni projekt Zveze Škis, 
ki vsako leto poteka pod okri-
ljem drugega študentskega 
kluba. Namenjen je spodbuja-
nju študentske kreativnosti in 
kvalitetnemu preživljanju pro-
stega časa. Letos smo izkoristi-
li svojo priložnost in zmagali 
na razpisu. Zastavili smo si kar 
velikopotezni načrt, pri kate-
rem pa smo se hoteli oddaljiti 
od mestnega vrveža in stresa, 
ki ga za štirimi stenami, ver-
jeli ali ne, čez leto doživljajo 
tudi študenti. Zato bomo vse 
dogodke prestavili v naravo, 
na lokacijo parka v Ljudskem 

vrtu, kjer bodo od 6. do 13. 
septembra potekale zanimive 
dejavnosti. Med drugim lah-
ko povabim na fotografsko 
in slikarsko delavnico, tržnico 
ustvarjalnosti, knjižnico pod 
krošnjami, veliko glasbenih 
točk ter pesniški večer, s ka-
terim bomo festival tudi skle-
nili. Pred začetkom festivala 
pa bomo skupaj s Centrom 
interesnih dejavnosti izve-
dli prostovoljno akcijo, kjer 
bomo očistili park in obnovili 
infrastrukturo, vključno s pa-
viljonom, ki bo središče doga-
janja. Namen festivala bo torej 

vzpostavitev pristnega odnosa 
med umetnostjo in naravnim 
okoljem ter promocija pred-
vsem ptujskih umetnikov.
Kaj pa nasploh, se ti zdi, da 
je študentska populacija do-
volj kulturno ozaveščena?

Mogoče nisem pravi človek, 
da bi to ocenjeval. Verjamem, 
da nobene stvari ne moremo 
ocenjevati, dokler je ne spo-
znamo do potankosti, sam pa 
ne poznam dovolj ljudi, da bi 
lahko dejal, ali so v povprečju 
dovolj kulturno ozaveščeni ali 
ne. So ljudje, ki se zanimajo za 
kulturo in umetnost, so lju-

dje, ki za to živijo, so pa tudi 
taki, ki jih to sploh ne zanima. 
Spet drugo vprašanje je, kje 
si vsak posameznik postavi 
mejo kulturne ozaveščeno-
sti – nekaterim je dovolj, da 
obiščejo koncert ali razsta-
vo, drugi pa potrebujejo več.  
Vzporedno s tem gre tudi 
vprašanje, ki se tiče pogosto 
slišane izjave, da zdajšnji 
študenti politično nič ne 
prispevajo, da so apatični in 
se ne zanimajo za širše druž-
bene probleme. Mnogi niti 
na volitve ne gredo. Zakaj, 
meniš, je tako?

Ne prelagam vse krivde 
na njih, saj trenutno stanje 
slovenske družbe in politike 
samo  spodbuja to apatijo, po-
stajamo nezaupljivi in nezado-
voljni, ne verjamemo več v re-
šitve. Zakaj bi se trudil vlagati 
svoje znanje in sposobnosti v 
državo, ki ti tega ni sposobna 
ustrezno vračati oz. ji za to ni 
mar. Kdor si želi karierne in 
družinske sreče, pač ne more 
reševati brezupnih družbenih 
problemov, časa za to je prema-
lo, zato vedno več študentov 
to srečo išče izven naših meja 
in tega jim ne gre zameriti. 
Potem je tu še stereotip o 
»pijani študentariji«, ki 
menda ne zna drugega kot 
piti. Tudi sam imaš na sple-
tni strani v svoji predstavi-
tvi med drugim zapisano: 
»Človek bi pomislil, da 
hodim naokoli z usnjenimi 
hlačami, da si vsak dan za 
kosilo privoščim klobaso in 
da obožujem pivo. Zadnje-
ga sicer ne morem povsem 
zanikati ...« Kje po tvoje tiči 
problem porasta alkohola 
med študenti?

Ta zapis je bil objavljen za-
radi zabavnega načina pred-
stavitve. Mislim, da je pri 
študentih še vedno prisoten 
priokus, da je Klub privilegi-
rana in zaprta skupina ljudi, ki 
je tam samo zato, da po liniji 
najmanjšega odpora izkorišča 
svoj položaj. Zato se poskuša-
mo približati svojim članom 
in jim pokazati, da smo tudi 

mi samo študentje s podob-
nimi interesi, potrebami in z 
enakimi problemi. 

Kar se pa alkohola tiče, pa 
mislim, da moramo spet gle-
dati z več zornih kotov, da bi 
lahko potrdili stereotip o „pi-
janih študentih“. Če bi vse 
študente označil za pijance, bi 
v prvi vrsti užalil tiste, ki se al-
kohola ne dotaknejo, so pa na 
splošno študentje na večjem 
udaru, ker mediji pogosto 
(pre)napihujejo študentske za-
bave in festivale in jih prikaže-
jo samo v eni luči. 

Premalokrat se poudarja 
uspešnost študentov, njiho-
vo znanje, nihče ne omenja 
tistih, ki se celo leto trudijo, 
da bi si pridobili izobrazbo, 
ki bi jim mogoče nekoč zago-
tovila službo, premalokrat se 
opozarja na njihove težave ali 
omenja študentske projekte, 
ki koristijo lokalnim skupno-
stim, prostovoljne akcije itd.  

Zanimivo je, da si v tej 
predstavitvi med drugim 
omenil še, da kdaj pa kdaj 
obiščeš opero. Kaj tako ča-
robnega je v tej glasbi?

Zadnje čase sem tudi to 
malo zanemaril, saj ni bilo 
ne časa ne denarja. Opera pa 
ni za vsak dan. Osebno sem 
odprt za vse zvrsti glasbe, no-
bena zvrst namreč ne more 
biti boljša ali lepša od druge. 
Menim, da je vse odvisno od 
razpoloženja, od danega tre-
nutka, enako je tudi pri operi. 
Prepriča me čustvena, izrazna 
moč izvajalcev. Kljub kičastim 
kostumom in scenam daje 
opera občutek pristnosti, člo-
veškosti – človeka privede v 
stanje zavedanja samega sebe, 
svojega obstoja. 

Če bi moral za naše bral-
ce izbrati, takole za poletno 
osvežitev, kakšno operno 
delo, ki bi jim popestrilo 
poletje ... katero bi to bilo? 

Kolikor vem, so vrata oper-
nih hiš in gledališč čez poletje 
zaprta, zato bi se morali zado-
voljiti s kakšnim Wagnerjem 
pred spanjem …

David Bedrač

Poletni koktejl

Z Mihom Rajhom
Miha Rajh je študent germanistike in vodja Odbora za kulturo pri Klubu ptujskih študentov, o njem pa lahko 
na spletni strani preberemo med drugim tudi, da rad prebere kakšen roman in obišče opero.
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SESTAVIL 
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GLAVNO 
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RUSIJE
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SKOKIH

NIKOLA
TESLA

DNEVNA
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TRDNOST,
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IVAN
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DELAVEC
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RAZPRAV-
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POTUJOČI
KOMEDIANT
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ČRN
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SIR
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ŠUBIC

ZRAK
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USTNIČNI
GLAS,
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NAŠA
GORA

AVSTRIJSKI
NOVEC
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TELEKO-
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KACIJSKA
MOTNJA

LESENO
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VOZILO,
SKIRA

SKRBNIK
ZA

RED

ČILSKA
PUŠČAVA ČRESLOVINA PIJAČA
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Najbrž nima več smisla tar-
nati nad Lucom Bessonom oz. 
nad tistim Lucom Bessonom, 
ki je pred davnimi časi snemal 
mojstrovine, kot so Globoka 
modrina, Nikita, Leon, in če 
malo stisnemo zobe, Peti ele-
ment. Ravno ta 17 let star fi lm 
najbolje označuje prelom v nje-
govi karieri, ko je zavrgel plašč 
evropskega umetniškega reži-
serja in sklenil, da bo raje, po-
dobno kot Peter Jackson, pre-
den je postal Peter Jackson, 
zgradil čisto pravo holivudsko 
produkcijo v svoji rodni državi, 
torej Franciji oz. Evropi. Prav.

Toda za razliko od Jackso-
na, ki globoko zajema v ča-
robnosti starega Hollywooda 
in jo več kot uspešno ovija v 
sodobno čarobnost tehničnih 

Filmski kotiček

Lucy

Izvirni naslov: Lucy
Igrajo: Scarlett 
Johansson, Morgan 
Freeman, Analeigh 
Tipton, Min-sik Choi, 
Amr Waked
Režija: Luc Besson
Scenarij: Luc Besson
Žanr: akcijski, 
znanstveno fantastični
Dolžina: 90 minut
Leto: 2014
Država: Francija

presežkov, se je Luc odločil 
osredotočiti na akcijske pofl e, 
kakršni so se valjali in se še 
valjajo v videotekah. Sledil je 
kup evropskih pudingov brez 
okusa in z ameriškimi zvez-
dami, ki so za najbrž masten 
honorar spale med igranjem, 
ter z obveznimi pregoni z av-
tomobili. Film Lucy iz tega pro-
dukcijskega kalupa ne odstopa 
niti za milimeter, saj ni prizora 
v fi lmu, ki ne bi bil prežvečen 
kliše, vendar celota vseeno 

odraža veščo roko režiserja, 
scenarista in producenta, ki 
natančno ve, čemu kateri kliše 
čemu služi in zakaj, zato je fi lm 
vendarle dovolj zabaven, da 
njegovih relativno kratkih 90 
minut mine v hipu.

Zgodba se vrti okoli ne pre-
več bistre svetlolaske, ki se 
nehote zaplete v mednarodno 
mrežo preprodajalcev mamil. 
Tajvanski vodja kartela (čeprav 
on in vsi njegovi podpredniki 
govorijo korejščino), ji v želo-
dec vsadi vrečko s kilogramom 
najnovejše droge. Ko po prete-
pu vrečka poči, se mamilo raz-
širi po njenem telesu in dekle 
začne dobivati vedno več nad-
naravnih moči ...

Kljub za lase privlečeni pre-
misi se fi lm jemlje smrtno re-
sno, zato ni čudno, da v njem 
nastopa Morgan Freeman, 
ki s svojo pojavo in globokim 
glasom še tako butasto vsebi-
no naredi popolnoma verodo-
stojno, tudi kopico nepravilnih 
znanstvenih dejstev, na kateri 
temelji fi lm Lucy. Videti je, kot 
da je avtor en dan bežno de-
skal po facebooku in od tam 
pobral zavajajoča kvaziznan-
stvena dejstva, kot je tisti, da 
ljudje uporabljamo le 10 % 
možganskih kapacitet. Žal jih v 
resnici uporabljamo kar 100 %.

A kaj bi to. Gledalcu se bolj 
splača prezreti tovrstne neu-
mnosti vključno s poceni fi lozo-

UGANKARSKI SLOVARČEK: AJER = zrak, aer, DRINK = pijača, ERISTIK = spreten razpravljavec, HAVRANEK = češki jezikoslovec, bohemist (Bohuslav), PART = estonski skladatelj (Arvo), SKA = jamajski ples, TOMINJE = vas pri 
Ilirski Bistrici, TOSC = naša gora, visoka 2275 m.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: MOLEK, OLIKA, STARR, KANAT, HAVRANEK, MATINEJA, LABORANT, ERISTIK, MIM, TOMINJE, AVRA, DINOZAVER, STIL, KOS, KIDAČ, GOUDA, IVE, UP, POKORN, ALPAKA, IM, LABIAL, TOSC, TRO-
JAČA, PRESLUH, SKIRO, REDAR, ATAKAMA, TANIN, DRINK.

fi ranjem o smislu življenja in se 
zgolj predati fi lmu, ki sprva de-
luje kot še eno opravičilo mo-
škega dela človeške rase, ker 
si je stoletja in tisočletja podre-
jal žensko, zato v svoji orjaški 
slabi vesti čisto po mačistično 
meni, da bi osvobojena žen-
ska najprej postrelila vse mo-
ške na svetu, zato da bi potem 
prepozno odkrila, da bo precej 
žalostno osamljena na vrhu. 
Toda v drugi polovici fi lma 

ugotovimo, da ne gre za mo-
ško-ženske odnose, ampak se 
fi lm pogumno poda v ameriški 
žanr superjunaškega fi lma. Še 
več, videti je, da Luc ta fi lm po-
snel zgolj kot CV, s katerim bi 
Hollywoodu nazorno pokazal, 
da je sposoben in pripravljen 
prevzeti tudi krmila produkcije 
kakšnega Marvelovega fi lma 
s petkrat večjim proračunom. 
Vso srečo, Luc.

Matej Frece

Foto: Črtomir Goznik

Medgeneracijski prostovoljski projekt

Od tod in tam

Ptuj � V prejšnjem tednu je na Cvetkovem trgu na Ptuju 
potekal medgeneracijski prostovoljski projekt barvanja 
posod za odpadke. Povezal je CID Ptuj, Javne službe Ptuj in 
prostovoljce, otroke in starše, ki so skupaj ustvarjalno preživeli 
še nekaj preostalih dni letošnjih šolskih počitnic. Material za 
barvanje posod so zagotovile Javne službe, koordinator pro-
stovoljske akcije pa je bil CID. V štirih dneh, kolikor je trajala, 
zaradi dežja en dan niso delali, so pobarvali in nato tudi pola-
kirali, da bo nova podoba trajnejša, devet posod za odpadke.

MG
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Še prej pa smo se hoteli mal-
ce osvežiti v naravi, saj smo 
izvedeli, da v hribih obstaja en 
tolmun, ki je nastal iz gejzirja, 
imenovali pa so ga kar Inkovo 
oko (šp. Ojo del Inca). Inki se-
veda s tem niso imeli nič, so pa 
se vsi hodili tja kopat, saj je bila 
voda ne glede na nadmorsko vi-
šino presenetljivo vroča. Upo-
rabljali so 'albanski' sistem, kot 
jaz pravim temu. S kombijem 
se lepo vozijo okrog in kličejo 
ljudi, odrinejo pa, ko je polno. 
Tudi nas je spet nekam v hribe 
peljal kombi, malo pa je bilo 
treba še iti peš. Ob tolmunu je 
bilo dosti mladine, ki se je ko-
pala in kampirala okrog. Imeli 
so tudi nekega čuvaja starejše 
izdelave, ki je skrbel za red in 
da niso preveč smetili okrog. 
Najzanimivejši je bil možakar 
popoldne, ko je nekje na bregu 
za skalo zalotil mlajši par, ki sta 
se malce opraševala. Neusmi-
ljeno ju je nadrl, potem pa so 
se preganjali po bregu. Mi se 
nismo pustili motiti, z Walter-
jem sva lepo zadremala v travi, 
drugi pa so se kopali. Popoldne 
je začelo malo pihati, vrnili pa 
smo se z istim kombijem, ki je 
medtem obredel že pol Bolivi-
je, saj teh vozil nič ne šparajo. 
Peljali smo se mimo številnih 
lukenj in mini naselbin, kjer so 
bili opuščeni rudniki.

Zvečer smo se ločili, saj smo 
se trije podali proti glavnemu 
mestu, čakala pa nas je nočna 
vožnja. Obetali smo si razmero-
ma udoben prevoz in solidno 
spanje, da bi zjutraj bili vsaj za 
silo spočiti. Če verjameš. Leo 
je dobil sedež poleg neke mla-
de mamice z dvema otrokoma, 
midva s Francom pa sva sedela 
skupaj, ampak prostor je bil res 
skopo omejen. Nikamor nisi 
mogel dati ne riti in ne nog, na 
sredi pa so 'cholite' imele en 
kup nekih odej in druge robe, 
tako da si noge lahko zataknil 
zgolj za vrat, če si lahko. Ko sem 
končno nekako našel svoj polo-
žaj, pa se je začel 'rodeo show' 
po planinah. Kaj res ti Bolivij-
ci nimajo nobene ceste brez 

Piše: Dani Zorko � Gor in dol po Patagoniji (30.)

Nočna vožnja
Poleg vseh ostalih zadev je tudi prevoz v Boliviji zelo poceni. Načeloma velja, da ura vožnje stane en dolar, se pravi, 
da lahko narediš tudi blizu sto kilometrov za manj kot en evro. Vendar pa so ceste res katastrofalne in so asfaltirane 
zgolj na nekaterih odsekih, avtobusi pa vozijo tudi po planinah in stranpoteh. Walter in Jimena sta hotela videti še me-
stece Oruro; Franco, Leo in jaz pa smo po manjšem tuhtanju zvečer ubrali pot proti glavnemu mestu Bolivije, La Pazu.

ki leži na 4.061 metrih nad 
morjem. Z višino je povezanih 
tudi nekaj drugih zanimivosti. 
Na primer, tu leži tudi najvišja 
pivovarna na svetu, ki izdelu-
je pivo 'Pace a' na višini 3.600 
metrov, v La Pazu pa voda vre 
že pri 88 oC. Ljudje, ki tu trpijo 
za višinsko boleznijo, se nače-
loma izogibajo alkoholu in se 
izogibajo hitrih in nenadnih 
gibov, saj jim povzročajo bole-
čine. Mi smo bili načeloma vsi 
za silo pri sebi, le Leota je nekaj 
še vedno stiskalo, a mu je šlo 
na bolje. Nafilal se je z nekimi 
tabletami, jaz pa sem dal Fran-
cu poskusiti nekaj mojega do-
mačega zvarka in zares nama je 
bilo potem bolje.

Mesto nima niti milijona 
prebivalcev, pa vendar je v 
centru vedno strašna gneča. 
Avtobusov praktično nimajo, 
vsi prevozi se izvajajo z ošte-
vilčenimi kombiji, ki so vseh 
mogočih barv in imajo celotno 
vetrobransko steklo polimano 
z napisi. Z enim od teh smo se 
peljali nekaj ulic navkreber, da 
bi si poiskali sobe. V La Pazu 
neke ravnine ni, lahko greš 
samo navzgor ali navzdol. In 
hrup? To je nepopisno … Takoj 
smo se odločili, da več kot dva 
dni tu ne bomo ostali.

Nadaljevanje prihodnjič

ritvijo. Končno smo proti jutru 

prispeli v La Paz, iz avtobusa pa 

smo popadali, kot da bi nas kdo 

namlatil …

La Paz je najvišja prestolnica 

na svetu, s svetom pa jo pove-

zuje tudi najvišje mednaro-

dno letališče na svetu El Alto, 

lukenj? To nas je premetavalo 
sem ter tja, da so zjutraj 'cholite' 
iskale svoje klobučke spredaj 
pri šoferju. Okoli dveh zjutraj 
smo imeli postanek za strani-
šče, midva s Francom pa sva 
na hitro stegnila dve pivi, da bi 
naju malo uspavali, saj drugače 
ni bilo za preživeti. Saj sva res 
zaspala, ampak čez kakšni dve 
uri sem se zbudil, saj me je ti-
ščalo na stran, Franco pa tudi 
ni mogel ziniti niti besede in 
je samo še držal noge skupaj. 
Premetavalo pa nas je še vedno. 
Imeli smo možnost tudi, da bi 
vzeli sicer malo dražjo opcijo 
s posteljo na avtobusu, ki se ji 
reče 'cama', ampak glede na vi-
deno tudi tam ne bi mogli spati. 
Šoferji tu divjajo, kot da jim gre 
za glavo, promet se upočasni 
le pri vožnji na breg, saj je zrak 
enostavno preredek, da bi mo-
torji lahko delovali s polno mo-
čjo. Takrat se to premetavanje 
sicer malce umiri, vendar pa 
motorji tulijo kot sloni med pa-

Foto: Dani Zorko

Moj najljubši prevoz v La Pazu

Foto: Dani Zorko

Mladina uživa ob 'Inkovem očesu'.

Foto: Dani Zorko

Zapuščena rudniška naselbina v Potosiju
Foto: Dani Zorko

Utrip v naključni ulici, La Paz

Prioritete zavedanja
Pomembne stvari tako in drugače

Svetovni splet je dvorezen meč, ki v 

nepravih rokah in ob nepremišljeni 

uporabi postane sredstvo za poneumlja-

nje, celo Gospodar. A po drugi strani je 

medmrežje seveda lahko tudi vir novih 

informacij, zakladnica svežih idej ter 

precepcij sveta. S to rečjo je pač tako kot 

z drugimi stvarmi – tukaj ga/jo imaš, kaj boš pa sedaj s 

tem naredil, je pa odvisno od tebe; pri svetovnem spletu se 

to lahko prevede v »ali boš nonstop igral igrice in marlji-

vo spremljal kje, kdaj in zakaj je kdo prdnil, ali pa boš ta 

dostop do plejade informacij izkoristil za širjenje obzorja 

ter intelektualno in osebno rast«.

Medmrežje je načeloma svoboden medij, ki zagotavlja 

prost pretok informacij in kot tak tudi odličen kanal po-

sredovanja (in pridobivanja, kakopak) tistih novic ter 

pogledov na dogajanje na Zemlji, ki ga svetovni in lokal-

ni mediji največkrat zamolčijo – ali, kot se temu mehko 

reče, deloma prilagodijo potrebam svojih lastnikov ali 

vladajočih klik. Prav o teh rečeh govori tudi naslednja 

notica, ki jo je pred kratkim bilo moč zaslediti na »fejs-

bukovi« strani »I fucking love science« (prevod bi se naj-

brž lahko glasil »Jebeno močno ljubim znanost« ali kaj 

podobnega). Ker domnevam, da vam dotična stran ni 

poznana, si bom dovolil priobčiti vsebino notice na tem 

mestu, seveda z upanjem, da se boste ob njej vsaj malo 

popraskali za ušesi. Zapis je namenjen temu, s čimer nas 

pitajo, namesto da bi nam servirali pomembne stvari.
Torej, najprej stvari, ki bi nas dejansko morale zani-

mati in glede katerih bi morali terjati dodatne informaci-
je (ali pa, seveda, sami pobrskati po spletu): zaradi česar 
umira skoraj celotna populacija netopirjev, zakaj v isti 
meri izumirajo čebele, kako to, da ptičja populacija dra-
stično upada. Dalje – zamislite se nad naslednjim: zaki-
slitev oceanov, topljenje ledenikov, brutalno izkoreninja-
nje gozdov in pragozdov. Ste se kdaj vprašali, kakšne po-
sledice ima uvedba gensko spremenjenih ogranizmov ter 
kakšne načrte ima njihov (in vaš) gospodar Monsanto? 
Pa o problemih, ki jih povzročajo pesticidi v kmetijstvu 
(in na vašem krožniku)? Vam je kdaj prišlo na misel, da 
bi se pozanimali o možnem pomanjkanju hrane zaradi 
suše, izčrpavanja zemlje in upada populacij divjega ži-
vlja, o onesnaženih ter izčrpanih zalogah vode? Vas zani-
ma, kako pridelati svojo hrano v dobi, ko industrializaci-
ja zastruplja naše okolje? Pa ali, kako in zakaj so kršene 
vaše temeljne pravice, resnica o vojnah, rast »zaporniške 
industrije«, laži o imigraciji, vojni proti drogam? Želite 
vedeti kaj o tem, kako prekiniti svetovno odvisnost od fo-
silnih goriv? Pa o permakulturi in trajnostnem razvoju? 
Ne? Vas ne zanima?

Potem ste najbrž med tistimi, ki uživajo v tem, kar vam 
servirajo preko medijskih kanalov. Na primer, kdo in kje 
je bil umorjen, kdo in kje je rekel nekaj, kar sploh ni po-
membno, kdo in kje se ločuje, zbližuje ali flirta. Pa seve-
da, kje v sodstvu se je zgodil kak domneven škandal ali 
druga zoprnija ter kdo je aretiran in kdo ne. Dalje – nuj-
no morate tudi vedeti, kdo je gej in kdo ne, zanimajo vas 
tudi športne drame, resničnostni šovi, avtomobili, druž-
bena scena, spolne pikantnosti ter kaj je ta-in-ta oblekel. 
Z velikim tekom pojeste tudi dezinformacije o praktično 
vsem, pa vse stvari, ki potihoma spodbujajo strah in seve-
da vse drugo, kar poskrbi, da boste še nadalje ostali »pri-
klopljeni« na ta medijski kanal.

Morda menite, da nekateri izmed najprej navedenih 

podatkov, od prioritet zavedanja, ne držijo (kajti vsi ti, 

ki so navedeni v prejšnjem odstavku, so fakt). Morda je 

res tako. A že en sam podatek izmed zgoraj omenjenih je 

neskončno pomembnejši od vseh slednjih skupaj. Čeprav 

vam tega vodilni svetovni mediji seveda ne bodo povedali.

Gregor Alič

Pa brez zamere
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi 
čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili 
naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da 
boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

� 


OBIRANJE 
MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE   (10. 10. 2014) – 3 DNI

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN 
KLUBA PRIJATELJEV RADIA-TEDNIK PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, 
dopustu, gospodarstvu, urejanje okolice, avtomobilizmu, 
fi nancah, zdravju, kulinariki …

• Tv priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV sporeda in 
zanimivosti iz sveta glasbe in fi lma

• 20% popust pri naročilu malih oglasov 

• ogled brezplačne gledališke predstave konec leta 2014
• Avtobus zvestobe (predbožični izlet evropske prestolni-

ce)
• dodatni popusti pri zakupu izletov preko agencije Turi-

stagent (obiranje mandarin v dolini reke Neretve 10. 10. 
2014 3 dni samo 165,00 €, plačilo na obroke)

• Praktična darila za nove in obstoječe 
naročnike

• Vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE RESNIČNO IZPLAČA!

Vsak novi naročnik bo o prevzemu nagrade pisno obveščen po pošti. Slike so simbolične.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE IZPLAČA – izmed vseh, 
ki se boste naročili na Štajerski tednik, bomo izžrebali nekoga izmed vas in 
vas popeljali na izlet – OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 
2014). Skupaj z vami bo potovala še ena oseba, ki jo izberete vi.
 

Prav tako bomo izžrebali enega izmed vas, naši zvesti naročniki, ki nas prebi-
rate že dalj časa in tudi vam omogočili OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE 
NERETVE (10. 10. 2014) s sopotnikom.

Izbirate lahko med nagradama:
1. BREZŽIČNA VREMENSKA POSTAJA S3308 

z zunanjo enoto ali
2. PLAŽNA BRISAČA 

S TREMI ŽEPI – 70x215 cm

�������	�
�������
�

w w w. t e d n i k . s i                       t e d n i k @ t e d n i k . s i

Že drugo leto zapovrstjo 

Društvo za razvoj podeželja 

LAS Ovtar Slovenskih goric 

skupaj z Razvojno agencijo 

Slovenske gorice organizira 

Agatine skrivnosti in tako na 

inovativen pristop predstavlja 

resnično ljubezensko zgodbo 

med Friderikom Herberstei-

nom in Agato Nürnberger. »S 

projektom smo pomembno 

prispevali k prepoznavnosti 

svojega območja in tudi kme-

tij in domačih obrti, ki smo jih 

spletli v dogajanje,« je pove-

dala Tanja Vintar, direktorica 

LAS Ovtar. 

Letošnje odkrivanje Aga-

tinih skrivnosti so začeli že 

minulo sredo, 20. avgusta, in 

sicer s predstavitvijo otroške 

slikanice Agata, žlahtni cvet s 

Štraleka, avtorice Stanke Dev-

jak in ilustratorke Nine Šulin. 

Sledilo je odprtje razstave 92 

likovnih del, prispelih na nate-

čaj za otroke in mladostnike, 

v kateri je sodelovalo kar 116 

avtorjev. V večernih urah pa je 

potekala še dramatizirana in-

terpretacija otroške slikanice.

Osrednji dogodek tančice 

Agatinih skrivnosti pa bo to 

soboto. Na trgu osvoboditve 

Lenart bo namreč kup do-

godkov. Dopoldan bodo po-

tekale ustvarjalne delavnice, 

popoldan pa srednjeveška 

tržnica z lokalnimi dobro-

tami in prikazom domačih 

obrti ter 11,2 kilometra dolg 

pohod po Agatinih skrivno-

stih, ki ga bodo popestrili s 

petimi gledališkimi uprizori-

tvami delov zgodbe Skaljena 

ljubezen Agate in Friderika. 

Nagradili pa bodo tudi naj-

boljša likovna dela, prispela 

na likovni natečaj. Sicer pa 

organizatorji obljubljajo tudi 

presenečenje za vse pohodni-

ške družine.
Monika Levanič

Lenart � V znamenju ljubezenske zgodbe

Tančice Agatinih skrivnosti
Resnična ljubezenska zgodba med Friderikom Herbersteinom in Agato Nürnberger, ki 
je v 16. stoletju pomembno zaznamovala osrednji del Slovenskih goric in je tako do-
bro poznana tamkajšnjim prebivalcem, je ponovno zaživela. Letošnje tančice Agatinih 
skrivnosti so se sicer začele že 20. avgusta, vrhunec prireditve pa bo potekal to soboto.

Foto: ML

Na novinarski konferenci s predstavitvijo otroške slikanice Aga-
ta, žlahtni cvet s Štraleka, se je poleg avtorice Stanke Devjak in 
ilustratorke Nine Šulin predstavil tudi del igralske ekipe: Agata 
(Katarina Vinter) in Friderik (Miroslav Mauko) ter Zofija Stuben-
berg (Katica Ploj).

Na ormoškem koncu se tra-

dicionalno vključujejo v ta naj-

večji mednarodni pesniški fe-

stival v Sloveniji, ki je letos po-

stal polnoleten. V osemnajsti 

izvedbi jim je uspelo privabiti 

blizu 20 pesnikov in pesnic 

iz dvanajstih držav, vrhunec 

pa festival doživlja ob koncu 

tega tedna na Ptuju. Festival 

se je letos začel s štiridnevno 

švedsko-slovensko prevajalsko 

delavnico, umetnikom pa so 

lahko minulo nedeljo prvič 

prisluhnili v Veličanah v hiši 

Antona Puklavca. Preden so 

z večeri nadaljevali minuli to-

rek v Ormožu, so udeleženci 

omenjene delavnice – Athena 

Farrokhzad, Gunnar Harding 

in Niclas Nilsson iz Švedske 

ter David Bedrač, Milan Jesih, 

Tina Kozin in Veno Taufer iz 

Slovenije – razvajali zbrane 

obiskovalce v dobro zapolnje-

nem Apartmaju na Kogu.
MŠ

Ormož � Dnevi poezije in vina

Poezija ob srkanju vina
V prijetnem okolju ormoške grajske kleti, kjer sicer domuje Unterhund, so obiskovalci 
torkovega t. i. večera pred Dnevi poezije in vina prišli na svoj račun. Predvsem ženska 
družba je ob srkanju odličnih vin imela priložnost spoznati tri tuje avtorje, ki so v svojem 
jeziku in ob prevodu Tine Deu iz založbe Beletrina predstavili svojo poezijo. Ormožani 
so tako pobližje spoznali poezijo, ki so jo prebirali avtorji Slovakinja Jana Bodnarova, 
Avstrijka Lydia Steinbacher in Britanec James Byrne.

Foto: Miha Šoštarič

V prijetnem okolju ormoške grajske kleti so svojo poezijo s pomočjo Tine Deu predstavili Slovakinja 
Jana Bodnarova, Avstrijka Lydia Steinbacher in Britanec James Byrne.
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Ko bomo kmalu
daleč skupaj spet,
ti bomo povedali,
kako lep je bil s
teboj ta svet.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega 
moža, očeta, dedka in pradedka

Antona Turščaka – čebelarja
IZ GORIČAKA 26, ZAVRČ

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste našega dragega spremljali na 
zadnji poti, darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam pa 
izrazili sožalje.
Še posebej se zahvaljujemo govornici gospe Marti, gospodu 
župniku, pevcem, predstavniku čebelarjev in zastavono-
šem. Hvala tudi gospe Hedi za molitve.

Žalujoči: žena Paulina in hčerka Danica z družino

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega očeta, dedka, 
tasta, brata in strica

Janeza Šmigoca
26. 10. 1933  † 9. 8. 2014

IZ MALE VARNICE 7

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in 
darovali cvetje, sveče in za svete maše.
Hvala duhovniku za cerkveni obred, pevcem za odpete 
žalostinke, govorniku za besede slovesa, godbeniku za odi-
grano Tišino in podjetju Mir za opravljene pogrebne sto-
ritve.
Vsem še enkrat hvala!

Žalujoči: vsi njegovi

Vse bo zaspalo, mi smo odšli,
a kraj moj domač še vedno stoji!
Moja hiša zdaj je tesna, temna jamica.
Pozdravlja me le zvon iz zvonika,
ki milo kliče. Le mirno, mirno spi;
saj za kratek čas se snideš z domačimi!

V SPOMIN
26. avgusta mineva leto žalosti, odkar nas je zapustil

Janez Hrašan
10. 9. 1943  † 26. 8. 2014

IZ DOLIČA 26

Iskrena hvala vsem, ki se ga spominjate in mu prižigate 
sveče.

Vsi tvoji

Mali oglasi

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

RAČUNOVODSKI SERVIS DARI-
JA Kakovostne in cenovno ugo-
dne računovodske storitve. Sp. 
Hajdina 19 a, 2288 Hajdina. 
Telefon 041 92 33 99.

NESNICE RJAVE, GRAHASTE, 
ČRNE pred nesnostjo. Vzreja 
nesnic Tibaot, Babinci 49, Ljuto-
mer, tel. (02) 582 14 01.

STORITVE

PVC-OKNA in VRATA, FASADE ter 
izvedba predelnih sten, spušče-
nih stropov in izdelava mansardnih 
stanovanj – ugodno. Sandi Cvetko, 
s. p., Lešnica 52, Ormož, telefon 
041 250 933.

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

Karl Horvat, s. p., nudi sliko-
pleskarske storitve, notranja 
slikopleskarska dela, zunanja 
slikopleskarska dela, izdelava 
toplotnoizolacijskih fasad, su-
homontažni gradbeni sistemi, 
barvanje oken in vrat. Delamo 
kakovostno, hitro in poceni! Inf. 
040253343, 027877316 ali 
horvat.romana@amis.net.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

Kvalitetno izvajamo vsa pleskar-
ska, fasaderska, keramičarska 
in  suhomontažna dela, Knauf 
sisteme ter talne obloge. 
Svetujemo in nudimo inovativne 
rešitve. GSM: 051 205 373.

PRODAM telico simentalko, brejo 8 
mesecev, in svinjo, težko 150 kg, do-
mače reje. Telefon 031 440 363.

NESNICE, rjave, cepljene, začetek ne-
snosti, prodajamo vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska 
Gora.

KMETIJSTVO

NAJEM KOMBIJA RENAULT 
TRAFIC 8+1, podaljšan in STRE-
ŠNI NOSILCI ZA VSE TIPE VO-
ZIL. Lideva, Dejan Šlamberger 
s.p. 030 922 282.

POLAGANJE TLAKOVCEV – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom, izvedba kanalizacij-
skih priključkov. Janez Ploj, s. p., 
Dornava 79 a, Dornava. Tel. 02 
755 27 40, GSM 041 612 929, 
www.tlakovanje-ploj.si

So misli in trenutki,
ki nas bodo vedno spominjali nate,
nas razveselili in užalostili
in nam ne dovolili, da bi te pozabili.

SPOMIN
29. avgusta je minilo pet let, odkar nas 
je zapustil naš dragi mož, oče, tast in 
dedek

Jožef Mahorič
23. 10. 1938–29. 8. 2009
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Hvala vsem, ki se ga spominjate, obiskujete njegov grob in 
mu prižigate svečke.

V mislih s teboj – tvoji najdražji

LETO staro bursko kozo prodam ali 
menjam za burskega kozla. Telefon 
02 719 5553.

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali po-
dobno in vso kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

PRODAM drva v hlodih, kamionska 
dostava. Tel. 041 767 760.

PRODAM več jagenjčkov, telefon 041 
842 206.

PRODAM piščance, 4-tedenske, težke 
1,20 kg, za nadaljnjo rejo. Naročila 
sprejemamo po telefonu 02 688 1381 
ali 040 531 246. Rešek, Starše 23.

NESNICE, rjave, v 19. tednu, tik pred 
nesnostjo, prodamo. Naročila spreje-
mamo po telefonu 02 688 1381 ali 
040 531 246. Rešek, Starše 23.

PRODAM suho luščeno koruzo, telefon 
031 423 636.

V NAJEM vzamem kmetijska zemljišča. 
Telefon 041 913 958.

PRODAM grozdje sorte šardone. Vino-
grad je v Ljutomersko-Ormoških gori-
cah in ima vzhodno lego. Informacije 
na tel. 041 203 706.

PRODAM 18 mesecev starega merja-
sca in odojke. Telefon 041 560 639.

KUPIM kravo ali telico in bikca, stare-
ga od 10 do 30 dni. Telefon 051 336 
879.

PRODAM odojke. Telefon 755 31 21.

PRODAM gozd v Bratislavcih v velikosti 
1,67 hektara. Telefon 031 377 668.

KMETIJSKA zemljišča vzamem v na-
jem. Ugodno plačilo. Telefon 030 277 
875.

PRODAM okrogle bale slame. Cena 
po dogovoru. Tel. 031 473 311.

V PRERADU prodam trgatev šmarnice 
in bele jurke. Tel. 051 813 845.

PRODAM cirkularko z enofaznim mo-
torjem s štirimi listi po ugodni ceni. Tel. 
787 73 11.

DOM-STANOVANJE

NA PTUJU oddamo dvosobno kom-
pletno opremljeno stanovanje. Telefon 
040 325 669.

NEPREMIČNINE

BLIZU TERM in golf igrišča gradimo 
novo naselje vrstnih hiš v velikosti 100 
m2, vseljive bodo 2014. Uredimo 
ugodno fi nanciranje. Gradbeništvo 
Aleksander Lončarič, s. p., Skorba 36 
a, 2288 Hajdina, tel. 041 646 662.

NA KICARJU prodam kmetijsko zemlji-
šče, lepa lega, možna sprememba na-
membnosti. Tel. 040 815 863.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice, 
gašperje in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

PRODAM harmoniko, klavirsko, 
96-basno, 80 in 48. Telefon 761 
4321.

MOŠKI brez obveznosti, redno zapo-
slen, išče osamljeno prijateljico do 55 
let. Telefon 051 799 779. 

Petek, 29. avgust
8:00 Slovenska Bistrica, lokacije po mestu: poletne ustvarjalne delavni-

ce z Bistriškim škratom, izdelava poletnega nakita, do 11.00
11:00 Ptuj, domKULTure MuziKafe: 18. festival Dnevi poezije in vina, 

Novi svet, predstavitev pesniške zbirke sodobne japonske poezije 
sedmih pesnikov, 14.30 zasebno branje Denes Krusovszky, zbirno 
mesto domKULTure MuziKafe, gostiteljica Verena Berlič, 16.00 
zasebno branje Dragana Mladenoviča, zbirno mesto domKULTu-
re MuziKafe, gostitelj Peter Vesenjak

11:00 Ptuj: 18. festival dnevi poezije in vina, otroški program, stara 
steklarska, knjiga velikanka – Čudežni gozd, 17.00 Vrazov trg, 
Pravljična ura, potovanje s knjigami in rimami

12:00 Šmartno na Pohorju: 18. podobe Bistriških domačij, Gozd in 
gozdarstvo kot priložnost za prihodnost

17:00 Majšperk, športno igrišče: 18. praznik občine Majšperk, turnir v 
ulični košarki, trojke

17:00 Ptuj, kavarna ptujskega gradu: Huda pokušnja, Cvetka Lipuš in 
Miha Batič, 18.00 na gradu Kintija, ljubim te, pogovor o branju 
in pisanju v antiki s Svetlano Slapšak, 19.00 Vrazov trg, Pesnik 
na trgu, Boštjan Gorenc Pižama, 20.30 na Vrazovem trgu Veliko 
pesniško branje in koncert Same babe, 23.00 Vrazov trg Poezija 
mi sede, dobrodelna dražba stolov z verzi gostujočih pesnikov

17:00 Sestrže, Dom krajanov: 18. praznik občine Majšperk, turnir v 
šahu, ŠKD Sestrže

18:00 Hajdoše, gospodarsko poslopje Romana Glažarja: 60 let PGD 
Hajdoše, društvena vaja

18:00 Majšperk, Breg, Tovarna umetnosti AP: Dnevi poezije in vina, 
odprtje razstave Walkscapes, Marike Vikari

18:00 Majšperk, Tovarna umetnosti AP: odprtje razstave Marike Vicari 
Walkscapes in branje poezije pesnikov festivala Dnevi poezije in 
vina

18:00 Ptuj, grad: Pisanje in branje v Petovioni in odprtje vitrine meseca
19:00 Majšperk, KPC: 18. praznik občine Majšperk, literarni večer s 

Ferijem Lajnščkom, UD Ustvarjalec
19:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: zaključni koncert festivala 

Glasba v kloštru, zasebne GŠ v samostanu sv. Petra in Pavla
19:00 Ptuj, tabor pri I. Mitreju: VII. rimske igre, celodnevni otroški tabor, 

večerni spektakel, društvo za rimsko zgodovino in kulturo
19:00 Ptuj: Vuha Kihner – sledilka in služiteljica, doživetje Sai Babe, 

glasbeni program, Društvo Potuj
20:00 Majšperk, Breg, igrišče: 18. praznik občine Majšperk, članski 

turnir v malem nogometu, ŠD Breg
20:00 Ptuj, Narodni dom: večer samospevov, Valentina Jerenec, Aljaž 

Slokar in Irena Milivojevič
Sobota, 30. avgust

9:00 Majšperk: 18. občinski praznik, rekreacijski tek Tečem zase, KUD 
Majšperk, 14.00 razstava orožja v športnem parku

10:00 Lenart, Trg osvoboditve: Tančica Agatinih skrivnosti, večna 
ljubezen skozi ustvarjanje, 16.30 srednjeveška tržnica, pohod, 
srednjeveški program, podelitev nagrad likovnega natečaja

10:00 Ptuj, Mestni kino: Kino vrtiček, Coprnica Zofka copra, 17.00 
Vrazov trg, pravljična ura iz rimskih časov

10:00 Ptujska Gora: pohod po poteh Ptujske Gore izpred starotrške 
hiše, Društvo žena Tisa

10:00 Radenci, živalski vrat Sikaluzoo: 52 vrst različnih živali
11:00 Ptuj, tabor pri I. Mitreju: VII. rimske igre, povorka po ulicah Ptuja 

in Mestni tržnici, 13.00 rimsko kosilo v centru mesta, 16.00 
program v taboru, 19. večerni spektakel

11:00 Ptuj: festival Dnevi poezije in vina, pogovor z litvanskim pesnikom 
Tomasom Venclovo v ptujski kleti, 13.00 Vrazov trg, prosti trg, 
odprto branje poezije, 14.30 zasebno branje pri Lidiji Alič, Peter 
Mickwitz, 16.00 Furstova hiša, predstavitev projekta Na Šalamu-
novi sledi in projekcija fi lma Vsak pravi pesnik ... 17.00 zasebno 
branje, Anatomija poezije pri Sonji in Francu Purgaju, 18.00 
domKULTure gledališče senc, 19.00 Furstova hiša, umetniški 
performens Stihija, 20.30 Vrazov trg, Veliko pesniško branje 
in koncert Los Hermanos muy simpaticos, 23.00 Furstova hiša 
Afteparty z DJ George

14:00 Naraplje, igrišče: orientacijski tek, TD Naraplje
14:30 Kajžar: Kajžarfest na Kajžarju, plesna pravljica s Špelo
15:00 Poluce, Bolfenk, Kosovo sedlo: odprtje lokalne ceste
16:00 Spuhlja, večnamenska dvorana: 8. praznik ČS Spuhlja, kulturni 

program, podelitev priznanj, vaške igre, društveno zabavni del
17:00 Hajdoše, pri gasilskem domu: 60 let PGD Hajdoše, slovesnost
17:00 Sobetinci, večnamenski center: svečano odprtje centra
17:00 Videm, občinska dvorana: 7-letnica delovanja ljudskih pevcev DU

Nedelja, 31. avgust
8:00 Stoperce, strelišče: meddružinsko strelsko tekmovanje, LD Stoper-

ce
9:00 Gerečja vas, pred gasilskim domom: tradicionalno gasilsko 

tekmovanje za IV. pokal Gerečje vasi
9:00 Gerečja vas, pred gasilskim domom: tradicionalno gasilsko tek-

movanje za IV. pokal Gerečje vasi v tekmovalni disciplini pionirk 
in pionirjev

10:00 Radenci, živalski vrt Sikaluzoo: 52 vrst različnih živali
11:00 Ptuj: VII. rimske igre, celodnevni otroški tabor, 13.00 spektakel, 

dirka rimskih kvadrig ob 1. mitreju ob Mariborski cesti, 18.00 
zaključek iger

Mestni kino Ptuj
Petek, 29., sobota, 30., in nedelja, 31. avgust: 17:00 Nikec na počitni-

cah; 19:00 Zulu; 21:00 Lucy.
Sobota, 30. avgust: 10.00 Kinovrtiček, Coprnica Zofka.

Prireditvenik 

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Dan 
spoštovanja vrednot NOB na Ptujskem; Umrl 
je prim. Mitja Mrgole; Reportažni zapis v spo-
min častnemu občanu MO Ptuj, prim. Mitji Mrgoletu; Vabilo na sedme 
Rimske igre na Ptuju; Regijsko tekmovanje oračev Podravja 2014; Že-
tev lanu v Cerovcu pri Marti Gregorc; Kino brez stropa med arkadami 
ptujskega gradu; Mednarodni šahovski turnir Ptuj Open 2014; Med-
narodna karting dirka na kartodromu v Hajdošah; Postavitev klopotca 
pri sv. Ani nad Borlom. V taktu glasbe v sobotno noč. Pred male ekra-
ne vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

www.tednik.si



Še pred slabim mesecem je 

lenarško podjetje Prevent Ha-

log 92 % celotne proizvodnje 

opravljalo za nemško podjetje 

Daimler Benz. Slednje pa je, 

kot je na tiskovni konferenci 

poudaril prvi mož lenarške-

ga podjetja Hauser, čez noč z 

njimi prekinilo vse pogodbe. 

»Tako izgubo poslov čez noč, 

praktično s petka na pone-

deljek, glede na to, da na kaj 

takega nismo bili pripravljeni, 

je težko na hitro nadomestiti,« 

je poudaril Hauser, ki je Da-

imlerju očital zahrbtno igro: 

»Kljub naši podpisani pogodbi 

in dogovoru, da ostanejo posli 

v podjetju Halog za naslednja 

tri leta, je za našim hrbtom gra-

dil novega dobavitelja v smislu 

kapacitet, treningov, kakovosti, 

izobraževanja.«

Do nenadne prekinitve po-

godbe je sicer po besedah Hau-

serja prišlo potem, ko so nem-

škemu partnerju predlagali, da 

bi okoli četrtino nedobičkono-

sne proizvodnje avtomobilskih 

sedežev iz blaga preselili v dr-

žavo s cenejšo delovno silo – v 

Madžarsko, Bosno in Hercego-

vino ali Romunijo.

Prevent toži Daimler
Kot je dejal Hauser, je sku-

pina Prevent teden dni po 

preklicu pogodbe vložila tož-

bo na pravosodje v Nemčiji: 

»Daimler je kršil dve pogodbi. 

Prva je obveza naročenih koli-

čin. Daimler bi namreč moral 

odvzeti vse količine, ki jih je 

naročil do marca oziroma vsaj 

do konca leta. In lahko povem, 

da se ta tožba zelo pozitivno 

odvija v našo smer. Drugi del 

pravnih bremenitev pa bomo 

vložili neposredno na preklic 

pogodbe, ki je bila pripravlje-

na za tri leta.« 

Kljub temu pa direktor Hau-

ser upa na nadaljevanje poslov 

z Daimlerjem, saj naj bi se pod-

jetje na Češkem, kamor je Dai-

mler preselil posle, srečevalo 

z velikimi težavami glede pro-

izvodnih kapacitet: »Daimler 

ima ogromne težave. Po naših 

informacijah naj bi v prejšnjem 

tednu za tri dni zaustavil proi-

zvodnjo avtomobilov za s-klaso 

ravno zaradi nedobavljenih 

sedežev. Kako se bo odvijalo 

naprej, ne morem napovedati. 

Vem pa, da bi imeli možnost 

najti dogovor o nadaljevanju 

poslov z Daimlerjem.«

Trije možni scenariji
Sicer pa je prvi mož lenarške-

ga podjetja na minuli tiskovni 

konferenci predstavil tudi tri 

scenarije, ki so možni glede 

na trenutno situacijo. Poleg 

mnenja Hauserja, da obstajajo 

možnosti za nadaljevanje dela 

proizvodnje z Daimlerjem, s či-

mer bi ohranili od 130 do 150 

delovnih mest, direktor upa 

tudi na to, da bi v nekaj mese-

cih v Lenart uspeli preseliti del 

proizvodnje iz enega izmed 

Preventovih podjetij po svetu. 

V tem primeru bi si delo lahko 

obetalo okoli 80 do 90 zaposle-

nih. V najbolj črnem scenariju 

pa bi podjetju ostal le en večji 

projekt, ki bi zagotovil delo za 

samo 50 do 60 zaposlenih. Od-

pustiti pa bi tako morali od 400 

do 450 delavcev, večino šivilj.

Dela le še za 2 tedna
Podjetje trenutno obratuje s 

75-odstotnimi zmogljivostmi. 

Ostali zaposleni pa koristijo 

dopust. Po besedah Hauserja 

pa imajo dela le še za dva tedna. 

Z nemškim partnerjem namreč 

zaključujejo še zadnja naročila 

za 5700 avtomobilov. Potem 

pa bodo porabili vse zaloge in 

material. In večina zaposlenih 

bo tako v septembru morala na 

čakanje. Ob tem pa je Hauser 

še zagotovil, da bodo spošto-

vali vse z zakonom predpisane 

obveznosti, vključno s trime-

sečnim odpovednim rokom, za 

katerega bodo prejemali plače 

ne glede na to, ali bodo delali 

ali bodo na čakanju. »Pri tem ne 

mislimo varčevati,« je še dodal 

direktor.

Sicer pa je prvi mož lenarške-

ga podjetja še dejal, da skupaj 

z vodstvom iščejo strateške re-

šitve in načrte za v prihodnje: 

»Vsi lastniki, tudi večinski la-

stniki družina Hastor, so veza-

ni na to podjetje in za noben 

denar ne bodo dopustili, da to 

podjetje propade. To pomeni, 

da tudi oni skupaj z nami ak-

tivno delajo na tem, da bi našli 

določene možnosti, kako nada-

ljevati to uspešno delo.« Dogo-

vori o tem že aktivno potekajo, 

po besedah direktorja pa delo 

v prihodnje naj ne bi bilo veza-

no le na šivanje avtomobilskih 

prevlek.

Monika Levanič

Lenart � Brez dela bo najmanj 400 ljudi

Prevent Halog z Daimlerjem na sodišče
Večini zaposlenim v lenarškem podjetju Prevent Halog se vse bolj približuje črn scenarij – brez zaposlitve bo namreč ostalo od 400 do 450 delavcev. Kot je poudaril 
prvi mož lenarškega podjetja Mitja Hauser, bodo delavci že septembra brez dela, saj je njihov glavni dosedanji kupec, koncern Daimler Benz, praktično čez noč 
preklical vse pogodbe. S tem pa po besedah vodstva podjetja kršil dogovore in igral umazano igro. Lenarški Prevent bo pravico iskal na nemškem pravosodju.

Danes bo pretežno jasno. 
Ponekod po nižinah bo zju-
traj megla. Najnižje jutranje 
temperature bodo od 7 do 
12, najvišje dnevne od 22 do 
25, na Primorskem okoli 28 
stopinj C.

Obeti
V soboto bo večinoma 

sončno, proti večeru pa se 
bo predvsem v severni Slo-
veniji zmerno pooblačilo. V 
nedeljo bo na Primorskem 
dokaj sončno, drugod bo del-
no jasno z občasno povečano 
oblačnostjo. V notranjosti 
Slovenije bo nastalo nekaj 
ploh.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: ML

Dela v lenarškem podjetju Prevent Halog je le še za dva tedna. Po 
tem pa bo večina zaposlenih morala na čakanje.

Predsednik sveta Franc Ko-

zel je povedal, da so preglede 

šolskih poti izvajali čez vse po-

letje in opozoril na več odprtih 

gradbišč, ki so lahko nevarna, 

zlasti za učence OŠ Mladika in 

Ljudski vrt: »Ker gre za precej 

globoke gradbene jame, naj 

starši otroke na to nevarnost 

opozorijo, vse vodje gradbišč 

pa pozivamo, da gradbišča 

dobro zaščitijo in opremijo 

z opozorilnimi tablami, da je 

hoja po gradbiščih prepove-

dana. Ker še vedno niso obno-

vljeni vsi prehodi za pešce ob 

šolah in bližnjih krožiščih, pa 

vzdrževalce pozivam, naj svoje 

delo opravijo pravočasno, še 

preden se odpro šolska vrata.«

Pomočnik komandirja PP 

Ptuj Boris Kozenburger je 

opozoril na novo ureditev pro-

metnega režima na Osojnikovi 

cesti, kjer so zaradi gradnje 

kanalizacije in železniškega 

podhoda spremenili tudi del 

varne šolske poti do OŠ Mla-

dika. Vodja medobčinskega re-

darstva Robert Brkič pa je pre-

dlagal, da bi zaradi pogostih 

prometnih nesreč prepoveda-

li vožnjo z motornimi vozili po 

Tihi poti do šolskega centra 

ter še, da bi na lokalni cesti, 

ki vodi mimo dvorane Cam-

pus proti mestnemu stadionu, 

postavili cvetlična korita, da 

bi tako tudi fizično preprečili 

nevarno vožnjo posameznikov 

z motornimi vozili.
Ravnateljica OŠ Olge Me-

glič Helena Ocvirk je opo-

zorila na skorajšnji začetek 

energetske sanacije šolske 

stavbe, zaradi česar bo nekaj 

časa zaprt tudi del Cafove uli-

ce. Janez Rožmarin je opozoril 

na nevarnosti, ki pretijo šolar-

jem v ulici Na postajo, saj je 

postajališče šolskega avtobusa 

tako rekoč na cesti. Tudi Janez 

Strelec je opozoril na nevar-

nost prečkanja prometnih 

cest, ko izstopajo iz šolskega 

avtobusa, predvsem na cesti 

Janez Kramberger, 
župan Lenarta: »Izguba 
dela za zaposlene v pod-
jetju Prevent pomeni za 
občino dodaten pritisk 
na socialne transferje in 
posledično obremenitev 
občinskega proračuna. 
Upam, da bodo lastniki 
in vodstvo podjetja uspeli 
pridobiti nove programe 
in s tem ohraniti čim več 
delovnih mest. Od 530 
zaposlenih v Preventu je 

110 naših občanov.«

proti Spuhlji in Zabovcem, 

pa tudi na večjo previdnost 

zaradi gradnje pločnika ob 

cesti Budina–Spuhlja. Branka 

Bezeljak je opozorila na gra-

moz, ki se ob nalivih spira na 

cesto, pa tudi na nujnost ure-

ditve pločnika do zdravstve-

nega doma, Sonja Purgaj pa je 

izrazila dvom, da je gradbišče 

prenove železniškega mostu 

pravilno zavarovano. Pred-

sednik združenja šoferjev in 

avtomehanikov Marjan Pšajd 

Ptuj � Župan z ravnatelji osnovnih in srednjih šol

Varnost šolskih poti ogrožajo gradbišča
Pred začetkom novega šolskega leta je župan mestne občine Ptuj pripravil posvet z ravnatelji vseh osnovnih in srednjih šol ter vrtcev; ti so skupaj z drugimi, ki 
skrbijo za varnost šolarjev, opozorili na nevarnosti, ki jih je treba še pravočasno odpraviti.

pa je pozval šolarje in starše, 

da se 4. septembra udeležijo 

dneva odprtih vrat ZŠAM Ptuj.

M. Ozmec
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